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Лукс Признание Оптимизъм

Стр. 30

В Манчестър сервират
най-скъпите ягоди в света

Стр. 3

Спряна далавера в СОС
със спонсор на ГЕРБ

Стр. 31

Стефка Костадинова очаква
медали, но след 10 години

Стр. 2

Вдигат заплатите
на учителите с 11 %

Добра новина

9
7
7
0
8
6
1
1
3
4
0
1
5

I
S
S
N
 
0
8
6
1
−
1
3
4
3

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Сбогом

Хилъри Клинтън се разделя
с Барак Обама

Стр. 9

Недоволство

Работниците от ВМЗ Сопот
излязоха на протест

Стр. 4

Данъкът върху лихвите е на-
сочен срещу лентяите. Така
съпредседателят на парламен-
тарната група на ГЕРБ Краси-
мир Велчев аргументира обла-
гането на лихвите по депози-
тите на гражданите  при
обсъждането на новия данък,
който бе приет на първо чете-
не в Народното събрание вче-
ра. “Сегашната система обла-
годетелства банките и хората,
които не искат да работят. Ако

Данък „лихва”
бил за лентяите

Няколко
ÄÓÌÈ

Наталия
ГЕРГОВА

Аз съм от тези вло-
жители, които имат го-
леми влогове. Тъй рече
от парламентарната
трибуна депутатът от
ГЕРБ Красимир Велчев. А
после обяви, че данък “ли-
хва” е насочен срещу
тези, които не искат да
работят. Ерго самият г-
н Велчев е лентяй, туне-
ядец, търтей.

Оставяме г-н Велчев
настрана. Той си е такъв,
какъвто е.

Възниква обаче въп-
росът лентяй, тунеядец и
търтей ли е този, който е
продал бащината си къща
например и е сложил пари-
те на влог, от който тег-
ли два пъти в годината, за
да плати семестриалната
такса на детето студент.
Иначе детето няма да е
студент, защото заплата-
та на родителя, макар да
работи неуморно като пче-
ла, не стига и за такса.

Лентяй, тунеядец и
търтей ли е пенсионерът
с мизерната пенсия, който
държи на влог парите, пра-
тени от детето гурбет-
чия и тегли от тях само
през зимата, за да може
да си плати парното,
тока, въглищата или
дървата. За да му е топло,
а не да зъзне като куче.

Лентяи, тунеядци и
търтеи ли са възрастни-
те хора, които заделят
от залъка си, за да спес-
тят  немалките разходи,
с които децата им трябва
да ги изпратят от този
свят. От безумния свят,
наложен от такива като
Красимир Велчев.

“В държава, която се
управлява с разум, бед-
ността и нищетата са
срамни. В държава, която
се управлява без разум,
богатството и почести-
те са срамни”, е казал
Конфуций. И още. Който
не вижда далечната опас-
ност, го заплашва близ-
ка беда.

Между двете четения на закона текстовете щели да се прецизират,
за да отпадне облагането на безсрочните и детските влогове

Търтей
на пчела
думаше

продължаваме да лансираме
банките и да им помагаме,
нищо добро няма да ни чака”,
каза Велчев. Той обясни още,
че данъкът ще накара млади-
те да работят, което провоки-
ра лидера на ДСБ Иван Кос-
тов да обяви, че ако това е
начинът, Красимир Велчев
трябва да получи Нобелова
награда за икономика.

В крайна сметка парла-
ментът прие от 1 януари 2013

г. да се облагат с 10% доходи-
те от лихви по депозитите на
хората.

По-късно в кулоарите на
парламента зам.-министърът
на финансите Владислав Гора-
нов разясни, че безсрочните
влогове, към които са и дет-
ските, няма да бъдат облагани
с данък. Той ще се удържа
само от депозитите с уговорен
срок. Това уточнение обаче не
съществува в текстовете, кои-

то депутатите приеха вчера.
Горанов обаче обясни, че меж-
ду първо и второ четене текс-
товете ще бъдат прецизирани.
Той каза още, че банковата
тайна ще бъде запазена, тъй
като с едно платежно и с една
декларация за общата сума
банките ще уведомяват НАП за
размера на платената лихва и
на удържания данък за цялата
банка накуп.

11 опасни бараки, строени като временни жилища за пострадалите от наводнението през 1966 г., бяха съборени
при засилено полицейско присъствие във Враца. За постройките, в които от десетилетия живеят ромски
семейства, отдавна има предписание да бъдат премахнати, защото не отговарят на нормите за безопасност и
хигиена, натрупани са задължения за наеми, вода и ток

ГЕРБ ЛЪЖАТ С ДАННИТЕ
В ПРОЕКТА ЗА БЮДЖЕТ 2013

Стр. 22

Стр. 21
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Стр. 6
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Снимка Пресфото/БТА
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Заплатите на учителите ще бъдат уве-
личени с 11% от Нова година, съобщи
просветният министър  Сергей Игнатов
вчера. Минималните заплати за длъжно-
стите в училище ще са:
- “Младши учител” и “Учител” - 500 лв.
- “Старши учител” - 530 лв.
- “Главен учител” - 570 лв.
- “Помощник директор” - 610 лв.
- “Директор” - 660 лв.

Средната заплата на учителите в
момента е 730 лв. Думите на Игнатов
идват ден, след като Симеон Дянков за-
яви след заседание на МС, че в напра-
вения от собственото му министерство
проектобюджет са завишени разходите
за лихви. Затва от тези разходи 20 млн.
лв. ще се прехвърлят допълнително за

Вдигат учителските
заплати с 11%

Водата в столичния квартал “Дружба”
1 не е годна за пиене, алармираха от
“Софийска вода”. Причината за замърся-
ването са ремонтни дейности за промяна
на схемата на водоснабдяване от сряда,
които влошили физико-химичните й пока-
затели. Водата е със силно повишена
мътност и с високо съдържание на желя-
зо, показала проверка, провокирана от
сигнал на граждани. По данни от екипите

Дянков прехвърля 20 млн. лв. допълнително към образованието в бюджет 2013 г.

увеличаване на единния разходен стан-
дарт за издръжка на един ученик, в кой-
то влизат и заплатите. Това се случи,
след като синдикатите в образованието
- КНСБ и “Подкрепа”, изразиха намере-
нието си за протести.

Увеличение на учителските заплати
с 10% от 1 януари бе договорено по
споразумение между социалните парт-
ньори в образованието. Тези 10% оба-
че само компенсират инфлацията, за-
явява синдикатът “Образование” към КТ
“Подкрепа”. И напомня, че в колектив-
ния договор за обрзование  социалните
партньори се споразумяха за 15% уве-
личение на единния разходен стандарт
на ученика. “Подкрепа” продължава да
настоява за Национална стратегия за

увеличение на средствата за образова-
ние, които през следващите 3 години
трябва да стигнат до 6% от БВП за стра-
ната (в проектобюджета за 2013 г. за
училището парите са в размер на 3,5%).

Игнатов участва вчера в кръгла маса
за проектите на нови учебни програми
по природни науки и екология във връзка
с предвидената в обсъждания в НС нов
закон с нова структура на училището.
Проектите са разработени с пари от ЕС,
обяви Игнатов. Програмите били олеко-
тени, по-разбираеми за учениците, а теми
са разместени от по-горни в по-долни
класове и обратно. Например причината
за смяна на сезоните е преместена от IV
клас в V клас, защото децата се затруд-
нявали от нея. Предвидено е намаляване

на обема на информацията по някои
предмети - например по биология и здрав-
но образование в VII клас вместо изуча-
ване на таксономичните белези на трите
типа червеи са вложени здравни позна-
ния, свързани с паразитните чревни за-
болявания. Има обединяване на няколко
досегашни теми в една, въведени са теми
с приложен характер - например в V клас
ще има “Опазване на чистотата на вода-
та и на въздуха”, в VI клас - “Безопасност
на движението по пътищата”, “Пестеливо
и безопасно използване на електричес-
ката енергия”. Въвеждат се задължител-
ни лабораторни и практически работи -
например в V клас е предвидено нощно
занимание на тема “Наблюдаване на
нощното небе, фази на луната”.

София ще остане без нови тролейбу-
си през следващата година заради про-
вален търг. Поръчката беше прекратена
и ще се обяви нова процедура, защото
единственият кандидат, допуснат до от-
варянето на ценовите оферти - “Шкода
Електрик”, даде цена по-висока от про-
гнозната, каза зам.-кметът по транспорта
Любомир Христов пред “Медиапул”. Про-
гнозната цена за купуването на 50 нови

Разчистването на есенни листа в София тече с пълна сила

Снимка Мариета ТОМОВА

Частната бургаска болни-
ца “Дева Мария” завежда
граждански иск срещу Наци-
оналната здравноосигурител-
на каса, представлявана от
местния й клон. Делото е за-
ведено заради неправомерно
отложено плащане по
извършени медицински дей-
ности по определени клинич-
ни пътеки, а искът е в размер
на 27 500 лв.

“Ако се лекувате за съдов
проблем по клинична пътека
193, лечението няма да бъде
платено на болницата от
здравната каза. Обаче ако се
лекувате за същото нещо, при
същия лекар, по същата пъте-
ка, но в София, ще бъде из-
платено. РЗОК-Бургас не при-
знава това лечение, докато за
софийската няма проблеми.

Бургаска болница съди
здравната каса
Красимир КРЪСТЬОВСКИ Темата ще бъде вкарана в

съда, като сме сигурни, че ще
спечелим. Вярвам, че има на-
месени софийски интереси,
като целта е да се изпращат
бургазлии да се лекуват само
в столицата. Изкуствено се
насочват пациенти към избра-
ни райони”, коментира Семир
Абумелих, собственик на бур-
гаската болница “Дева Мария”.

Абумелих критикува и ме-
тодиката, по която ще работят
болниците и НЗОК от идната
година. Според него “филосо-
фията”, че парите ще следват
пациентите, е пълна лъжа. За
търсенето на изход от пороч-
ните практики от “Дева Мария”
искат да бъде организирана
кръгла маса, на която да уча-
стват представители на мест-
ните здравни заведения,
НЗОК, депутати и министърът
на здравеопазването.

Голяма глутница без-
домни кучета се е засели-
ла в Борисовата градина и
царства  от края на парка
в кв. “Изток” до Орлов мост.
Четириногите слизат на
тумби и до оживените ча-
сти на парка като езерото
“Ариана” и спирките на
Орлов мост.  Наистина са
голям проблем, сподели
полицаят от вишката в на-
чалото на бул. “Цариград-
ско шосе”. Според него
кучетата първоначално

Отново глутница кучета
в Борисовата градина

били 5-6, сега станали
поне 12. С нарастването
на глутницата псетата ста-
вали все по-агресивни и
нагли и нападали хора
дори около заведенията
край “Ариана”. “Обадихме
се на “Екоравновесие”, а
те обещаха, че ще дойдат,
но не казаха кога”, обясни
униформеният. Причина за
сигнала станали няколко
оплаквания на граждани,
които разказали на поли-
цаите как песовете опит-

вали да ги хапят.
“Знаем за тези кучета,

само за ден получихме
три сигнала, казаха по те-
лефона пред БЛИЦ от
“Екоравновесие”.

ДУМА припомня, че
кметът Йорданка Фандъко-
ва лично пое задължението
да се справи с безстопанст-
вените кучета. От БСП пък
сезираха прокуратурата за
престъпно бездействие на
кмета и заместничката й
Мария Бояджийска.

В „Дружба” 1 водата e опасна за пиене

СОФИЯ БЕЗ НОВИ ТРОЛЕИ
ЗАРАДИ ПРОВАЛЕН ТЪРГ

намясто, към обяд вчера мътността на
водата във водопроводната мрежа вече е
незначителна, но е необходимо техноло-
гично време тя да се избистри и по пътя
до домовете на клиентите.

Докато не бъде потвърдено доброто
качество на питейната вода в района, ек-
спертите препоръчват да не бъде използ-
вана за питейни нужди, за битови да е
преварена.

тролеи беше 27,5 млн. лв. Другият участ-
ник в търга “Транс-Алфа Електро” не беше
допуснат до отваряне на ценова оферта.
Руската фирма не е представила доку-
менти за европейско типово управление
на превозните средства, обясни Христов.
Съгласно предварителния план при ус-
пешна процедура доставката на тролей-
буси трябваше да започне през 2013 г. и
да приключи през 2014 г.
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Цитат на деняЦитат на деня

Ñúçäàâàòå íè óñåùàíå, ÷å ñóòðèí ïðåä
îãëåäàëîòî âìåñòî äà ñå áðúñíåì, òðÿáâà
äà ñå îñòðèæåì. Èçâèíÿâàéòå, íèå íå ñìå îâöå‘ Прошко Прошков към общинските съветници от ГЕРБ,

които се опитват да обяснят как общината за малко е щяла
да изплати неправомерно 2,6 млн. лева на Миролюб Столарски

С Ъ О Б Щ Е Н И Е

Ръководството на ÄÓÌÀ ор-
ганизира поредния семинар с от-
говорниците на абонаментните
пунктове към областните и об-
щинските съвети на БСП от
страната.

Семинарът ще се проведе на
10 ноември 2012 г. (събота) в
София.

Участниците в работната сре-
ща ще получат практически ука-
зания и необходимите докумен-
ти за Абонамент 2013, ще спо-
делят досегашния си опит по
абонирането и дискутират пре-
дизвикателствата пред ÄÓÌÀ
и БСП в предстоящата предиз-
борна обстановка.

Пращали секретни СРС-та от
фалшив имейл на Мая Манолова
Злоупотребата с името ми е евтин милиционерски
спектакъл, алармира народният представител

Снимка Мариета ТОМОВА

Комисията на Яне Янев се прави, че не забелязва
подадените от БСП сигнали за корупция
на днешната власт, заяви Мая Манолова

С
екретна информа-
ция, получена чрез
СРС-та, е изпраща-
на до медиите
от фалшив имейл

Юлия КУЛИНСКА

maya_manolova@hotmail.com,
алармира депутатът от БСП
Мая Манолова на брифинг в
парламента вчера. “Ето, това
вече е наглост и истинско
безочие! Заявявам,че нямам
нищо общо с електронна
поща с подобен адрес, нито
че към участвала в разпрост-
раняването на класифицира-
на информация”, категорична
бе тя. Въвлечени сме в по-
редния елементарен евтин
милиционерски спектакъл,
коментира тя. Внасям три сиг-
нала, адресирани до главния
прокурор, до Държавната ко-
мисия по сигурността на ин-
формацията и до парламен-
тарната подкомисия за кон-
трол на СРС-тата, съобщи
Манолова. “Те са във връзка
със скандала от последните
дни, свързан с тиражирана
информация в медиите, за
която се твърди, че е събира-
на със СРС и че се съдържа
в материали по прекратени

преписки, изискани от коми-
сията на Яне Янев. Тези до-
кументи са изпращани от
електронна поща с посоче-
ния адрес”, обясни народни-
ят представител. Обръщам се
с молба към главния проку-
рор да предприемете необ-
ходимите действия за устано-
вяване на лицето, разкрило
електронната поща с посоче-
ния адрес, както и на източ-
ника, разпространяващ ин-
формация, за която се
твърди, че е класифицирана,
поясни Манолова. В сигнала
си до  ДКСИ настоявам да се
извърши проверка спазени
ли са изискванията на зако-
на и огласена ли е в медиите
информация, за която се
твърди, че е придобита чрез
СРС-та, че е квалифицирана
и че се съдържа в секретни
преписки, изискани от вре-
менната парламентарна ко-
мисия, уточни парламентари-
стката.

По-забавно би било елек-
тронната поща, от която е из-
пратена информацията, да
носи името zvetanov.yanev
или iskrafidosova, заяви тя.
Това вече не е шега, а
престъпление, ако наистина
става дума за информация,

придобита със СРС-та, посо-
чи Манолова. “Автори на
долнопробната милиционер-
ска сглобка са Янев и депу-
тати от ГЕРБ, които гласува-
ха за неговата комисия,
сглобка, в която се прави
опит да се замеси моето име
и да ми се затвори устата. Е,
няма да стане”, отсече Мано-
лова.

Докато комисията на Яне
Янев се прави на разслед-
ващ орган и участва в раз-
пространяването и боравене-
то с информация, за която се
твърди, че е класифицирана,
истинските, реалните сигна-
ли за корупция остават без
разглеждане, продължи тя.
БСП подаде достатъчно сиг-
нали за корупция на днеш-
ната власт,  но те се
отхвърлят и остават без раз-
глеждане, припомни Маноло-
ва. Целта е прозрачна - да
се легитимира информация,
събирана чрез СРС-та, и да
се правят опити за разпрост-
раняването й. Ние ще преос-
мислим участието си в тази
комисия, защото не искаме
да ставаме второстепенни
герои в щоуто на Яне Янев,
зарече се народният пред-
ставител.

Спряна далавера в СОС
за спонсор на ГЕРБ

И
Деси ВЕЛЕВА

стински скандал се разрази вчера на заседанието на Сто-
личния общински съвет, след като стана ясно, че общината
е щяла да изплати неправомерно 2,6 млн. лв. лихви на
фирмата “Карат-С”. Преди две седмици общинските съвет-

ници решиха да развалят договора с частния оператор на 16
автобусни линии в София и да му платят над 3,2 млн. лв. натрупани
лихви от неизплатени задължения. Вчера обаче кметът Йорданка
Фандъкова върна решението на СОС с мотива, че нова проверка
показала, че законово дължимите лихви са едва малко над 600
000 лв. Заради това от БСП поискаха оставките на двамата заме-
стници на Фандъкова Дончо Барбалов и Любомир Христов, които
са подписали предложението за прекратяване на договора със
скандално високата лихва.

Още от лятото говорим, че сумата е нереално висока и насто-
явахме за отговори как е калкулирана тя, но така и не ги получих-
ме, припомни Георги Кадиев от БСП. Според него това е опит да
се спонсорира спонсорът на ГЕРБ Миролюб Столарски, собстве-
ник на “Карат-С”. Не става въпрос просто за безхаберие, а за
престъпна небрежност, коментира още Кадиев. Той разкри, че
още преди няколко дни е изпратил до кметството доклад на оди-
тора, в който има разминавания в сметките с тези, направени от
Центъра за градска мобилност. Кадиев поиска да разбере и защо
едва сега Фандъкова реагира с проверка, след като проблемът е
поставян от опозицията още през лятото. Имаме спящи кметове,
заместници и администрация, заключи Кадиев. БСП ще настоява
за създаване на анкетна комисия, която да провери как е изготвен
договорът за разтрогване на взамимоотношенията с частния опе-
ратор и дали самият Столарски не е посочил каква лихва иска.
Освен това червените ще сезират прокуратурата и Сметната па-
лата.   Такова унижение СОС не е преживявал, появи се мнозин-
ство, което ни превърна в абдали, заяви Вили Лилков от Синята
коалиция. Атанас Атанасов пък призова Фандъкова да излезе с
чест от скандала, като уволни виновните. Той бе категоричен, че
това е опит да се присвоят общински пари в изключително големи
размери. Ачик далавера, за която ви предупредихме, обобщи Вла-
димир Кисьов. Опозицията бе единодушна, че вината не бива да
се прехвърля на одитора, както се опитват да направят от мнозин-
ството. Въпреки че преди две седмици бяха убедени в правотата
си, съветниците от ГЕРБ, Фандъкова и Барбалов вчера изразиха
притеснението си от новите разкрития. Те признаха, че са били
сериозно подведени, а случилото се граничи с престъпление. От
думите на Барбалов и Христов стана ясно, че те не се смятат за
виновни и няма да подадат оставки. Кметът заяви, че ще има
наказани, но от думите й стана ясно, че те ще бъдат търсени в
ЦГМ. Фандъкова нарече случилото се грешка, гаф и обяви, че
самата тя няма спонсори. Оправданията бяха посрещнати остро от
опозицията, като според Кадиев този “гаф” от 2,6 млн. лв. всъщност
е умишлено присвояване. От Синята коалиция настояха отговор-
ността да се търси на ул. “Московска” 33, а не след три месеца да
се уволни някой чиновник от ЦГМ.

Премиерът Бойко Борисов заяви, че за отно-
шенията между България и Русия не трябвало да
се съди по проекта АЕЦ “Белене”, който българск-
то правителство изостави тази година. “Вината за
спиране на проекта е както на руската, така и на
българската страна”, анализира Борисов в интер-
вю за руската държавна агенция ИТАР-ТАСС и
телевизионния канал “Россия-24”. Според Бори-
сов правителството никога не е било против рус-
ките технологии. Главният проблем на проекта бил
неговото финансиране. “Имаше различни вариан-
ти: Русия предлага кредит, но на нашите питания
да се уточни лихвен процент ние така и не полу-
чихме отговор. По този начин се получи така, че
на мястото на бъдещата АЕЦ днес има само една
голяма локва. Аз винаги казвам, че отношенията
между България и Русия не бива да се оценяват
само по този проект”, обяснява премиерът. Пред
руснаците той споделя, че реакторът, който е пред-
назначен за Белене, най-логично следва да се
монтира като 7 блок на АЕЦ “Козлодуй”. Борисов

БОРИСОВ: „БЕЛЕНЕ” НЕ ВЛИЯЕ
НА ОТНОШЕНИЯТА НИ С РУСИЯ

оправдава прекратяването на проекта за петро-
лопровода “Бургас-Александруполис” със застра-
шаването на околната среда по българското Чер-
номорие. Според него договорът е бил и крайно
неизгоден за България. Премиерът признава, че
Русия е изиграла решаваща роля за освобожде-
нието на България от османско владичество и
подчертава, че това се пази дълбоко в народната
памет. Според него “нито един историк не би тряб-
вало да поставя под съмнение основната и реша-
ваща роля за освобождението на България на
загиналите руски воини и другите воини от съсед-
ни на нея страни”. Борисов се хвали с активни
контакти между България и Русия в културната
сфера, цитира и скорошен разговор с руския пре-
зидент Владимир Путин, който му казал, че тази
година стокообменът между двете страни е нарас-
нал с 12%. Борисов съжалява, че е невъзможно да
бъдат издавани визи на руснаците директно на
летището след пристигането им в България, тъй
като това не е разрешено в ЕС.

ъветниците от БСП в Кърджали
няма да участват в работата на
общинския съвет, стана ясно
вчера. Социалистите са взелиССССССС

СЪВЕТНИЦИТЕ
ОТ БСП В
КЪРДЖАЛИ
БОЙКОТИРАТ
ОБЩИНСКИЯ СЪВЕТ

решението си на свое заседание след
отказа на колегите им от ДПС да
подкрепят предложението за удостоя-
ване на ген. Васил Делов със звание-
то “Почетен гражданин на Кърджали”.
Съветниците от БСП настояват винов-
ният за случилото се да понесе
своята политическа и морална отго-
ворност. “Очакваме и ясни отговори
на редицата въпроси: “Кой е внесъл
подписката? Кой е подготвил листове-
те? Кой в групата на ДПС е предло-
жил да се гласува  “Въздържал се”,
заявяват социалистите. Те очакват
всички отговорни институции да дадат
точна оценка за случилото се в най-
кратък срок “и с тези си действия
защитят държавата и държавността”,
уточняват от местната структура.
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Д
Два дни, след като говорителката

на варненската полиция Калинка Пен-
чева нарече  “селски глупак” Боян
Максимов, заснел трима спящи по вре-
ме на работа полицаи, премиерът Бой-
ко Борисов реши да си спасява имид-
жа и нареди тя да бъде уволенена.
Това бе съобщено от пресцентъра на
правителството. Мотивите на премие-
ра за уволненяването на Пенчева
били, че тя си позволила недопустими
квалификации като служител на МВР
към български гражданин и заради
уронване престижа на ведомството.

От съобщението не става ясно по
каква причина е необходимо лично ми-
нистър-председателят да се заема с
уволнението на нискостоящ служител
във вътрешното министерство, при по-
ложение че неин работодател се явява
вътрешният министър Цветан Цветанов.

Въпреки че информация за поведе-

Арестуваха мъж,
заплашил с атентат
каката на премиера

62-годишният Явор Кашукеев
бе арестуван за 24 часа в сряда в
Кюстендил заради заплаха към
сестрата на премиера. Той се
обадил на тел. 112 и съобщил, че
готви атентат срещу каката на
Бойко Борисов. Срещу Кашукеев е
започнато досъдебно производст-
во, което се осъществява под на-
блюдението на прокурор от Рай-
онна прокуратура - Кюстендил.
Разследващият орган подготвя
искане за съдебно-психиатрична
експертиза. Говорителят на МВР-
Кюстендил Катя Табчка потвърди,
че има задържан мъж за телефон-
на заплаха. Табчка съобщи още, че
той е направил самопризнания и е
предоставил телефона, от който
се е обадил. Тя обаче посочи, че не
може да предостави повече де-
тайли, нито да коментира с моти-
ва, че тече разследване по случая.

Маскиран обра
земеделска
кооперация

Маскиран и въоражен мъж обра
административната сграда на
земеделска кооперация “Христо
Ботев” в Бургас в сряда през
деня. В касовото помещение на
кооперацията влязъл маскиран
мъж, който след заплаха с нож
спрямо счетоводителя отнел
сумата в размер на около 2000
лева, съхранявана в дървена по-
ставка на бюрото. Шофьор от
кооперацията се притекъл на
помощ на колегата си и се опи-
тал да неутрализира крадеца, но
бил избутан след заплаха с ножа.
Нападателят излязъл от сграда-
та и се качил в чакащ го със
запален двигател автомобил.

Взривиха банкомат
в пловдивско село

Банкомат бе взривен в плов-
дивското село Рогош в сряда.
Eксплозията е станала около 3,20
ч в сградата на кметството,
където било разположено устрой-
ството. Няма пострадали хора,
но са нанесени материални щети.
При първоначалния оглед било
установено, че взривът не е
успял да разруши целостта на
касетата с банкнотите.

Измамник отмъкна
1370 лв. от възрастна
жена

Възрастна жена хвърли през
балкона си плик с 1370 лв. на измам-
ник във Варна в сряда. 76-годишна-
та варненка получила обаждане на
домашния си телефон от непо-
знат мъжки глас. Той се е предста-
вил за санитар, като й обяснил, че
дъщеря й има нужда от скъпост-
руваща операция. Малко по-късно
възрастната жена е изхвърлила
от балкона си сумата, коята била
поискана от измамника.

Неизвестни изтеглиха
1210 лв. от кредитна
карта на рускиня

Неизвестни са изтеглили в
София 1210 лв. от кредитна кар-
та на рускиня, почиваща в Банско.
В полицията в Банско 58-годишна-
та рискиня алармирала за източ-
ването на картата й. Тя разказа-
ла, че изтеглила 200 лв. от кре-
дитната си карта. Ден по-късно
получила съобщения по телефона,
че от банкомат в София на някол-
ко пъти е изтеглена голяма сума
пари от неин платежен инстру-
мент без съгласието й.

Борисов уволни
говорителката
на МВР-Варна

нието на Пенчева бе разпространена
във вторник, реакция от Цветанов така
и не последва. След като от правител-
ствения пресцентър огласиха решени-
ето на Борисов, от МВР веднага
побързаха да добавят, че със заповед
на министъра срещу Пенчева е обра-
зувано дисциплинарно производство.
Уточняват и че за нарушението й се
предвижда наказание “уволнение”. Са-
мата говорителка коментира, че няма-
ла информация да е била освободена
от поста си, като уточни, че в момента
била в отпуск и се връща на работа
следващата седмица. Шефът на поли-
цията във Варна Тодор Иванов отказа
да коментира случая, като също заяви,
че няма информация за уволнението.

В медиите бе разпространена
снимка, свързваща премиера Борисов
в близки отношения с Пенчева. На нея
министър-председателят кръщава

първородния син на вече бившата го-
ворителка на МВР в морската столица.
Изказването й събра много негативи
към МВР и премиера, което по логи-
чен път налагаше ответни ръководни
действия.

ДУМА припомня, че тази седмица
бе уволнена цялата областна управа
във Варна. Борисов  освободи губер-
натора Данчо Симеонов, както и заме-
стниците му Славчо Славов и Николай
Няголов. След това отново излезе ин-
формация, че Данчо Симеонов бил в
отпуск поради лични причини. Преми-
ерът тогава аргументира решението си
с думите, че не бил доволен от рабо-
тата на управата. От началото на ман-
дата на ГЕРБ Борисов направи и реди-
ца смени на министри отново под пре-
текст колко бил ядосан, защото не си
вършат работата. Както и прие множе-
ство оставки по “лични причини”.

ирно протестно шествие проведоха вчера работни-
ците от ВМЗ Сопот. Хората изпълниха заканите си
за митинг заради неизплатените им заплати и
шестваха по улиците на Сопот в обедната си по-
чивка минути преди 12 часа.

До блокади на Подбалканския път не се стиг-
на, но заради протеста движението в района бе
затруднено за около 15-20 минути. Хората проте-
стираха по време на обедната почивка, без да
нарушават трудовия режим. “Приказките на пред-
ставителите на двата синдиката не ни удовлетво-
ряват”, обяви Вълко Василев - един от служители-
те в предприятието. Според него след срещата,
която се проведе в сряда в София, е станало ясно,
че ако има пари за материали, няма да има за
заплати и обратното.

ГЕРБ мисли какво да прави с „Егида”

Общинският
съветник от БСП
Иван Мечков
(вляво) бе
категоричен, че
комисията по
обществен ред в
София не работи

До дни в комисията за
обществен ред към СОС ще
бъде внесен доклад за бъде-
щето на общинското друже-
ство “Егида”. Това обяви вче-
ра шефката на комисията
Таня Георгиева. Докладът

Снимка
Благовеста ЦВЕТКОВА

Деси ВЕЛЕВА включва анализ на дружест-
вото, което според нея е сло-
жен проблем, забатачван от
години. Изявлението й бе по
повод доклад на БСП за
състоянието на сигурността в
столицата, на “Егида” и на
възможностите тя да бъде
преструктурирана. Общински-

ят съветник от БСП Иван
Мечков припомни становище
на червената партия, че ра-
ботата на комисията по об-
ществен ред в общината се
заключава само в информа-
тивна дейност. За цяла годи-
на от нея не е излязло нито
едно предложение, което да

бъде гледано на сесия от
СОС. Ефективността й е нула,
затова с колегата Росен Ма-
линов отказваме да участва-
ме в заседанията й, заяви
Мечков. Той бе категоричен,
че ресорната комисия няма
стратегия за подобряване на
сигурността на столичани.

Работниците от ВМЗ Сопот
излязоха на протест

М
Днес служителите на ВМЗ отново ще излязат

на протестно шествие в обедната си почивка. Очак-
ва се директорът на завода да се срещне с работ-
ниците и да обясни откъде ще намери пари за
изплащане на пълните им възнаграждения, които
се дължат до този момент. Всеки от тях има да
взима по две работни заплати, което е по около
1000 лв. на човек.

Ако до понеделник работниците във ВМЗ-Сопот
не си получат заплатите, твърде голяма е вероят-
ността да се премине към ефективни протестни дей-
ствия. Подобно предупреждение отправи и Димитър
Атанасов от синдикат “Подкрепа” в завода. Решени-
ето за ефективната стачка ще се вземе днес, когато
се очаква да има яснота каква част от възнаграж-
денията на работещите ще бъде изплатена.
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Социалистите доказват:

ГЕРБ фалираха
болницата в Девин
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Димчо Михалевски предлага в открито писмо до премиера
решения за спасяването на здравното заведение

Правителството фалира болници, без да го е грижа за живота и здравето
на хората, заявиха от левицата

Г
ГЕРБ доведоха до фалит болницата в

Девин, обяви народният представител от
22-ри Смолянски избирателен район от
БСП Димчо Михалевски на брифинг в
парламента вчера. Той огласи отворено
писмо, изпратено до премиера, в което
го обвинява в лъжа. “Г-н Борисов, в сряда,
на брифинг в Министерския съвет, заявих-
те дословно: “БСП и ДПС са довели бол-
ницата в Девин до фалит, както и че БСП
и ДПС са безчинствали в тази област.
Тежки думи и откровена лъжа”, пише Ми-
халевски. На срещата си със журналисти
той отрече категорично левицата да е
участвала в управлението на местно ниво
в Девин в периода от 1999 г. до 2011 г.
Болницата в Девин спря своята работа
при управлението на ГЕРБ, което оче-
видно има връзка с ангажиментите на
правителството към общинското здраве-
опазване, отбеляза парламентаристът.
Михалевски изброи причините за спира-
не дейността на здравното заведение в
Девин. По думите му на първо място са
въведените от правителството на Бори-
сов високи нива на компетентност за кли-
ничните пътеки, довели до ограничаване
на техния брой в общинските болници и
намаляване на техните приходи. Втората
причина е преустановената след 2009 г.
специална субсидия за отдалечените
болници в планинските райони на стра-
ната, констатира Михалевски. Конститу-
ционно право на всеки българин е да
има бърз и евтин достъп до болнична
помощ, поясни депутатът.

Михалевски дава в откритото писмо и
начини за решаването на казуса с девин-
ската болница. Той настоя за осигурява-
не на необходимия финансов ресурс от 2
млн. лева. Това може да стане чрез пре-
доставяне на мажоритарен пакет от ак-
циите й в собственост на държавата сре-
щу тази сума, чрез предоставяне на це-
лева субсидия на капиталови разходи на
общината в Девин в размер на 2 милио-

Юлия КУЛИНСКА

на, с която временно да бъде рестартира-
на работата на болницата, или чрез отпу-
скането на безлихвен заем, който да е
извън разходната част на консолидира-
ния държавен бюджет.

Спасяването на девинската болница
може да стане и чрез промяна на мето-
диката за определяне на нивата й на ком-
петентност, което ще гарантира финансо-
вата й устойчивост, предлага Михалев-
ски. Социалистът включва в пакета от
мерки и идеята за възстановяване на
практиката за предоставяне на целева
годишна субсидия на отдалечените здрав-
ни заведения и на тези в планинските

райони на основание на Закона за ле-
чебните заведения.

Междувременно стана ясно, че бол-
ницата в Девин отказа 1 млн. лева по
схема от оперативна програма “Регионал-
но развитие”. Това съобщи регионалният
министър Лиляна Павлова. Общината
също можеше да кандидатства, но тя не
пожела да се реформира, не пожела да
получи европейско безвъзмездно финан-
сиране, да участва в този проект, обясни
тя. По думите на Павлова общинските
болници са неактивни по програмите на
ЕС и безвъзмездните средства, които те
предлагат.

ГЕОРГИ
БОЖИНОВ:
УПРАВЛЯВАЩИТЕ
НЕХАЯТ
ЗА ЗДРАВЕТО
НА ХОРАТА

правляващите нехаят за здра-
вето на хората и реакцията им
към смъртта на  починалия в
сряда от ужилване на пчела

У

юджетът за
здравеопазване
за 2013 г. не
само че не е
увеличен, а е

овече от 1000 пенсионери се включиха в протестен митинг, който
се състоя пред централната поща в Пловдив. Възрастните хора
настояват за ежегодно преизчисляване на пенсиите, което да е
съобразно средния осигурителен доход. Те се обявиха и за 20%
увеличение от 1 януари и за безплатни прегледи при личния лекар.
Декларация с исканията на протестиращите пенсионери ще бъде
изпратена до Министерския съвет. “Толкова лъжливо правителство
не е имало досега у нас! Бойко Борисов обеща предизборно в
програмата си, че пенсиите ще бъдат увеличени с повече от 10 на
сто, че ще даде на калпак повече от 50 лева на хората над 75
години, че ще вдигне вдовишките. Нищо от това не се случи”,
обобщи председателят на областното ръководство на Съюза на
пенсионерите Иван Филипов. Според него близо 100 000 пенсионе-
ри у нас умират всяка година от мизерия.

Юлия ВУТОВА

36-годишен мъж от Оряхово е не-
адекватна, заяви депутатът от БСП
Георги Божинов на брифинг в парла-
мента вчера в коментар на изказва-
не на здравния министър Десислава
Атанасова от парламентарната три-
буна. “Този месец съм задал въпрос
към министъра за болницата в Оря-
хово, която е в тежка финансова и
кадрова криза. Нуждите и надежди-
те на хората за добре работещо ле-
чебно заведение и бърза и неотлож-
на помощ са огромни. Общината
полага похвални усилия, но без ясна
стратегия и без конкретна здравна
политика и помощ от правителството
резултатите няма да са добриФ” по-
ясни депутатът. След трагичния ин-
цидент с починалия мъж и колабира-
ло 16-годишно момче помолих г-жа
Атанасова на парламентарния кон-
трол да ми отговори и на този
въпрос, разказа Божинов. След 15
минути разбрах, че уговорката ни не
е спазена и че министър Атанасова
вече е в НС, подчерта той. По думите
на Божинов болниците са търговски
дружества, които могат да фалират
по закон, но това не значи, че хора-
та ще останат без неотложната и
спешна помощ. “Сигурно добрите
намерения на г-жа Атанасова за бол-
ницата ще се реализират. Но докато
чакаме слънчевите перспективи, хо-
рата умират”, коментира депутатът от
Коалиция за България.

По-рано пред депутатите ми-
нистър Атанасова се оплака от спе-
кулации, че в малките населени ме-
ста няма достъп до медицинска по-
мощ. Тя бе категорична, че обслуж-
ването на болните в Оряхово е оси-
гурено. Към 1 септември 2011 пора-
ди задължения към доставчици
в размер на повече от 2 млн. лева
в МБВЛ-Оряхово е преустановен
приемът на пациенти и тя е обявена
в несъстоятелност. Има решение
болницата във Враца да разкрие
свой филиал в населеното място,
поясни Атанасова.

П
1000 ДУШИ В ПЛОВДИВ ПРОТЕСТИРАХА
ЗА ПО-ВИСОКИ ПЕНСИИ

Б

Бюджетът за здравето
е намален с 400 милиона

сериозно намален, катего-
рични са от Българския
лекарски съюз (БЛС). Те
откриха грешки в приход-
ната част на бюджета на
НЗОК за 2013 г.: вноската
на децата трябваше от 1
януари 2013 г. да скочи от
4 на 8% по силата на про-
мените на Закона за
здравното осигуряване,
приети от ГЕРБ в края на
2009 г. Т.е. за около 1 млн.
деца тази сума трябва да
е към 270 млн. лв., които
не са предвидени в при-
ходната част на бюджета,
коментира председателят
на БЛС д-р Цветан Райчи-
нов. Освен това би трябва-
ло да се предвидят още
около 40 млн. лв. заради
увеличението на пенсии-
те: “Или пенсиите няма да
се увеличат, или просто
държавата има намерение
да спести тези вноски”,
коментира Райчинов. Ако
се прибавят и увеличени-
те вноски от студенти и др.
категории, чиито здравни
вноски плаща държавата
и които трябва да се уве-
личат от 1 януари, излиза,
че в НЗОК би трябвало да
влязат над 350 млн. лв.
повече от предвиденото.

Проектобюджетът на
НЗОК не е обсъждан по
надлежния ред в подкоми-
сиите към Националния
съвет за тристранно сътруд-
ничество (НСТС) и в НСТС.
По тази причина Българ-
ската стопанска камара
(БСК) настоява той да бъде
върнат за обсъждане в три-
странката в писмо до пар-
ламентарните комисии по
бюджет и финанси, по ико-
номическа политика и по
здравеопазване, до пред-
седателя на НСТС Симеон
Дянков и до социалните
партньори.

Не е ясно как са опре-
делени предвидените в
бюджета на МТСП 2,5 млн.
лв. за покриване на раз-
ходите на лечебните за-
ведения за услуги, предо-
ставени на здравно нео-
сигурени, пише в писмото.
При 1,4 млн. неосигурени
това означава по 1,2 лв.
на човек за година, недо-
умяват от БСК.

По данни на министъ-
ра на здравеопазването
лечебните заведения имат
328 млн. лв. дългове, а в
бюджета на НЗОК и в ре-
публиканския бюджет не
са предвидени средства за
покриването им. В проек-
тобюджета на НЗОК са
заложени 3 млн. лв. за
НАП като насърчителна
мярка за събиране на
здравните вноски, но не е
предвидена санкция за
несъбиране на вноски от
1,4 млн. здравно неосигу-
рени. От БСК за пореден
път искат отчет от МЗ за
изразходването на полу-
чените през 2011 г. от
НЗОК 340 млн. лв. и за 50-
те милиона от полугодие-
то на т.г. “И този бюджет
на НЗОК е изработен при
отсъствие на реформатор-
ски подход в системата на
здравеопазване, което
предполага високата сте-
пен на неефективност при
разходване на средствата”.
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арламентът
одобри на
първо четене
данъка върху
доходите от

Данък „лихва” мина на първо
четене в парламента
Законът ще отнема на пенсионерите по
30 ст. на месец, но ще позволи на държавата
да им дава по 15 лв., мотивираха се от ГЕРБ

П Безсрочните влогове, към които са и дет-
ските, няма да бъдат облагани с данък. Той ще
се удържа само при депозитите с уговорен
срок. Това заяви пред журналисти в парламен-
та зам.-министърът на финансите Владислав
Горанов, предаде БТА.

Той отбеляза още, че хората със срочни де-
позити няма да подават данъчни декларации,
защото това е данък при източника, а за това
не е необходима декларация. От своя страна
банките всеки месец ще декларират размера
на изплатените лихви по срочните депозити
на физическите лица. С едно платежно и с една
декларация за общата сума те ще уведомяват
НАП за размера на платената лихва и на
удържания данък за цялата банка накуп и така
няма да се нарушава банковата тайна, комен-
тира Горанов. По думите му между първо и
второ четене ще бъдат прецизирани текстове
и предвидено ежемесечно деклариране от бан-
ките какви суми са платили за този период
като лихви по депозитите на гражданите.

Категоричната позиция на ГЕРБ е, че сме за
запазване на пропорционалното подоходно об-
лагане на физическите лица, или т. нар. плосък
данък, каза още Горанов. Готови сме да участ-
ваме в дебат с аргументи за или против него,
но в никакъв случай не трябва да се допуска
прогресивното облагане да важи само за данъ-
ка от дохода върху лихвите, коментира той.

Трябва да има пропорционално облагане и про-
гресивно облагане, защото няма никаква логи-
ка да има необлагаем минимум само по отноше-
ние на доходите от лихви, а да няма необлага-
ем минимум по отношение на доходите от
минимална работна заплата, даде пример Гора-
нов. Законът за ДДС никога не е предвиждал
облагане на паричните дарения, министърът на
финансите е дал указания за това и не следва
мобилните оператори да начисляват ДДС върху
паричните дарения, а само ДДС върху далеко-
съобщителната услуга, каза още той.

лихви по депозитите.
Това стана с промени в
Закона за ДДС, пред-
ложени от кабинета,
които ще доведат до
изменения в редица
данъчни закони. “За”
гласуваха 86 депутати,
“против” 29, двама се
въздържаха.

Депутатите приеха с
10% да се облагат до-
ходите от лихвите по
депозитите на хората от
1 януари 2013 година.
Данъкът ще се удържа
и внася от търговските
банки в срок до края на
месеца, следващ тримесечието на начисляване на
лихвата. Опозицията разкритикува решението и го
определи като “данъчно мародерство”. Коалиция за
България и ДПС се обявиха категорично против но-
вия налог.

“Като цяло днес данъчната тежест е значително
по-висока, отколкото преди няколко години. Най-мал-
кото, когато вие поехте мандата. Чисто икономически
този данък няма да донесе толкова ползи на бюдже-
та, колкото вреди ще нанесе на икономиката”, заяви
депутатът от Коалиция за България и бивш министър
на финансите Пламен Орешарски.

Когато на майка ми, която има 5000 лева влог, й
вземат 10, 20 или 30 лева, тя ще скърби, защото с
тези 20 или 50 лева ще купи на внуците си подарък
за Коледа, обясни Йордан Цонев от ДПС.

Искам да кажа на пенсионерите, че този закон
ще им отнеме от 20 до 30 стотинки на месец от
влоговете и ще има възможност правителството да
им даде около 15 лева върху пенсията, заяви Краси-

Предложението на Симеон Дянков беше прието с 86 гласа “за”, срещу 29 против

Безсрочните и
детските влогове
нямало да се облагат

мир Велчев от ГЕРБ.
“Ако беше толкова лесно да можем да накараме

хората да извадят парите си и да ги инвестират след
вдигане на данъците върху лихвите, щеше да вземе-
те Нобелова награда по икономика. Не е така, оба-
че”, заяви лидерът на ДСБ Иван Костов.

С промени в Закона за ДДС депутатите решиха
още да намалят от 15 на 7 процента ставката за
хазартни игри, организирани онлайн. Тя ще може да
се прилага след постановяване на положително ре-
шение от ЕК за съвместимост с правилата в областта
на държавните помощи.

В същото време депутатите запазиха налога от 15
на сто върху лотарии, томболи, числовите лотарийни
игри Бинго и Кено, тото, лото и игри със залагания
върху резултати от спортни състезания и надбягва-
ния с коне и кучета. За игрите в казино, за които се
събира такса или комисиона за участие, данъкът
върху хазартната дейност се предлага да е в размер
15 на сто върху събраните такси и комисиони.

Да се въведе задължи-
телно едномесечно отчи-
тане на парното, предла-
га депутатът от ГЕРБ Диян
Червенкондев, съобщи
Дарик. По думите му по-
разумно е потребителите
да си сложат уреди с ра-
диоотчитане, но ако вече
някой е подменил стария
си уред с нов, но от по-
старо поколение, няма да
се наложи задължително
да го подмени с такъв, кой-
то позволява отчитане от
разстояние.

Още през април иде-
ята за задължително
ежемесечно отчитане на
парното бе лансирана от
управляващите, но чрез
Валентин Николов - тога-
ва в ролята му на замест-
ник-министър на енерге-
тиката. Сега ГЕРБ се
върна към текстовете,
които този път идват по
инициатива на Диян Чер-
венкондев: “Предложе-

Публична продажба на 63 имота от
производствената площадка на Олов-
но-цинковия комбинат (ОЦК) в Кърджа-
ли е насрочил съдебният изпълнител
Росен Сираков, предаде БГНЕС.

От днес до 26 ноември тече едно-
месечният срок, в който кандидат-купу-
вачите могат да разгледат документа-
цията в Районния съд, в служба “Съдеб-
но изпълнение” или в кантората на
съдебния изпълнител. Продажбата е по
иска на Първа инвестиционна банка
(ПИБ), която е основен кредитор на
металургичното предприятие.

Първоначално обявената цена на
всички 63 имота е 474 862 лева, като в
пазарната стойност на оценяваните
сгради не е включена стойността на
поземления имот, върху който са пост-
роени. В списъка са цеховете за произ-
водство на олово, складове, работил-
ници, пещи, както и агломерационното
съоръжение, което миналата година
през април по нареждане на екоми-
нистъра Нона Караджова бе запечата-
но от експерти от РИОСВ-Хасково за-

ГЕРБ пак предлагат
ежемесечното
отчитане на парно

нията основно ще бъдат
в насока задължително
месечно отчитане. Дали
ще бъде дистанционно
или по конвенционален
способ, ще бъде въпрос
на коментар”.

Червенкондев е кате-
горичен, че уредите с
електронно отчитане са
по-добри и са бъдещето
на тази услуга: “Не е
задължително тези уре-
ди да бъдат заплащани
от самите собственици на
апартаменти. Те могат да
бъдат наети, могат да се
ползват под наем, могат
да бъдат под лизинг, да
са собственост на фирми-
те за дялово разпределе-
ние, на топлофикациите,
така че финансово да не
се затрудняват собстве-
ниците на апартаменти”.

Според Червенкон-
дев уредите за радиоот-
читане не са по-скъпи от
обикновените.

Отложи се
узаконяването
на такса
„достъп”
за ВЕИ

Узаконяването на на-
ложените от държавата
временни цени за достъп
на производителите на
енергия от възобновяеми
източници (ВЕИ) до елек-
троразпределителните и
преносните мрежи вре-
менно се е отложило,
съобщиха от Българската
ветроенергийна асоциа-
ция.

Поправките в Закона
за енергетиката и в Зако-
на за енергията от ВЕИ
са обсъждани в парла-
ментарната комисия по
икономика и енергетика
в сряда, но депутатите от
опозицията са напуснали
заседанието и поради
липсата на кворум гласу-
ването на текстовете е
било отложено, съобщи
Investor.bg.

Припомняме, че в сре-
дата на септември
Държавната комисия за
енергийно и водно регу-
лиране (ДКЕВР) опреде-
ли временни цени за
достъп до преносната и
разпределителните мре-
жи за производителите на
енергия от ВЕИ.

До шест месеца след
приемането на тези цени
трябва да бъдат приети и
постоянни цени за достъп
на производителите на
ток от възобновяеми из-
точници до мрежите, кои-
то се предвижда да бъдат
определяни всяка година
в срок до 30 юни.

Наемите на първокласните офис
площи в столицата са се понижили с
3,7% на годишна база до средните 13
евро на кв. м  през третото тримесечие
на годината, се посочва в доклад на
консултантската компания CBRE, цити-
ран от Investor.bg.  Доходността в сег-
мента се е понижила с 35 базисни
пункта до 9%, което все още е най-
високото ниво в която и да било евро-
пейска столица.

Без изменение за периода са оста-
нали наемите на индустриалните и на
търговските площи в българската сто-
лица, пише още в доклада на компани-
ята. Средно за страната пък понижени-
ето е с 10%.

През третото тримесечие средното

Обявиха за продан и
цеховете за олово в ОЦК

ради честите обгазявания със серен
диоксид.

Половината от комбината - за про-
изводството на цинк, вече е собстве-
ност на столичната фирма “Хармони
2012”. На първия търг тя спечели цин-
ковия завод с оферта от 8,6 милиона
лева, а на следващия на 18 октомври
купи още 35 промишлени сгради. Из-
ненадващо тогава на втория етап от
публичната разпродажба на предпри-
ятието се появи и фирма, свързана с
Валентин Захариев, мажоритарен соб-
ственик на сложения “на тезгяха” ком-
бинат. Общо 3 бяха кандидат-купува-
чите, участвали в наддаването - “Хар-
мони 2012”, “Finance&consulting” и тази
на Захариев “Стил комотидис”. Тогава
“Хармони 2012” купи и 61 движими
вещи на обща стойност 1 596 881 лева.
За сградите даде 1 486 423 лева.

Фирмата на Валентин Захариев
купи пречиствателната станция за про-
мишлени отпадни води, за която спе-
циалисти твърдят, че е възлово звено в
металургичното предприятие.

4% спад в наемите на
първокласни офиси в София

ниво на годишното понижение на на-
емите на офис площите за 15-те стари
държави членки на ЕС е 0,1%, а за
индустриалните площи - 0,2%. При на-
емните нива на търговските площи пък
е отчетен ръст средно от 3,5%. Наеми-
те в моловете и главните търговски
улици за тази група пазари са се пови-
шили средно с 8,7% от 2009 г. насам.

Същевременно във Франция, Гер-
мания, Швейцария, Финландия и Вели-
кобритания са отчетени повишения от
над 20% за последните три години.
Класацията води Уест Енд в Лондон,
където наемите на търговските площи
в най-горния сегмент са се покачили с
33,33% за периода, достигайки близо
8400 евро на кв. м на година.
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Според Мирослав Найденов

Хлябът ще поскъпне
с 10 стотинки

Н

Не цената на суровините, а свитото потребление било
най-големият бич за производителите, смята министърът

яма как цената на
хляба да достигне 2
лв., заяви министърът
на земеделието Ми-
рослав Найденов

пред НТВ. Според него повише-
ние ще има, но то ще е в рамки-
те на 5 до 10 ст. за килограм.

Преди дни от Асоциацията на
зърнопроизводителите прогно-
зираха, че цената на хляба може
да достигне 2 лева за килограм.
Причината, която беше изтъкна-
та, е лошата реколта и неблаго-
приятните климатични условия
за есенниците. Правителството
не е предвидило и директни
плащания за площ за зърнопро-
изводителите, коментира още
председателят на асоциацията
Ангел Вукодинов. Мирослав Най-

денов потвърди, че в бюджета
не са предвидени директни пла-
щания за зърнопроизводители-
те. Той обаче не се съгласи с
прогнозите, че хлябът при тази
ситуация ще бъде 2 лева.

Найденов отново заяви, че
поскъпването на месото и мес-
ните продукти, млякото и млеч-
ните продукти е следствие от
високите цени на фуража. По
думите му обаче най-големият
бич за производителите не са
суровините, а свитото потреб-
ление.

Министърът призова живот-
новъдите да бъдат бдителни,
защото печеленето на евросуб-
сидии, специално за животновъ-
дите, е свързано с подаване на
декларации.

Относно искането на повече-
то производители за по-ниска
ставка на ДДС върху хранител-
ните продукти, министърът за-
яви, че е нормално да се иска,
но това няма как да се случи.
Ние няма да вдигаме данъците
и съответно не можем да си
позволим те да бъдат намалени,
заяви Найденов.

Правителството устоя на из-
кушението да увеличи ДДС за
храните, както са го направили
в съседните ни страни, обясни
още земеделският министър. Той
изтъкна и това, че в Румъния
ДДС е 24%, в Гърция също има
подобни ставки.

Справка на Investor.bg в пре-
гледа на ДДС за страните от ЕС,
изготвена от Европейската коми-

сия (ЕК) на 1
юли 2012 годи-
на, обаче показ-
ва, че в Гърция
данъкът върху
д о б а в е н а т а
стойност е 23%,
като има две из-
ключения - за
храните е 13%, а дейността на
хотелиерите се облага със став-
ка 6,5%. Данните показват, че в
повечето европейски страни има
диференцирани ставки, като по-
ниските са за храни, лекарства и
книги.

Най-висок е ДДС в Унгария
- 27%, но отново има диферен-
цирани ставки. Дания е страна-
та, където няма никакви изклю-
чения и всички стоки се обла-

гат с 25% ДДС.
Прегледът на ЕК показа

още, че единственото изключе-
ние, което е възприела Бълга-
рия, е за дейностите на хотели-
ерите, които се облагат с 9%
вместо с 20%.

Данъкът добавена стойност
(ДДС) е задължителен за целия
ЕС, а минималната ставка е 15%.
Допускат се и по-ниски ставки, но
след разрешение от страна на ЕК.

Десетки представители на вендинг
бизнеса излязоха на протест пред сгра-
дата на Министерството на финансите
вчера срещу решението за въвеждане
на фискални устройства в автоматите
на самообслужване, което ще оскъпи
предлаганите чрез автомат стоки до
50%. Според новите изисквания на
финансовото министерство те трябва да
свържат всички автомати със система-
та на НАП до 1 ноември, но от вендинг
асоциацията искат този срок да бъде
удължен поне до края на годината.

По данни на НАП всички автомати
са около 30 000, допреди десетина дни
към агенцията бяха свързани не пове-
че от 57 машини. Хората имат жела-
ние, но не могат да го изпълнят, комен-
тира Петков. Според него, ако не бъде
удължен срокът, от 1 ноември някои
машини няма да работят.

“Ние трябва да инвестираме десет-
ки хиляди лева, а в някои случаи и над
100 000 лева за покупка на устройства,

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

ИЗМИСЛИЦА НА ДЯНКОВ ОСКЪПЯВА
С 50% КАФЕТО ОТ АВТОМАТ

които в реални условия не са тествани
и не знаем дали работят или ще ни
доведат до фатален край по-бързо,
отколкото очакваме. Технически е
възможно въвеждането на фискални
устройства, но никой не може да каже
с цената на колко усилия ще стане това
и за колко време”, обясни Стойко Пет-
ков от Управителния съвет на Българ-
ска вендинг асоциация, предаде
БГНЕС.

“Налага ни се безпрецедентен ад-
министративен терор. Министърът на
финансите Симеон Дянков проявява
пълно незачитане и игнорира нашите
аргументи по отношение на промяната
в наредбата, която се отнася за нашия
бизнес”.

От асоциацията отбелязаха, че по-
добно нещо няма аналог в света пора-
ди техническата му неприложимост и
изключително високите финансови раз-
ходи, с които е свързано неговото ре-
ализиране.

„Много малка част от посевите с
пшеница са поникнали. Точно те са за-
страшени, защото ако до 15-20 дни
няма валежи, ще започнат да страдат.
Останалите над 90% от семената все
още са в почвата и ще поникнат едва
след дъжд от поне 20-30 литра на кв/
м”, коментира проф. Николай Ценов,
зам.-директор на Добруджанския земе-
делски институт, селекционер по пше-
ницата. Според него всичко зависи от
времето през ноември и декември.

Ако недостигът на влага се запази
и следващите няколко седмици, това
ще вдигне цените на зърното, прогно-
зира той. Обаче определи като “нож с
две остриета” износа на зърно в мо-
мента, защото през тези месеци цени-
те търпят резки промени. “Големите
държави като Австралия, Аржентина,
където започва жътвата през ноември-

МОЖЕ ДА ПРЕЗАСЯВАТ
ПШЕНИЦА ЗАРАДИ СУШАТА

Дана РУСЕВА
декември, ако не изкарат достатъчно
зърно - пак заради суша, това също ще
удари цените в посока нагоре”, каза
още Ценов.

Неспасяемо е положението при
рапицата. Заради сушата прогнозата е,
че в Добруджа тази година няма да
има производство на рапица, защото
вече е късно тя да влезе подготвена за
зимата.

Рано е да прогнозираме дали в
България ще има зърнена криза, но при
всички случаи има проблем с есенната
сеитба и поникването на семената, ко-
ментира и председателят на Добруджан-
ския съюз на зърнопроизводителите
Кирил Жендов. Той е засял 10 хил. дка
с пшеница, от които 2500 дка вече са
поникнали, но тепърва ще стане ясно
дали няма да се наложи да бъдат преза-
сявани. 3300 дка с рапица са поникнали
неравномерно и заради сушата рекол-
тата е обречена, каза още Жендов.

челари от различни краища на страната
се оплакват, че след тежката зима приро-
дата е нанесла и втори удар - сушата.
Ситуацията е много тежка в Южна Бълга-

ППППП
И ПЧЕЛНИЯТ МЕД ЩЕ
E С ПО-ВИСОКА ЦЕНА

рия, коментира пред Investor.bg Младен Котлар-
ски, председател на Асоциацията на пчеларите
професионалисти в България. Има сигнали от
Шуменско и Свищов, където добивите от пчелно
семейство са около 8 килограма, при нормални
между 10 и 12 килограма.

Изкупните цени на пчелния мед засега оста-
наха същите, а цените на всички други продукти
се повишават. Горивата трайно поскъпнаха, а за
пчеларите те са сред основните разходи. Затова и Котларски не изключи повишение
на цената на меда на пазара през следващите месеци.

Преди броени дни от Министерството на земеделието и храните (МЗХ) съобщиха,
че има рекордна усвояемост на бюджета за пчеларите през 2012 г. Отпуснати са 5,36
млн. лева по 1073 заявления, или 82% усвояемост на предвидените средства. Готвят
се документите и за новия прием за 2013 г. Очаква се началото му да бъде обявено
около средата на ноември.

Според Асоциацията на пчеларите професионалисти обаче тези средства не са
достатъчни. Те се оплакват и от липсата на действия срещу синдрома “празен кошер”.
От министерството дори не признават за наличието на подобен проблем. “В цял свят
има, само тук не. Възможно ли е?”, коментира Младен Котларски и допълни, че в
Западна Европа и САЩ има разработени програми за опазването на пчелите, защото
тяхната продукция, медът, е много малка част от дейността, която те извършват.

К

Комитетът за наблюдение на ПРСР
одобри прехвърлянето на 513 млн. лв.

омитетът за на-
блюдение на Про-
грамата за разви-
тие на селските

райони (ПРСР) одобри
прехвърлянето на 513
млн. лв. към три мерки
от програмата, съобщи-
ха от пресцентъра на
МЗХ.

Това са мерки 123
“Добавяне на стойност

към земеделски и гор-
ски продукти”, 321 “Ос-
новни услуги за населе-
нието и икономиката в
селските райони” и 322
“Обновяване и развитие
на населените места”.

Най-много средства
се насочват към 321-ва
мярка - 396 млн. лв.
През годината инте-
ресът на общините към

мярката се оказа трой-
но по-голям от предви-
дения бюджет и по този
начин всички качестве-
ни проекти ще получат
финансиране.

По другата общин-
ска мярка - 322, се
прехвърлят 60 млн. лв.
След последния прием
постъпилите заявления
бяха за 168 млн. лв., ко-

ето е четири пъти пове-
че от определения бю-
джет. За преработвате-
лите по 123 мярка ще
има още 57 млн. лв. И
тук интересът на канди-
датите беше три пъти
над очакваните 70 млн.
лв.

Прехвърлянето на
ресурс към трите мерки
се осигурява от неусво-

ените към момента бю-
джети на мерки 111,
112, 114, 121, 141, 142 и
311. МЗХ предвижда
догодина по някои от
тях да се извърши над-
договориране със
средствата, които ще се
освободят от нереали-
зирани проекти.

Промените по про-
грамата подкрепиха 43-

ма членове на Комите-
та за наблюдение от
общо 47 и до няколко
дни те ще бъдат изпра-
тени за одобрение от
Европейската комисия.
Регламентът за разви-
тие на селските райони
позволява на страните
членки да приложат
промените преди одоб-
рението им от Брюксел.
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САЩ заведоха дело за измама
срещу втората по големина аме-
риканска банка, Банк ъв Америка
(Bank of America Corp.), като я об-
виниха, че е причинила на данъ-
коплатците загуби за над 1 млрд.
долара, продавайки хиляди ток-
сични ипотечни кредити на подпо-
маганите от държавата Фани Мей
(Fannie Mae) и Фреди Мак (Freddie
Mac), предадоха Ройтерс и ДПА.

Това е първото гражданско
дело за измама на американското
Министерство на правосъдието

Еврозоната ще
предостави на Гърция
нов кредит в размер
от 16 млрд. до 20 млрд.
евро, съобщава гер-
манският в. “Хандел-
сблат”, позовавайки
се на високопоставе-
ни европейски служи-
тели. Според източни-
ците в еврозоната
вторият спасителен
пакет за Атина от фе-
вруари, който е в раз-
мер на 130 милиарда

Гърция ще получи нов
кредит от 20 млрд. евро

евро, не е достатъчен.
Очаква се по вре-

ме на срещата си на
12 ноември министри-
те на финансите на
страните от еврозона-
та да одобрят отпус-
кането на допълни-
телни средства. Нуж-
дата от нова финансо-
ва инжекция идва от
очакването, че Гърция
няма да успее да кон-
солидира своите фи-
нанси през следващи-

те години, както се
планираше.

Представителите
на т.нар. “Тройка” не
са уверени, че Гърция
ще успее да постигне
устойчиво ниво на
дълга до 2020 годи-
на. ЕК смята, че цел-
та за ниво на дълга
не по-високо от 120%
от БВП ще бъде по-
стигната през 2022
година, коментира
изданието.

САЩ срещу Банк ъв Америка
заради ипотеки, продадени на
двата гиганта в ипотечното креди-
тиране, които бяха спасени през
2008 година, отбелязва Ройтерс.
Банк ъв Америка и подразделени-
ето й Кънтриуайд файненшъл
(Countrywide Financial) са “претуп-
вали” обработката на документи по
искания на кредити, защото са
бързали, и са продали лоши и под-
веждащи ипотеки на Фани Мей и
Фреди Мак, се отбелязва в иска,
подаден снощи във федералния
съд в Манхатън.

ННННН
а заседание в Люксембург
Съветът на ЕС по правосъдие
и вътрешни работи обсъди про-
цеса по присъединяването на

Разглеждането на молбата ни за членство
вероятно ще остане за март 2013 година

България и на Румъния към Шенген-
ското пространство, но решения по
въпроса не бяха взети. Министрите
обсъдиха също мерките за борба с те-
роризма във връзка с атентата в Бур-
гас и предотвратения опит за покуше-
ние в Кипър през това лято. Сред те-
мите бяха и справянето с незаконната
имиграция в ЕС, както и възможността
за възстановяването на визовия режим
за гражданите на страните от Запад-
ните Балкани.

От Съвета заявиха в навечерието
на срещата, че все още не е постигна-
то необходимото единодушие сред ми-
нистрите от ЕС за разширяването на
Шенген с България и Румъния.

Като повод се посочват политичес-
ките събития в Холандия и в Румъния.

Най-вероятно държавите от ЕС очак-
ват поредния доклад за Румъния по
механизма за сътрудничество и оцен-
ка през декември, както и определя-
нето на новото правителство на Холан-
дия след последните избори в тази
държава.

По неофициална информация три
страни от ЕС, сред които Холандия,
засега се въздържат от подкрепа на
решението за разширяването на про-
странството без граничен контрол.
Според неофициални източници оста-
налите две са Белгия и Германия.

Засега се предвижда, когато реше-
нието за присъединяване на България
и на Румъния бъде взето, процесът да
бъде извършен в две стъпки - първо с
премахването на проверките по
въздушните и морските граници, а
впоследствие - и по сухопътните.

Още при първата стъпка се очаква
пълното включване на двете страни в

Шенгенската информационна система.
През март тази година Европейски-

ят съвет констатира, че България и
Румъния са изпълнили всички законови
изисквания за встъпване в зоната, как-
то и че са положили всички необходи-
ми усилия в тази посока. Европейските
ръководители тогава препоръчаха
Съветът да предприеме необходимите
действия, с които да бъде осигурен при-
емът на двете държави в Шенген.

По темата за визовия режим за
гражданите на държавите от Западни-
те Балкани се очаква да бъде разгле-
дано писмото на шест страни от ЕС,
които поискаха връщането на визите
за представителите на този регион.
Сред посочените основания в писмото
е прекомерният брой на подадените
от такива граждани молби за осигуря-
ването на убежище в Западна Европа.
По мнение на авторите на писмото
тези молби затрудняват нормалната
работа на службите по оценка на мол-
бите, а и в края на процедурата основ-
ната част от заявленията биват
отхвърляни като неоснователни.

Шенген пак ни
се изплъзва
Шенген пак ни
се изплъзва
Шенген пак ни
се изплъзва
Шенген пак ни
се изплъзва
Шенген пак ни
се изплъзва

вросъюзът заплаши да върне
визовия режим за Сърбия и
четири други държави кандидат-
членки на ЕС, ако не решат
проблема си с ромите. Тази

E

ЕС втвърди тона
към Западните
Балкани

седмица стана ясно, че шест държави от
Съюза (Франция, Германия, Австрия,
Белгия, Люксембург и Холандия) се
сблъскват с нов значителен приток на
ромско население от Западните Балкани,
търсещо убежище.
На срещата на европейските министри на
вътрешните работи в Люксембург страните
призоваха за спазване правата на ромско-
то население на Балканите и подобряване
на условията на живот. Това са основните
причини, заради които все повече роми
емигрират. “Тези лица нямат право на
убежище. Те напускат своите страни зара-
ди своето икономическо положение”,
подчерта шведският вътрешен министър
Тобиас Билстрьом. Билстрьом и вътрешните
министри на Франция, Германия, Австрия,
Белгия, Люксембург и Холандия подписаха
писмо с настояване да се възстановят
задължителните визи за Сърбия, Черна
Гора, Босна и Херцеговина, Албания и
Македония като знак на протест срещу
растящия брой необосновани молби за
убежище от граждани на тези страни.

Снимки ПРЕСФОТО/БТА

В Мексико се проведе за 17-и път
Международният фестивал на

клоуните, който продължава 4 дни и
събира над хиляда клоуни от

различни краища
на света

Студенти от
Панамския
университет
протестираха в
столицата
Панама срещу
нови промени в
закона, които
разрешават
продажбата на
земя в
свободната
търговска зона
в град Колон,
който е едно от
най-големите
свободни
пристанища на
континента.
Протестиращите
блокираха
ключови улици в
града

Дания заплаши с
вето бюджета на ЕС

Дания е готова да наложи
вето на проектобюджета за
2014-2020 г. на ЕС, ако не получи
отстъпка за вноската си, съоб-
щи датската премиерка Хеле
Торнинг-Шмит. Тя съобщи, че ще
поиска 1 млрд. датски крони (134
млн. евро). Заплахата идва шест
дни след като британският пре-
миер Камерън заяви, че иска да
наложи вето на повишаване на
бюджета на ЕС.

Великобритания
излезе от рецесията

Според официални данни Вели-
кобритания е излязла от рецеси-
ята с ръст от 1 процент през
третото тримесечие. Британ-
ският БВП нарасна през периода
от юли до септември, след като
се свиваше през предходните три
тримесечия. За растежа допри-
несоха и Олимпийските игри в
Лондон, както и завишеното хар-
чене по случай Диамантения
юбилей на кралица Елизабет II.

„Форд” закрива
работни места

Автомобилната компания
“Форд” ще съкрати 1500 работни
места във Великобритания от
два завода. Около 1000 работни-
ци ще бъдат съкратени в Да-
генъм, близо до Лондон, а 500
работни места ще бъдат закри-
ти в завода в Саутхемптън, на
южното крайбрежие на Англия.
От компанията съобщиха, че
предстои и затваряне на техен
завод в белгийския град Генк,
където ще бъдат закрити 4300
работни места.

Убиха заподозрян
за убийството на
посланник Стивънс

Египетските власти съобщи-
ха, че по време на престрелка е
загинал човек, съпричастен към
убийството на американския по-
сланник в Либия Крис Стивънс.
Министърът на вътрешните ра-
боти на Египет заяви, че прест-
релката в Кайро е продължила
няколко часа.

„Уикилийкс” публикува
правилниците в
американските
затвори

Около 100 документа, които
засягат работата в лагерите за
военнопленници и правилата за
разпит на задържани, ще бъдат
публикувани в рамките на три
месеца. Те описват правилата за
работа в лагерите Кемп Бук и
Абу Грейб в Ирак, Гуантанамо в
Куба и затворите на сухопътни-
те войски на САЩ в Европа, а
също така правилата, установе-
ни в Пентагона. От “Уикилийкс”
съобщават, че в документите
има и регистрирани нарушения,
които съществуват и до днес в
американските затвори.
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резидентът на Съединените щати Барак Оба-
ма съобщи, че Хилъри Клинтън ще напусне
сегашния си пост в Държавния департамент,
дори и той да бъде преизбран за втори ман-

Обама призна:

Хилъри Клинтън напуска

ППППП

Бившата първа дама може би
ще оглави Световната банка

дат. По-малко от две седмици преди изборите на 6
ноември, които ще определят дали Обама ще остане
в Белия дом за още един мандат, президентът обси-
па с похвали Клинтън - големият му съперник за
номинацията на демократите преди четири години.

“Тя свърши невероятна работа. Измина много
километри, работеше наистина усърдно”, каза
държавният глава в популярно токшоу на телеви-
зия Ен Би Си.

Хилъри е бивша първа дама на САЩ и сенатор. Тя

е сред безценните кадри на текущата администра-
ция и е смятана за един от най-компетентните управ-
ляващи в обкръжението на Обама.

Според авторитетната агенция Блумбърг, Хилъри
Клинтън е един от най-вероятните кандидати за по-
ста президент на Световната банка.

Междувременно огласени резултати от анкета
на “Ипсос” и агенция Ройтерс показаха, че кан-
дидатът на републиканците Мит Ромни изпревар-
ва с 1% Обама. Според приключилото във втор-
ник четиридневно онлайн допитване сред хора-
та, които вероятно ще гласуват, Ромни получава
47, а Обама - 46%, което е статистически незна-
чителна разлика, отбелязва Ройтерс. Сред вече
гласувалите предварително избиратели, чийто
дял е 17 на сто от анкетираните регистрирани за
участие в изборите, Обама води с 53 срещу 42%
за конкурента му.

Първите изборни секции в САЩ отвориха врати
още преди месец и мнозина американци вече са
дали своя глас. Обама също съобщи, че ще гласува
предсрочно, и за целта ще отпътува за родния си
град Чикаго, щата Илинойс. На среща с избиратели
от щата Колорадо в сряда в Денвър той призова
американците също като него да не изчакват 6 ноем-
ври, а да се явят пред урните предварително или да
изпратят бюлетина по пощата.

“Не мога да ви кажа за кого ще гласувам. Това е
тайна”, пошегува се Обама. “Мишел обаче си призна,
че вече е гласувала за мен”, каза той за съпругата
си, изпратила бюлетина в местната изборна комисия
още на 15 октомври.

Обама ще е първият президент на САЩ, гласувал
предсрочно, а не в самия изборен ден.

Законът не задължава никого да обяснява защо е
решил да гласува по-рано от определената дата.

Ледената покривка в Арктика се смалява, а на
Антарктида се разширява. Това показват сателитни
снимки от НАСА, изследвани от учени и еколози.

Според американската космическа агенция от
1978 г. до 2010 г. територията на Антарктида се е
увеличавала всяка година със 17 000 кв. км, но това
разрастване не е толкова голямо, колкото смалява-
нето на Арктика.

Френска верига су-
пермаркети е на път да
премахне не само пла-
щането в брой, но и не-
удобствата при запла-
щането с банкова кар-
та. В стремежа си да на-
прави пазаруването по-
лесно, верига супермар-
кети в Северна Фран-
ция започна изпитания
на система за биомет-
рично плащане.

Принципът при биоме-
тричното плащане е мно-
го прост. Достатъчно е
системата да разпознае
пръстовите отпечатъци Китай задмина САЩ

по обем на преките
чуждестранни инвести-
ции в страната през
първата половина на
2012 г., превръщайки
се в световен лидер по
този показател, сочат
данни на Агенцията за
търговия и развитие към
ООН, цитирани от Рой-
терс.

В Китай са вложени
59,1 млрд. долара, кое-
то представлява незна-
чителен спад спрямо
60,9 млрд. долара през
първите 6 месеца на
миналата година, се от-
белязва в доклад на
агенцията. САЩ са при-
влекли 57,4 млрд. дола-

В Северна Корея е
бил екзекутиран зам.-ми-
нистърът на въоръжени-
те сили Ким Чхол. Той
бил осъден на най-теж-
кото наказание, тъй като
по време на официалния
траур за кончината на
Ким Чен Ир не показал
достатъчно добре, че
скърби за вожда. Докато
“целият севернокорейски
народ оплаквал почина-
лия лидер, чиновникът
пил и пушил”, предават
медиите в Южна Корея.

По данни на пресата,
Ким Чхол е бил убит с
миномет, “за да не оста-
не от него и мокро пет-

равозащитната организация “Амнести
интернешънъл” осъди “прекомерната
употреба на сила” от полицията в страни
членки на Европейския съюз срещу
демонстранти, протестиращи мирно срещу

„Амнести
интернешънъл”:

П

ЕС злоупотребява с
полицейската сила

строгите мерки за икономии, и от липсата
на наказания срещу органите на реда за
такива нарушения, предаде Франс прес.
“Хора, които демонстрират мирно срещу
строгите мерки за икономии, приети в
държавите от Европейския съюз, бяха
удряни, ритани, пръскани със сълзотворен
газ и ранени от гумени куршуми в кон-
текст на прекомерна употреба на сила от
полицаите, която не стана обект на никак-
во разследване и не бе наказана”, се
казва в текста. “Амнести интернешънъл”
критикува не само прекомерната употреба
на сила срещу участници в протести и
срещу журналисти, но и “произволните
арести и възпрепятстването на достъпа до
медицинска помощ”.
Базираната в Лондон неправителствена
организация призовава съответните
правителства да разследват тези наруше-
ния на човешките права и да не допуснат
тяхното повторение. “Амнести интер-
нешънъл” споменава няколко примера за
такива злоупотреби - в Букурещ, Мадрид и
Атина, където гръцкият журналист Мано-
лис Кипреос загуби слуха си, след като бе
уцелен от шокова граната.

Румънската прокурату-
ра е започнала разслед-
ване за корупция срещу
над 200 души едновре-
менно, служители на
румънските държавни же-
лезници, съобщава АФП.

Около 40 от заподо-

200 души разследвани за корупция в Румъния

КНДР:
Екзекутираха зам.-
министър - не скърбял
достатъчно за вожда

Китай задмина САЩ
по инвестиции

Франция тества
биометричното плащане

След Ямайка ураганът “Сенди” връхлетя и източното крайбрежие на Куба. Сега той набира сили към
Карибско море. Властите на Куба вече евакуираха най-малко 55 хиляди жители от застрашените райони,

където се очаква нивото на водата да скочи рязко в резултат на проливните дъждове

зрените са били откарани
с автобус до Брашов, в
централна Румъния, за да
бъдат разпитани от сле-
дователите. В операцията
са участвали стотици по-
лицаи и прокурори.

По данни на румънски-

те железници близо 30 %
от всички пътници годиш-
но не си купуват билети,
което носи загуби на ком-
панията в размер на 150
млн. леи (42,2 млн. евро).

От началото на 2012
г. румънската държавна

железопътна компания
е регистрирала загуби
в размер на 57, 2 млн.
долара, предимно зара-
ди спад в броя на пътни-
ци, лоша инфраструкту-
ра и корупция, отбеляз-
ва АФП.

но”. Журналистите отбе-
лязват, че откакто наче-
ло на държавата застана
синът на вожда Ким Чен
Йън, в страната не спи-
рат репресиите по отно-
шение на високопоставе-
ни чиновници. Според
експерти по този начин
младият лидер иска да
отстрани държавните
служители, които пред-
ставляват някаква запла-
ха за него. За краткото
си управление Ким Чен
Йън уволни най-малко 31
високопоставени служи-
тели, десетки офицери
бяха арестувани и екзе-
кутирани.

ра за същия период, ко-
ето е спад от 39% на
годишна база, добавят
оттам.

Китай се опитва да
привлече инвестиции,
които да му помогнат да
преструктурира иконо-
миката си, загърбвайки
производството с ниски
разходи, което движе-
ше бързото развитие на
страната през послед-
ните 3 години, и обръ-
щайки се към производ-
ства с по-висока доба-
вена стойност. Това на-
кара инвеститорите да
потърсят други развива-
щи се пазари с ниски
разходи за труд, в кои-
то да инвестират.

на пазаруващия и да об-
мени данни с банковата
му карта.

Условието е четецът
на данните да се намира
на не повече от два мет-
ра от картата. Биометрич-
ните данни се съхраняват
в чипа на банковата кар-
та и информацията се
изпраща директно към
четеца, без да минава
през централизирана би-
ометрична база с данни.

Системата гарантира
дискретността на клиен-
та и предоставя по-голя-
ма защита от кражба.

Арктика се свиваАрктика се свиваАрктика се свиваАрктика се свиваАрктика се свива
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Свят

ад 360 хиляди чужден-
ци са напуснали Испа-
ния от началото на
2012-та. “И в родината
си можем да живеем
зле”, казват те. Кризата
остави без работа хиля-
ди българи, румънци и
латиноамериканци, из-

Проведе се извънредно
заседание на Оперативния
щаб на Министерството на
вътрешните работи на Русия
по профилактиката. Об-
съждаха се допълнителни
мерки за предотвратяване
на груповите нарушения на
обществения ред, в това
число извършвани с между-
етнически мотив.

Освен представителите
на Вътрешното министрест-
во в заседанието участваха
зам.-директорът на Феде-
ралната миграционна служ-
ба на Русия, членове на
Обществената палата на
Руската федерация и на
Обществения съвет при ми-
нистерството, а също така
зам.-ръководители на адми-

Скандалът с оставката на евроко-
мисаря Джон Дали не стихва.
Малтиецът и Жозе Барозу си
размениха нова порция нападки в
безпрецедентния за брюкселската
администрация казус. Първи нане-
се удар комисарят в оставка. Той
свика пресконференция в Брюк-
сел, на която обяви своята версия
за това дали е подавал оставка
или не. Жозе Барозу му отвърна с
гневно отворено писмо, в което
подчертава, че оставката на Дали е
напълно легитимна.
“Не сме получавали писмена остав-
ка, но и не очакваме да получим
такава, честно казано. Устното
заявяване за напускане на поста
пред председателя на Европейската
комисия миналия вторник е напълно
достатъчно. Това е станало пред още
двама души и е влязло в сила
незабавно”, коментира говорителят
на председателя на ЕК Оливие Байи.
Джон Дали заяви вчера в Брюксел,
че бил притиснат от Барозу да
подаде оствака. Скандалът изглежда
ще се разрасне, защото малтиецът
заплашва със съд тези, които са го
обвинили. Властите в родината му,
обаче нямат нищо против свалянето
на комисаря от поста и вече са
готови с негов заместник.
Дали си отиде от Еврокомисията
след разсдледване на агенцията за
борба с измамите - ОЛАФ. Той беше
заподозрян в търговия с влияние в
полза на тютюневия бизнес. По
неофициална информация, негов
приближен е поискал 60 милиона
евро подкуп, за лобистки закон.

Испанската
мечта умря
Кризата остави на улицата
хиляди чужденци, избрали
да живеят в Испания

Освен че принуждава хиляди чужденци да се завърнат по родните си места,
задълбочаващата се икономическа криза в Испания предизвиква периодично масови

протести на недоволните от непрестанното затягане на коланите испанци

преди няколко години. 400 евро за
самолетен билет и 50 евро за храна -
толкова е стандартната премия за
чужденците, решили да се върнат в
родината си. А гастарбайтерите, пла-
щали социални осигуровки, би трябва-
ло да получават още повече - по 1400
евро на човек. Би трябвало, но в мо-
мента просто няма откъде. Общински-
те каси на Испания са празни.

От министерството на труда обаче
уверяват, че съвсем скоро ще бъдат
отпуснати нови средства по програма-
та за завръщане. На фона на драма-
тичното развитие на испанския трудов
пазар явно страната иска да се отърве
от колкото може повече безработни.

Испания се смалява

Същевременно Мадрид засилва и
натиска над нелегалната имиграция.
След няколко мащабни акции през
пролетта полицията напълни бежан-
ските лагери с незаконно пребивава-
щи чужденци. През лятото пък здрав-
ното министерство обяви, че нелегал-
ните имигранти вече няма да бъдат
лекувани безплатно в испанските
болници.

Тоест определено може да се го-
вори за обрат в отношението на Испа-
ния към пришълците. След като при
управлението на Аснар и Сапатеро
страната щедро раздаваше граждан-
ство на чужденци от всички краища
на света, днес всички се питат дали
имигрантите вече не са прекалено
много.

Промяната в курса на миграцион-
ната политика се отразява и в прогно-
зите на статистическата служба. Спо-
ред нея заради изселванията в чужби-
на през следващите 10 години насе-
лението на Испания ще намалее поне
с половин милион.

Н
брали да живеят в Испания.

“Нашата испанска мечта умря. В
тази страна вече не можем да наме-
рим работа”, споделя 28-годишната
Нели Самуеса. Тя е прекарала почти
половината си живот в Испания, но меж-
дувременно е решила да се върне в
родния си Еквадор. Съпругът й Хосе
работил дълго време в строителния
бранш, но подобно на хиляди други
чужденци изгубил работата си покрай
кризата. Три години търсил нова, но
напразно. Нели също е без работа - от
месеци. “Дори и домашни помощници
вече не търсят, връщам се обратно”,
казва тя.

Плащат им, за да си идат

Според последните данни на испан-
ската статистическа служба през първи-
те девет месеца на 2012-та от страната
са си тръгнали 365 хиляди чужденци. С
влошаването на ситуацията на трудо-
вия пазар от началото на 2011-та общо
почти един милион души са потърсили
спасение в чужбина. Испанците сред
тях са само една девета. Останалите са
чужденци, които или са дошли твърде
късно в Испания и са преживели съвсем
малко от икономическия бум, или пък
са го пропуснали напълно.

Еквадорците се прибират най-ма-
сово - за последните три години 19
000 от тях са напуснали Испания, взи-
майки т. нар. “премии за завръщане”,
въведени от испанското правителство

Групите ги взимат под контрол
Оперативен щаб на полицията
разработи мерки за борба с
масовите нарушения на реда

Михаил Фалалеев нистрацията на субектите на
Руската федерация.

Генерал-лейтенантът от
полицията Александър Го-
ровой съобщи, че през 2011
г. в различни субекти на
Русия са били предотврате-
ни над 150 междунационал-
ни сблъсъци, в това число
37 масови сбивания. А през
тази година броят им е 139.
При това беше подчертана
необходимостта да се дей-
ства еднакво твърдо при
нарущаване на обществения
ред, подбуждане и участие
в масови безредици незави-
симо от националната при-
надлежност на извършите-
лите и при строго спазване
на нормативно-правовата
база на Руската федерация.

На базата на анализа на
конкретни примери от прак-

тиката на дейността на по-
лицията бяха определени
мерки, чиято цел е активизи-
рането на профилактичната
и антикриминалната дейност
на органите на вътрешните
работи съвместно с предста-
вители на органите на
държавната власт, обществе-
ни обединения и диаспори.
Контролът върху миграцион-
ните потоци остава една от
приоритетните задачи на те-
риториалните подразделе-
ния на ФМС на Русия.

Особено внимание, съоб-
щиха в пресцентъра на Ми-
нистерството на вътрешните
работи, на заседанието е
било обърнато на положе-
нието с т. нар. групировки на
фенове. Футболните запа-
лянковци днес са едно от
най-многобройните и орга-
низирани неформални обе-
динения в страната.

От 22 хиляди членове на
неформални младежки обе-
динения в страната над 11
хиляди са участници във
футболни фен клубове. Ми-
нистерството на вътрешните

работи на Руската федера-
ция провежда сериозна ра-
бота със запалянковците.
Активно работи отдел за
работа с организациите на
фенове. Конкретни сътруд-
ници “водят” клубовете и
носят персонална отговор-
ност за своите фенове.

В средата на октомври се
състоя и семинар-съвеща-
ние по осигуряване на безо-
пасността и охраната на
обществения ред до, по вре-
ме и след провеждането на
футболни мачове. На фору-
ма бяха обсъдени най-вече
онези субекти на Руската
федерация, в чиито 11 гра-
да ще се проведат мачовете
на световното по футбол
през 2018 година.

Имайки предвид важ-
ността на обсъждания про-
блем на съвещанието още
веднъж бе подчертана лич-
ната отговорност на ръково-
дителите на териториални-
те подразделения на МВР
на Русия за положението в
областта на груповите нару-
шения на обществения ред.

Дали и Барозу
си размениха
нападки

Дали и Барозу
си размениха
нападки

Дали и Барозу
си размениха
нападки

Дали и Барозу
си размениха
нападки

Дали и Барозу
си размениха
нападки
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Интервю

В България има 92 компании
с украински капитал
В България има 92 компании
с украински капитал
В България има 92 компании
с украински капитал
В България има 92 компании
с украински капитал
Държавата продаде
богатствата си
на чужди фирми

Инж. Димитър Стойнов:

В момента в България всичко е в износ,
затова сме в това жалко, критично положение,
твърди специалистът, чийто живот
е преминал в МДК „Георги Дамянов”

ДИМИТЪР СТОЙНОВ е родом от Пещера, завършил
е 6-годишен курс на обучение по химия в Държав-
ната политехника “Сталин” - първото висше техни-
ческо училище в България. Две години работи като
хоноруван преподавател в същото учебно заведение,
след което животът му поема към професионална
реализация в МДК “Георги Дамянов”. В комбината
започва работа като началник цех, бил е главен
технолог, директор, а от 1983 г. - изпълнителен
директор на предприятието.

Интервю на
Петя ЧОЛАКОВА

Äíåñ ñàìî ñå äîáèâà è
èçíàñÿ, çà äåöàòà è âíóöèòå
íèùî íå îñòàâà ‘
‘

 Според вас как работи
заводът днес и има ли причи-
ни за тревогите на гражда-
ните?

- Днес ли? Днес заводът
работи при закрити врати и
затова хората се притесняват.
Няма никаква информация за
дейността му. Един от най-важ-
ните въпроси за комбината и
за населението е да стане
ясно какви концентрати се
преработват. Трябва в комби-
ната да влязат специалисти,
представители на екологични-
те организации, и да видят
какви концентрати докарват,
защото основният проблем е в
това, че те събират от целия
свят по-евтини концентрати,
които имат високо съдържание
на арсен, кадмий и други вред-
ни елементи, което не трябва
да се допуска.

Представителите на “Ауру-
бис” казват: ние произвежда-
ме продукция за два милиар-
да и половина, до три милиар-
да. Аз казвам - не е вярно,
защото вие не отчитате злато-
то, среброто и другите ценни
метали. И тук възниква необ-
ходимостта да бъде разгледан
и осветлен договорът за при-
ватизация. Хората от района
трябва да знаят какво пише в
този договор. Знам по прин-
цип, че цехът за злато, сребро
и другите ценни метали тряб-
ваше да бъде тук с внедрява-
не на нова технология. Те де-
монтираха стария цех, отиде в
Белгия и сега не знам точно
къде е позициониран този цех,
дали в Германия или някъде
другаде. Именно затова дого-
ворът между България и Бел-
гия за приватизацията на ме-
додобивния комбинат непре-
менно трябва да се прегледа.

Една от причините да няма
финансови средства в държа-
вата ни за пенсии, за майчин-
ство, е, че няма контрол върху
тези приватизационни догово-
ри за големите предприятия.

 Вашето становище по
отношение инвестиционно-
то намерение на “Аурубис” за
увеличаване на производст-
вото, изграждане на нов ко-
мин и промяна в комплексно-
то разрешително - не е ли
то само и единствено в пол-
за на инвеститора?

- Смятам, че трябва да се
обединят Златица и Пирдоп,
да се обединим всички ние
като граждани срещу подобно
решение, което обслужва ин-
тересите само на инвеститора.
Мисля, че заводът се опитва
да ни раздели по един или друг
начин. Например да дава по-
вече средства в Пирдоп, по-
малко в Златица, и така на-
татък. Това е удобно за тях, за
да могат да прокарват интере-
сите си. За мене е проява на
корупция министър Нона Ка-
раджова да подпише решение
за предварително изпълне-
ние, без да се съобрази със
заведените от гражданите
дела срещу инвестиционното
намерение, без да се съобра-

зи с волята и становищата на
гражданите, и то без ОВОС.

България има богатства.
Едното голямо богатство е
МДК, другото голямо богатст-
во е Челопеч. Обаче тези бо-
гатства отиват не за България.
Те отиват в Белгия, отиват в
Германия, в Канада и т.н. Откъ-
де ще дойдат парите за бълга-
рите и за България?

Парите идват от производ-
ството. Особено от производ-
ството на благородни метали.
Защото без мед, злато, среб-
ро и други ценни метали, кои-
то са във военната промишле-
ност, не може да се развива
другата промишленост. Без
производство няма как иконо-
миката да се развива. Това е
простичка истина. Другото
всичко е празни приказки. В
момента всичко в България е в
износ. И затова сме в това

жалко, критично положение.
Една от най-загубените и за-
падащи страни сме. И една от
причините е, че ние си прода-
дохме всичко.

Преди 6-7 години снаха ми
работеше в “Аурубис” като
преводач. Имаше много меж-
дународни специалисти в за-
вода, в това число и от Чили.
Един от специалистите от Чили
беше с жена си тук - стоя две
години. Помолих снаха си да
ме свърже с този специалист,
да поговоря с него. Интересу-
вах се как стоят нещата в Чили
с подобен род предприятия
като МДК, защото Чили е го-
лям производител на мед. По-
питах го колко завода имат в
Чили? Той ми отговори: 4 за-
вода - двата по-големи от на-
шия, другите два по-малки. По-
питах го: частни ли са или
държавни? Той ми отговори:
при нас големите заводи са
държавни предприятия, защо-
то нашият национален доход
над 50% се определя от тези
предприятия. При нас държа-
вата определя и стопанисва
тези предприятия, защото те
определят икономическото
развитие на страната.

От този разговор важният
извод е, че държавите си па-
зят националните богатства. А
при нас, за съжаление, не е
така. Ние се продадохме. Из-
насят българското злато,
българските полезни изкопае-
ми. Тази фирма Дънди
всъщност владее златото на
България. Това е непоклатима
истина.  Е, как питам аз, след
като държавата продаде богат-
ствата си на чужди частни
фирми, ще може да се развива
добре икономически?

Още преди да бъде прива-
тизиран заводът, държавата

преди 10-и ноември 1989 г.
отпусна 500 милиона лева за
модернизацията му. Но това
производство е вредно и няма
как да бъде изчистено до нива,
които да не оказват вредно
въздействие. Една от причини-
те е, че каквото и да се прави,
от комините излиза серен ди-
оксид и малки количества сяр-
на киселина на пара. Трябва
да се изградят съоръжения
след сярна киселина, филтри
и други, за да може абсолют-
но всичко да се улови. Но в
целия свят до момента няма
100% улавяне на тези вредни
емисии, няма улавяне на сяра-
та от концентратите. Жалкото
е, че не може да влезе човек
в комбината, за да види какво
се случва там и какво правят.
Разбрах, че имат намерение
да разрушат стария комин и
на негово място да построят

нов, 140-метров, но не знам
дали е така.

 Как беше, преди да
бъдат приватизирани и ку-
пени богатите ни предприя-
тия?

- Преди 40 години ние про-
изведохме 40 тона злато, кое-
то стоеше в банката. Сега не
зная дали изобщо го има и
дали се депозира злато.

По време на комунизма
имаше информация, сега няма.
От комбината не дават инфор-
мация откъде идват тези кон-
центрати и какво произвеждат,
какви количества. И от рудни-
ка няма информация какво и
какви количества добиват, как-
во изнасят. Абсолютно инфор-
мационно затъмнение. Изнасят
ценното и стойностното, оста-
вят тук в хвостохранилищата
опасните отпадъци, които уни-
щожават природата.

Една от причините навре-
мето да се изгради 325-метро-
вия комин бе това, че газовете
са с по-голямо тегло и падат
надолу - и серният двуокис, и
серният триокис. След като
изградихме по мое време 325-
метровия комин, съм го наблю-
давал - газовете прехвърлят
билото на Стара планина. В
по-редки случаи заради кли-
матичните условия в Златиш-
ката котловина изпусканите
газове се разсейват и над ця-
лата Средна гора и отиват
надолу. Със сигурност причи-
ната за изграждане на по-ви-
сок комин е същата - да се
осигури по-голямо разсейване
на вредните вещества. Те да
бъдат разпределени на по-го-
ляма територия и по този на-
чин да се намали тяхната кон-
центрация.

Смятате ли, че из-
хвърляните вредни емисии

достигат до местността
“Шипките” и връх Свищи плаз,
където е разположена водо-
дайната зона на град Злати-
ца, защитена територия по
Натура 2000 за опазване на
биоразнообразието?

- Неминуемо колкото пове-
че комини има, толкова пове-
че вредни емисии се изхвърлят
през тях и колкото те са по-
високи, достигат до по-отдале-
чени места.

И в момента изпусканите
вредни емисии достигат до
вододайната зона от 120-мет-
ровия и от 325-метровия комин.
Изграждането на 140-метров
комин ще увеличи тези вред-
ни емисии.

Решението е в това да се
внедри такава технология, ко-
ято да улавя всички вредни
емисии, но пак казвам, засе-
га в света няма такава техно-
логия. И изграждането на
допълнителни изпускателни
устройства няма да намали
замърсяването, а ще го уве-
личи, имайки предвид, че се
цели увеличаване на произ-
водството.

Да, тази фирма дава някак-
ви пари тук, но населението
не може да разбере какви са
резултатите и последствията от
нейната дейност. Има много
пробойни, много неясноти,
непрозрачност, тайни. В край-
на сметка ние не знаем нито
какво влиза, нито какво изли-
за от комбината, какви отрови
и вредни вещества остават,
къде се съхраняват? В тази
връзка съм изцяло против ре-
шението на министър Нона
Караджова да взема едност-
ранно решение, без да бъдат
дадени адекватни отговори на
тези въпроси. Това е недопус-
тимо и некоректно спрямо

местното население.
 Министър Нона Карад-

жова смята, че “няма веро-
ятност да окажат вредно
въздействие”?

- Как да няма вероятност?
Учуден съм, че може да се
твърди подобно нещо. Нека
дадат доказателства за това,
при положение, че и в момен-
та се оказва вредно въздейст-
вие.

По принцип всички метали
в присъствие на кислород се
окисляват. Дори в човешкия
организъм.

Всички концентрати, които
идват например на гара Зла-
тица от Мирково и Челопеч, са
със съдържание на сяра и
арсен. Като паднат върху зе-
мята, след това като попаднат
в човека и белите му дробове,
арсенът се окислява. Един спе-
циалист не бива и не трябва
да говори така и да манипули-
ра обикновените граждани,
които не разбират добре тех-
нологията.

Арсенът е отровен за чо-
вешкия организъм, и не само,
той е вреден и за почвата, за
водите, ако попадне в тях.

 Как могат хората да
си помогнат сами, след като
държавата е изоставила на-
шия регион?

- Хората трябва да бъдат
упорити, целенасочени и
единни. Трябва да отстояват
правата си и да опазват при-
родата си. Живея тук от много
години, тук е семейството ми,
тук е домът ми. Отглеждам
овощни градини и всеки ден
съм навън. През август имах
80-годишен юбилей. Крепи ме
невероятната природа тук. За-
това трябва да има начин да
опазим тази прекрасна приро-
да за децата си. Защото днес
само се добива и изнася, а за
децата и внуците ни нищо не
остава. Какво ще завещаем на
бъдещите поколения?

Трябва да се обединят уси-
лията и да се противодейства
на това информационно
затъмнение, на тези решения,
взимани на тъмно. Трябва Пир-
доп и Златица да вървят обе-
динени напред и да извоюват
победа.

От сп. „Средногорски
БАГРИ” със съкращения
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Здравно беззаконие

АИДА
ПАНИКЯН

Гаф за 2,6 млн. лева

ДЕСИ
ВЕЛЕВА

ПРОФЕСИОНАЛЕН ПРАЗНИК НА БЪЛГАР-
СКИТЕ СТРОИТЕЛИ. По ста-

ра традиция се чества на Ди-
митровден. Обявен е офици-
ално с решение на Минис-
терския съвет от октомври
1996 г. Празнуват архитек-
тите, проектантите, строител-
ните инженери и всички, ан-
гажирани в сферата на строителството.

1185 - ИЗБУХВА ВЪСТАНИЕТО НА АСЕН И
ПЕТЪР.

Обявено е
от братята
боляри на
Димитров-
ден при ос-
вещаване-
то на ново-
построения
храм “Св.
Д и м и т ъ р
Солунски”.
Търновски-
те аристократи оглавяват недоволството от
рязкото повишаване на данъците, наложени
от византийския император Исак Втори Ангел
заради предстоящата му сватба с унгарска
принцеса. Бунтът приема характера на масо-
во освободително движение, довело до
отхвърлянето на близо 150-годишното визан-
тийско управление. Въстанието на Асеневци
полага основите на Втората българска държа-
ва със столица Търново и възстановяването
на Търновската архиепископия.

1849 - РАЖДА СЕ ДИМИТЪР АГУРА, ИСТО-
РИК (УМИРА 1911 Г.). Един от

първите преподаватели по исто-
рия в СУ “Св. Климент Охрид-
ски”. Бил е ректор на универ-
ситета няколко пъти. През 1900
г. става действителен член на
Българското книжовно друже-
ство. През 1901 г. е сред осно-
вателите на Българското исто-
рическо дружество и негов
председател до смъртта си.

1881 - РАЖДА СЕ СТИЛИЯН ЧИЛИНГИ-
РОВ, ПИСАТЕЛ (УМИРА

1962 Г.). Историк, етнограф,
изявен обществен деец, по-
литик. Един от основателите
на Съюза на българските пи-
сатели и негов председател
(1941-1944), директор на На-
родната библиотека (1919-
1922), директор на Народния
етнографски музей (дн. Ет-
нографски институт с музей
при БАН). Известен е като
“последния възрожденец”.

1890 - УМИРА КАРЛО КОЛОДИ, ИТАЛИАН-
СКИ ПИСАТЕЛ (Р. 1826 Г.). Рожденото му

име е Карло Лоренци-
ни. Автор на книгата
“Приключенията на
Пинокио”, която започ-
ва да излиза в подли-
стник към детски вест-
ник през 1881 г. Уми-
ра, без да подозира, че
неговите произведе-
ния ще го направят
световноизвестен. По
подобие на алегорията в историята на най-
популярния му герой - Пинокио накрая зажи-
вява свой собствен живот, отделен от този на
своя автор.

1916 - РАЖДА СЕ ФРАНСОА МИТЕРАН,
ФРЕНСКИ ПОЛИТИК (УМИРА 1996 Г.). Пре-

зидент на Франция
(21 май 1981-17 май
1995). Участва във
Втората световна
война и в Съпротива-
та. През 1945 г. ста-
ва един от основате-
лите на лявата пар-
тия Демократически
и социалистически
съюз на Съпротива-
та. По-късно основа-
та Федерацията на
демократическите и
социалистическите
леви сили, на която е
председател за периода 1965-1968 г. Един от
основателите на Социалистическата партия.
Заема специално място в най-новата ни исто-
рия с организираната в началото на 1989 г.
закуска във френското посолство в София, на
която са поканени 12 видни български инте-
лектуалци и дисиденти.

МАРИЯ
НИНОВА

Анатолий СТАНКУЛОВ

Гаф за 2,6 млн. лв. за-
малко щеше да направи
Столичната община.
Всъщност тя успя да го на-
прави, но явно впоследст-
вие в нечии морални ус-
тои светна червената лам-
пичка. И дръпнаха в крач-
ка назад. Вчера столични-
ят кмет Йорданка Фандъ-
кова върна решението за
разваляне на концесията
с частния оператор на ав-
тобусни линии в София
“Карат-С” на Миролюб
Столарски, спряган за
спонсор на ГЕРБ. Напра-
ви го, защото изведнъж
откри, че по волята на

собствените й подчинени
общината, сиреч всички
софиянци, са щели да
платят напълно неправо-
мерно 2,6 млн. лв. лихви
на концесионера. Както тя
самата призна - станало е
гаф, грешка, проблем!?

 Учудващо, направо
неестествено е как в
рамките само на две сед-
мици управляващите в
общината се завъртяха
на 180 градуса и призна-
ха, че убедените им
твърдения за този кратък
период са претърпели

такава метаморфоза. Как
е възможно да не са зна-
ели, че обещаването на
3,2 млн. лв. си е явна
далавера, злоупотреба
със служебно положе-
ние, опит за присвояване
на общински пари в из-
ключително големи раз-
мери, дори престъпле-
ние? Възможно ли е лип-
сата на Фандъкова от за-
лата при гласуването на
изплащането на скандал-
но високата лихва да е
било умишлен акт на из-
бягване от отговорност?

Възможно ли е двама за-
местник-кметове да под-
пишат доклад, без изоб-
що да заподозрят, че
няма как 3,2 млн. лв. да
са лихва върху 10 млн. лв.
за половин година!

След всичката тази да-
лаверна главоблъсканица
с питанки и възклицания
естествено идва въпросът
за отговорността, вината и
наказанията. Естествено е
да се смята, че когато су-
мите са в такива размери,
е редно и отговорността
да бъде поета на съответ-

ното политическо ниво.
Да, ама не! Уволнения ще
има, но е ясно, че няма да
закачат заместниците на
кмета. Вместо това някой
неизвестен чиновник от
Центъра за градска мо-
билност ще изпере пеш-
кира, а ГЕРБ ще лисне на-
далече мръсната вода.
Колко ли подобни гафове
досега са направили уп-
равляващите, които са ос-
танали затулени, нераз-
крити и носят ползи за
знайни и незнайни техни
спонсори...

“Здравето на нацията
ли?”, би се зачудил фи-
нансовият министър, кой-
то е готов да цепи не сто-
тинката, ами и средата на
геврека. Че и собствени-
те се закони да наруша-
ва - дали заради къса
партийна памет или не-
брежност, или от незна-

ние. ГЕРБ сами си приеха
промени в Закона за
здравното осигуряване,
според които от 1 януари
2013 г. държавата ще
плаща пълна 8-процент-
на вноска на деца, сту-
денти, пенсионери и пр.,
но видите ли, ведомство-
то на Дянков не я е пред-
видило. Защо ли?

Някой заподозряха, че
това е последният възмо-
жен вариант на финансо-
вия министър да се
отърве от омразните стар-
ци и деца, дето все искат
или по-високи пенсии, или
по-високи детски надбав-
ки, а на всичкото отгоре -
сега и здравни грижи по
европейски. Тъй де, при
недофинансирано здра-

веопазване броят на фи-
зически най-уязвимите би
се увеличил рязко. Което
от своя страна би спести-
ло сума пари на държа-
вата и току-виж предиз-
борно правителството из-
кара едни бюджетни из-
лишъци, спестени от
здравни вноски, от пен-
сии, от детски надбавки,
от майчински... Е, има и
опция да бъде узаконено
неспазването на закона,
което едва ли е проблем
за ГЕРБ.

Иначе защо управля-
ващите крият от тристран-
ката проектобюджета на
касата? Вариантите са
два - или да си приемат
нескопосания бюджет ти-
хомълком, или да следват

обичая си да заобикалят
закона. Все едно кой за-
кон и все едно кой го е
приел.

Недалновидност или
просто невъзможност на
финансовия гений да
събере 2 и 2 и да докара
сбора до 4 е и прехвърля-
нето на още дейности от
МЗ към НЗОК. Всички те,
както вече е известно от
сагата с лекарствата,
щом са плащани от
НЗОК, ще гълтат повече
ресурс. Откъде ще дойдат
тези пари? Или е най-
лесно да се плюнчи мо-
ливът и да се правят та-
кива сметки, че всичко
да бъде излапано и ог-
рабено до изборите, пък
след изборите - и потоп!

Човекът(пиар

Той реже ленти, строи
пътища и прелетява хи-
ляди километри за доб-
рото на страната си. Това
е премиерът Бойко Бори-
сов. България си има своя
супергерой - Супер Бой-
ко. Завиждайте ни! На
Запад хората оценяват
политиката по собствения
си джоб и по ползата,

която им носят управлен-
ските решения. Тук - кол-
ко тъжно!, се впечатлява-
ме от спортните изцепки,
от простоватия език, от
слободийното поведение.
Ето, вчера се впечатлих-
ме от скоростната реак-
ция на премиера да увол-
ни говорителката на
МВР-Варна, въпреки че
по никакъв начин не й е
пряк началник. Как да не
кажеш “Браво!”, че про-
гони една цинична дама,
която очевадно позори
заеманото от нея място.
Този трик работи вече
близо четири години...

Герой, такъв си е!
Това е човекът, който
влага цялата си енергия
в една идея - да си прави
пиар. Неслучайно социо-

логическите проучвания
показват доста по-висок
негов личен рейтинг, от-
колкото на неговата пар-
тия. Види ли нещо неред-
но, Човекът-пиар в полза
на всеобщото благо вед-
нага иде със секирата и
налага справедливост. Не
само в България - ма-
щабът му е световен. Чо-
векът-пиар има силата да
смъмря всички по плане-
тата. Особено тези, които
искат пари от Германия.
Е, от ръба на Космоса
сигурно може да се види
какъв всъщност е Чо-
векът-пиар, но ние сме
толкова близо до него, че
едва го забелязваме.

Той обаче (или по-
точно онези, които му
правят супер-пиара),

трябва да мисли за нови
супер сили, защото до-
сегашните вече се изто-
щават.  Току-виж бълга-
ринът си отворил очите
и прозрял истинското му
поведение. Българите не
са глупави, ако и да се
заблуждават лесно. Вече
от години не им се случ-
ва нищо хубаво, а лоши-
те новини ги връхлитат
една след друга. Прека-
лено много станаха оне-
зи, които Бойко е прину-
ден да гони. Българите
вече забелязват онова,
което е зад пиара. И
вече започват да оценя-
ват политиката по своя
джоб, по своя живот. Не
искат вечно да прелист-
ват страниците на комик-
са България.
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Над 500 000 деца
мизерстват в България
Данните на УНИЦЕФ са ужасяващи, но детската бедност не е сред приоритетите на ГЕРБ

Оказва се, че поредният
анализ на изследователски
център “Инноченти” към УНИ-
ЦЕФ, посветен на детската
бедност в икономически разви-
тите страни на света, е огласен
преди месеци, и България като
член на ЕС също е включена в
обзора. Той обаче бе подминат
с мълчание от правителството
на ГЕРБ, въпреки ужасяващите
данни за нас.

Уникалното на изследването,
данните за което са събрани
през 2009 г., е, че за пръв път
статистиката, отчитаща доходи-
те и условията на живот в над
125 000 домакинства от 29 евро-
пейски страни, включва секция
за деца от 1 г. до 16 г. Използ-
вайки тези данни, изследовате-
лите от  “Инноченти” структури-
рат “индекс на детската депри-
вация” (детските лишения). Той
е съставен от 14 фактора, счита-
ни за нормално необходими за
всяко дете, живеещо в някоя от
развитите страни:

1. Три хранения дневно;
2. Едно ядене дневно с месо,

пиле или риба (или вегетариан-
ски еквивалент);

3. Пресни плодове и зелен-
чуци ежедневно;

4. Книги, съответстващи за
детската възраст или на нивото
на познанията (без книгите за
училище);

5. Пособия за игра навън (ко-
лело, ролери, скейт и др.);

6. Редовни свободни занима-
ния (плуване, свирене на музи-
кален инструмент, участие в
младежки организации);

7. Пособия за игри на закри-
то (самообучаващи детски игри,
строители, настолни игри, ком-
пютърни игри и т.н.);

8. Пари за участие в училищ-
ни екскурзии и събития;

9. Тихо, спокойно и до-
статъчно място вкъщи, позволя-
ващо самостоятелна подготовка;

10. Интернет;
11. Няколко нови дрехи (без

всички да са втора ръка);
12. Два чифта обувки по мяр-

ка (в т.ч. един чифт за всякакви
метеорологични условия);

13. Възможност от време на
време да кани приятели вкъщи
за игра или за ядене;

14. Възможност за празнува-
не на специални събития като
рожден ден, имен ден, религи-
озни празници и др.

Сравнителното изследване
на “Инноченти” (вж. фигура 1)
отчита процента на децата, ли-
шени от “две или повече” от из-
броените 14 позиции, заради
невъзможност на домакинства-
та да им ги осигурят. От публи-
куваните данни се вижда, че 85
милиона деца (на възраст от 1
до 16 г.) в 29 европейски страни
разполагат с най-малко 13 от
14-те позиции и следователно
не живеят в нужда т.е. “не са
лишени”. Вторият очевиден из-
вод е, че най-високите нива на
“липси” отчитат новите и най-
бедни страни членки на ЕС -
България и Румъния.

За нашата страна
процентът е 56.6%

което ще рече, че над 500 000
деца просто оцеляват извън

Светла
ВАСИЛЕВА

Процент деца на възраст от 1 до
16 г., лишени от “две или повече”
от изброените 14 позиции, считани
за нормално необходими за всяко

дете от развита страна

Процент деца на възраст от 0 до 17 г.,
живеещи в относителна бедност, чиито

семейства имат доходи по-ниски от 50%
от средните за страната

стандартите на детството, при-
ети за нормално необходими в
развитите страни.

В потвърждение на данните
на УНИЦЕФ са и тези на Евро-
пейската комисия от същия пе-
риод, сочещи, че 35% от
българските деца не могат да
си позволят нови дрехи (в Румъ-
ния те са 25.2%, а в ЕС общо
5.9%), а 34.5% не ядат пресни
плодове и зеленчуци веднъж
дневно (в Румъния в тази кате-
гория са 23.8%).

Център “Инноченти” прави
още една класация (вж. фигура
2), показваща по-различна кар-
тина на детската бедност в све-
та на развитите икономики. В
нея са включени шест страни
членки на Организацията за
икономическо сътрудничество и
развитие (ОИСР), които не уча-
стват в европейската статисти-
ка, наблюдаваща доходите и ус-
ловията на живот (EU-SILC).
Това са Австралия, Канада,
Япония, Нова Зеландия, Швей-
цария и САЩ. В основата на
това сравнително изследване е
поставено определението за
“относителна бедност”, използ-
вано в страните от ОИСР. Спо-
ред него дете, живеещо в отно-
сителна бедност, е онова, което
расте в домакинство, чийто до-
ход е с 50% по-нисък от сред-
ния разполагаем доход на до-
макинствата за съответната
страна. Така погледнато, 17.8%
от децата в България (около 200
000) на възраст от 0 г. до 17 г.
живеят в относителна бедност.

Често се твърди, че “относи-
телната бедност” не е “реалната
бедност” и че “индексът на де-
привация” (на лишенията) е аб-
солютна мярка. В действителност
и двете мерки са относителни.
Индексът се базира на вещи,
услуги и възможности, които
повечето хора считат днес за
нормални като условия за дете-
то да расте в страна с високи
доходи. Преди 20 години напри-
мер в подобен списък не би
имало интернет.

Какво се опитват да постиг-
нат авторите на тези две много
различни снимки на детската
бедност в най-богатите нации?
На първо място е стремежът да
покажат, че и двата подхода са
валидни, и двата могат да фор-
мират политики. На второ, че
някои страни се справят много
по-добре от другите в защита на
своите деца от бедност. И не на
последно място, да алармират,
че отпадането на проблема “дет-
ска бедност” от политическия
дневен ред може да се превърне
в катастрофа за бъдещето на об-
ществото поради следните спе-
цифики на феномена:

Бедността въздейства на де-
цата не само непосредствено в
настоящия период, но и в дълго-
срочна перспектива, оказвайки
съвкупно влияние върху разви-
тието им. Затова в тях трябва да
се инвестира днес, за да се на-
мали вероятността те да останат
бедни, ставайки възрастни. Не-
способността на правителството
да инвестира в развитието на
децата ще създава

условия за предаване
на бедността в

поколенията

и ще затвърждава неравенст-
вата.

Децата, за разлика от възра-
стните, могат да направят много
малко неща, за да подобрят по-
ложението си. Те зависят от дей-
ствията и решенията на семей-
ствата си, на обществото и на
държавата.

За децата е от особена важ-
ност наличието на държавна по-
литика, насочена към създаване
на условия, необходими за раз-
витието им и към това те да могат
да се освободят от нищетата. В
часност става въпрос за предо-
ставяне на основни услуги в об-
ластта на здравеопазването и
образованието и осигуряване на
равен достъп до тях.

Липсата на защита за деца-
та от бедност е една от най-
големите грешки, които обще-
ството може да направи, а най-
тежкото е, че цената се поема
от самите деца. Има доказател-
ства за връзката между детска-
та бедност и дълъг списък от
обществени и индивидуални ри-
скове -  влошаване на здравето,
ниска успеваемост в училище,
голяма вероятност за тий-
нейджърска бременност, упо-
треба на наркотици и злоупо-
треба с алкохол,  загуба на со-
циално сближаване. Ето защо
ангажиментът за защита на де-
цата от бедност е много повече
от лозунг и от рутинно включва-
не в поредния политически до-
кумент, написан под чужда дик-
товка. Той е отличителен белег
на цивилизованото общество.

Публикуваните тези дни дан-
ни за 2010 г. (обявена от ЕС за
година на борбата с бедността)
сочат, че 23.1% от възрастните в
ЕС са били бедни. При децата
този процент е 26.9%. За Бълга-
рия данните са по-ужасяващи -
44.6%, или около 600 000 деца,
са живели в бедност.

През юни 2010 г. правител-
ствата на 27-те страни членки
на ЕС се споразумяха до 2020
г. да съкратят броя лица, живе-
ещи в бедност, приемайки, че
бедни и застрашени от социал-
но изключване са живеещите в
домакинства с

доход, който е под
60% от средния

за съответната страна, безработ-
ните и тези, на които липсват
четири и повече от изброените
девет позиции:

1. Могат да си позволят да
посрещнат неочаквани разходи;

2. Могат да си позволят едно-
седмична почивка далеч от дома
всяка година;

3. Могат да си плащат без
просрочия наема, ипотеката,
сметките за комунални услуги
или лизинговите покупки;

4. Могат да си позволят хра-
на с месо, пиле или риба всеки
втори ден от седмицата;

5. Могат да си позволят адек-
ватно отопление на дома;

6. Могат да си позволят пе-
ралня;

7. Могат да си позволят цве-
тен телевизор;

8. Могат да си позволят теле-
фон, в т.ч. и мобилен;

9. Могат да си позволят кола.
Правителството на ГЕРБ е

заявило пред Брюксел нацио-
нална цел в контекста на соци-
алното включване и борбата с
бедността със следните параме-
три - до 2020 г. намаляване броя
на живеещите в бедност бълга-
ри с 260 000, а на децата - със
78 000. Едно са обещанията
обаче, а друго действията. Уп-
равляващите всячески избягват
темата за бедността, все едно
такъв феномен не съществува.
Детската бедност пък е абсо-
лютно табу. Не само С. Дянков и
Б.Борисов (който иначе е сло-
воохотлив и специалист по
всичко), дори социалният ми-
нистър Т. Младенов нито веднъж
не коментира бедността, мизе-
рията и лишенията, които изпит-

ват българчетата. Единственият
документ, който назовава и
идентифицира проблема, е из-
готвената от правителството на
Тройната коалиция през 2008 г.
Национална стратегия за закри-
ла на детето (2008-2018 г.).

В програмата на социално-
то министерство за тази година
е посочено, че до м. юни тряб-
ва да е готова Национална
стратегия за намаляване на
бедността и насърчаване на со-
циалното включване. Към мо-
мента такава все още липсва.
Вместо мерки антибедност ми-

нистър Т. Младенов простран-
но обяснява как няма пари за
увеличаване на детските над-
бавки. На фона на похарчените
от управляващите милиони за
асфалт, бетон, СРС-та, авиораз-
ходки, луксозни и безрезултат-
ни обучения на чиновници, ду-
мите му са поредната гротеска,
напомняща за кой ли път, че
ситият на гладния не вярва.
Както и че приближаването към
европейските стандарти за дет-
ството е далеч от приоритетите
на Гражданите за европейско
развитие на България.
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Актуално

З
Обществото не може да спи по-

ради търсене на решение как да
предпази спестяванията си вече не
само от инфлацията, но и от
държавата.

Липсата на данък върху лихвите
бе един от малкото, които различа-
ваха страната ни от другите евро-
пейски страни. Редица експерти из-
разиха своите резерви относно спра-
ведливостта на този данък. Все пак
България остава най-бедната стра-
на в ЕС и ако в други страни граж-
даните разполагат със значително
повече средства, то в България уве-
личение с по-малко от 10 евро на
минималната работна заплата се
счита, че ще увеличи благосъстоя-
нието и стандарта на живот.

Правителството се аргументира,
че е нормално да се събират данъ-
ци от всякакъв вид приходи на
гражданите. Логиката им обаче “да
вземем от богатите, които имат де-
позити, за да раздадем на бедните
(пенсионери)” се оказва малко
сбъркана. Редица маркетингови
проучвания разкриват, че именно
хората в напреднала възраст са
тези, които най-често успяват да
заделят пари настрани. Това се
получава, защото по-младите имат
разходи не само за живот, но и за
отглеждане на деца, а и част от тях
имат задължения по жилищни кре-
дити. Така с навършване на пенси-
онна възраст децата вече имат
собствени семейства и доходи, а
жилището е изплатено. Реално
идеята на правителството ще дове-
де до превъртане на пари и няма
да има никакъв ефект върху поку-
пателната способност, каквато уж
е целта. Увеличението на пенсии-
те ще влезе в бюджета на дома-
кинствата и впоследствие ще изле-
зе от удържания данък върху лих-
вите по депозитите.

Христо ХРИСТОВ, http://
economistbg.blogspot.com.

Защо Министерството на финан-
сите не се опита да разработи нор-
мативна база, която да признава
разходите, правени от физически-
те лица, както и от юридическите
(техните работодатели) за меди-
цински услуги и продукти. Напри-
мер да се признае за разход и
приспадне от облагаемата печал-
ба плащане във връзка с опера-
ция, лечение в чужбина, използва-
не на скъпи лекарства и т.н. Това е
едно сериозно перо от бюджета на
всяко домакинство. В тази връзка
предложения от типа да се призна-
ват разходите по банковите креди-
ти за данъчни цели, не са състоя-
телни, защото не всички в тази
страна ползват банкови кредити (та
някои домакинства нямат доходи
или възможност да докажат таки-
ва, за да изтеглят кредит), но всич-
ки боледуват!

Живко РОЕВ, Money.bg

Равнищата на лихвите у нас не
са кой знае какви, за да се облагат
при нашата бедност. Почти в целия
развит свят и повечето страни с оф-
шорен статус не са дали данни за
лихвите си. Просто хората не са иди-
оти и разбират, че това наистина е
търговска тайна. Поради тази при-
чина и на сайтовете на централните
им банки трудно може да се намери
информация. Има и трета причина -
лихвите в тези държави не са цент-
рализирани, а гъвкави и зависят от
отделния град, квартала в него, па-
зарната позиция на банковия клон,
статуса на клиента - не само сумите,
но и позицията, ако ползва различ-
ни банкови услуги и т.н. Точно зато-
ва съпоставката и проучването са
трудни...

Григор ЛИЛОВ,
http://www.facebook.com/#!/

grigor.lilov?fref=ts

За поредна година пока-
рай дебатите по проектобю-
джета обяснението с криза-
та продължава да домини-
ра. В безпомощността си да
обезпечат приходната част
на бюджета управляващите
въвеждат нови данъци със
съмнителен фискален ефект
и популистки оправдания
като “в цяла Европа е така”.

Съпоставяйки отчетите
на Министерство на финан-
сите за изпълнението на
държавния бюджет по месе-
ци за периода 01.01.2008 г.
- 31.12.2011 г. спрямо дан-
ните на НСИ и БНБ, правят
впечатление някои факти.

На първо място това са
разминаванията.

Разминаванията между
отделните отчети на МФ, от-
насящи се за едни и същи
периоди, са често срещани
особено в отчетите за 2010
г. и 2011 г. Особено фра-
пантни са разминаванията
при събираемостта на акци-
зите към 31.5.2010 г. и
31.07.2010 г.

В отчетите за съответни-
те месеци събраният акциз
от горива е посочен съответ-
но:

- към 31.05.2010 г. - 806.1
млн. лв.

- към 31.07.2010 г. -
1172,7 млн. лв

В отчетите за 2011 г. при
съпоставянето спрямо същия
месец на предходната годи-
на съответно сумите са:

- към 31.05.2010 г. - 624,1
млн. лв.

- към 31.07.2010 г. - 922,4
млн. лв

Оттук можем да допус-
нем, че данните през 2011 г.
са манипулирани с цел да
се покаже ниската събирае-
мост в началото на 2010 г. и
последващото повишение в
резултат от свързването на
търговците на горива с НАП.

Приемайки обаче данни-
те от 2010 г. за верни, то
допускането е, че въпреки
скъпо струващата реформа,
държавата е събрала по-
малко акцизи от горива през
2011 г. спрямо същия пери-
од на 2010 г.

За Дянков, бюджета
и математиката
Има силно разминаване в данните - от некомпетентност
ли е, или е с цел да се прикрие голяма кражба?

От графиката се вижда,
че въпреки свързването на
търговците на горива с НАП,
въпреки повишаването на
цените на горивата, събра-
ният през 2011 г. акциз е
1871,4 млн. лв. при 2009,60
млн. лв. през 2008 г.

Същото важи и при ДДС.
Обяснението с кризата и

стагнацията в икономиката
обаче не е достатъчно, тъй
като по данни на НСИ в дей-
ствителност има спад на
производството, и то пре-
димно при дизеловото гори-
во, но този спад е в натурал-
но изражение и не е твърде
голям. Още повече че за
периода имаме повишаване
на цените на горивата, как-
то и ставката на акциза.

Това ще рече, че в нату-
рално изражение има спад,
но поради нарастването на
цените данъчната основа
запазва устойчив темп на
растеж и следователно не
следва да намалява обемът
на събраните косвени нало-
зи. По-скоро намалението в
постъпленията от ДДС след-
ва да се отдаде на по-ниска
събираемост, а не на спад в
потреблението.

В посока ниска събирае-
мост можем да разсъждава-
ме и съпоставяйки данните
на БНБ за БВП, брутната
добавена стойност и крайно-
то потребление за периода
2008-2011г.

Пламен МИЛЕВ
д-р по икономика

От графиката се вижда,
че от 2008 г. до 2011 г. БВП
непрекъснато нараства, ко-
ето е естествено поради
инфлацията. Нараства и
брутната добавена стойност
- от 57,7 млрд. лв. през 2008
г., 58,7 млрд. лв. през 2009
г., 60,7 млрд. лв. през 2010 г.
и 64 млрд. лв. през 2011 г.

Това ще рече, че нараст-
ва данъчната основа и съот-
ветно следва да очакваме

всяка година обемът на ДДС
да нараства.

Съпоставяйки отношени-
ето в процент на събрания
ДДС спрямо цитираните по-
горе показатели, стигаме до
следните изводи:

- Като процент от брутна-
та добавена стойност през
периода 2008-2011 г. ДДС е
намалял от 13% през 2008 г.
на 10,2% през 2011 г., или с
над 21% понижение.

- Като процент от БВП
през периода 2008-2011 г.
ДДС е намалял от 10,8%
през 2008 г. на 8,8% през
2011 г., или с над 18% пони-
жение.

- Като процент от край-
ното потребление през пе-
риода 2008-2011 г. ДДС е
намалял от 13% през 2008 г.
на 11,5% през 2011г., или с
над 11% понижение.

Тук възниква съмнението
дали разминаването в дан-

ните идва от некомпетент-
ност или статистически
грешки, или по-скоро това
са умишлени манипулации,
чиято цел е да прикрият
една голяма кражба. И до-
като правителствената про-
паганда ни засипва с показ-
ни акции на НАП, митници и
полиция, и докато малкият и

средният бизнес са подло-
жени на непрекъснати
данъчни репресии, явно има
един кръг от фирми, за кой-
то няма митници, няма и
налози. Само така можем да
си обясним реалният спад в
събираемостта.

Така например в инфор-
мационния бюлетин на МФ
за изпълнението на консо-
лидирания бюджет за юни
2012 г. четем: “Нетният раз-
мер на приходите от ДДС
от внос към юни 2012 г. е
1821,9 млн. лв.” Съпоставя-
ме веднага с данните на
БНБ за вноса от трети стра-
ни за първото полугодие и
откриваме, че размерът на
вноса е 13 174,03 млн. лв.,
или като пресметнем,
дължимият ДДС възлиза на
2634,81 млн. лв. (тук не сла-
гаме мита, които се начис-
ляват преди ДДС). Излиза,
че нетният размер на при-
ходите от ДДС от внос от
трети страни за второто по-
лугодие е с 812,9 млн. лв.
по-малко. Вместо да търси
как да събере тези 802,9
млн. лв. от ДДС, при това
само за първото полугодие
на тази година, министър
Дянков налага 10% данък
върху лихвите по депозити,
от който очаква да събере
120 млн.лв. И гледайки ста-
тистиката на БНБ, виждаме,
че тези депозити са основ-
но на средната класа, на
малкия и средния бизнес.
Съпоставяйки лихвите по
депозитите с годишната ин-
флация, стигаме до паритет.
А с 10% данък стигаме до
абсурдната ситуация спес-
тителите да стават по-бед-
ни от това, че спестяват.

Оттук можем да заклю-
чим, че не икономическата
криза, а ниската събирае-
мост както при ДДС, така и
при акцизите са един от ос-
новните проблеми, с които
правителството на ГЕРБ не
можа да се справи, откакто
е поело управлението на
страната.
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Позиция

Панчо ПАНЧЕВ

ече неведнъж писах
за старите писатели
(на групи или поот-
делно), а междувре-

менно и по-младите стиг-
наха до юбилейни годиш-
нини. Един от тях, “млади-
те”, е моят приятел - по-
етът и драматургът Петър
Анастасов, който утре
навършва седемдесет.

Не бих си позволил да
занимавам читателите на
вестника с рождения ден
на някого само защото ми е добър приятел. Но
Петър Анастасов е заслужил моето, вашето и
на цялото ни общество внимание с литератур-
но творчество на поет и драматург, което е
безспорно. По количество на произведенията
си (като автор на стихове и на театрални пи-
еси) той отстъпва на мнозина от своите трудо-
любиви и високопроизводителни колеги. Не-
говото “трудолюбие” се изразява в дълбочина-
та на художественото му мислене, в богатата
и оригинална образност, която “открива” в уж
обикновени неща, в прецизността, с която са
белязани всеки куплет или реплика, излезли
изпод перото му.

Когато за първи път прочетох негови сти-
хове, не ми се вярваше, че автор им е скром-
ният съученик от руската гимназия на стана-
лата после моя съпруга Яна Маркова. И се
заредиха (не особено често) лиричните му
сборници: “Зимна нежност”, “Тройно огледа-
ло”, “Площад на хълма”, “Както те обичам”,
“Единствено безсмъртие любов”, “40 стихотво-
рения”, “Този черен бял свят”, “Хубава и про-
клета си”...

Не се изненадах обаче, когато се появи
първата му пиеса “Обещай ми светло минало!”
Защото при подчертаната лиричност на сти-
ховете му в тях се криеше и някакъв драмати-
чен заряд. Чувствителното сърце на поета-
лирик се вълнуваше и беше не по-малко от-
зивчиво към редица важни обществени про-
блеми, за които стихотворните куплети се
оказваха тесни. Разбира се, мога веднага да
се самоопровергая, като цитирам следното
негово четиристишие:

Безплодно красноречие, тиради -
порой от гласове, а няма глас.
Огласяме салони и площади -
с народа сме, но той дали е с нас?
И този въпрос е зададен не сега, а преди

няколко десетилетия...
След първата си драматургична творба

“Обещай ми светло минало!” Петър Анастасов
остава верен на театъра. През годините след-
ват пиесите му “От сняг помилвана душа”, “Го-
лям колкото малка ябълка”, “Четирите посоки
на света”, “Църква за вълци”, “Живите от
мъртвата махала”. По мое лично мнение (но
нека се опита някой да ми се противопостави
с конкретен пример!) “Църква за вълци” е най-
стойностната български пиеса, написана след
така наречените демократични промени у нас.
Тя разнищва безмилостно душите на героите,
подложени на изкушенията на времето или
запазили нравствената си чистота въпреки
всичко. За радост на телевизионните зрители
сюжетът на пиесата беше разгърнат и в два-
найсет части за малкия екран, където на фона
на многото направени по световната крими-
нална кройка (шаблон) сериали, вълнуваше с
типично нашите, и то днешни, герои и пробле-
ми. Да не кажа голяма дума, но за мен някои
моменти от пиесата за сцена и от разширения
й вид - за телевизия, родеят с образците на
националната ни проза, претворяваща селото.
А някои от темите  (например алчността, власт-
та на парите над морала) ни връщат в години-
те от първата половина на миналия век. И
заедно с пороците на времето и хората Петър
намира и в тази и в други свои пиеси място за
човещина, за надежда...

Изкушавам се да разкажа и един спомен.
Връща се той от чужбина, където беше на ня-
каква специализация, обажда ми се и ми оп-
ределя среща при храм-паметника Алек-
сандър Невски, където може да паркира. Тога-
ва живееше в Пловдив. След сърдечната ни
среща отваря багажника на москвича си ми
връчва някакъв кашон. Аз на свой ред му по-
давам пакета, който нося под мишница. В не-
говия кашон имаше руска сгъваема масичка
за сервиране, а в моя пакет - чешки велурени
панталони. Поръчали сме си (всеки да донесе
на другия) тези дефицитни тогава у нас стоки,
и сме забравили. Но беше забравил само онзи,
който е поръчал, а не и който е приел поръчка-
та на приятеля си. Много се смяхме.

И понеже май повече писах за драматурга,
отколкото за поета Петър Анастасов, ще
завърша с още един негов куплет:

А сега ще запаля цигара от горест,
обгорен от поредната земна беда,
и ще хвърля кибритена клечка отгоре,
а пък долу ще мислят, че пада звезда...

В

От дума на дума, та в... ДУМА

Помилван
от две музи

ътуването и придвижване-
то на хората е една от най-
основните потребности и
съответно - критерий за ор-
ганизираността на общест-
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Помилван
от две музиКак се трошат

нахалост левове
Новото кръстовище при „Драган Цанков” в столицата
изобщо не е съобразено с нуждите на пешеходците

П
Орлин СТЕФАНОВ

вото. Но така наречената “мобилност”
е сфера, в която се обръщат големи
парични потоци. И щом сме в тази
“течаща” аналогия, трябва да се до-
сетим, че от тях могат да се отклоня-
ват ручейчета и канавки за поливане
на собствени градинки, т.е. - към ча-
стни сметки и джобове.

Ще кажете, стига мнителност и
недоказани обвинения. Нали си има
финансова отчетност, издават се ка-
сови бележки, билети, фактури, сключ-
ват се всевъзможни договори.

Да, такива гаранции наистина
съществуват, но нима покрай осчето-
водяванията не се промъкват кон-
фликтни спрямо обществото ни инте-
реси? При изпълняването на своята
дейност всяка фирма залага някакви
печалби. След това внимава да огра-
ничи разходите за материали и за-
плащане на труда и техниката, та да
може приходите да набъбнат. Тогава
ще останат пари хем за нови инвес-
тиции, хем за толкова разрасналата
се тяга към “разкоша”: лъскави коли
и великосветски “подвизи”, екзотич-
ни пътувания и колекционерство,
чуждестранни колежи за потомство-
то и все в този дух, каквото ви дойде
на ум.

Но главното, трябват все нови и
нови поръчки. Особено в ситуация на
криза те са много ограничени и тога-
ва започва прилагането на перфид-
ни схеми. Една от най-очевидните е
нещо да се направи, но без пробле-
мите да са решени кардинално. Не-

обходимостта пък е добър мотив на-
чинанието да се поднови след годи-
на-две и да се гарантира поредното
финансиране.

Един от най-драстичните приме-
ри е асфалтирането на алея “Яворов”
при семинарията и телевизионната
кула. Гарантира се гладко пълзене в
задръстването. “Усвоиха” се пари,
които всъщност се попиляха на вятъ-
ра, частично засядайки в сметките на
фирмата-изпълнител. Но това по ни-
кой начин не отмени задръстването
на двете кръстовища и сега поетап-
но се изграждат сравнително безкон-
фликтни възли. Защо “сравнително”,
когато са проектирани две нива на
пресичането, ще попитате. Ами едно
от направленията ще трябва да ми-
нава по кръгово движение с осигуря-
ване на предимство при завиващите
и дори прекосяващи автомобили. А
трафикът към Дървеница покрай Ра-
дио София и парк-хотел “Москва” е
огромен.

При това водачите трябваше да
осигуряват предимство за пешеход-
ците, които прекосяват “Драган Цан-
ков” към и от парка. Бе обявено
тържествено, че покрай новото
кръстовище на високото ще се пра-

вят четири платна и в
ниската част. А защо
не се правят подлези
за пешеходци, както
много десетилетия
има безконфликтни
тунели под алея “Яво-
ров”? Най-драстичен
е този пропуск за из-
ключително натова-
реното кръстовище
при строителната гим-
назия. Заради двете
трамвайни спирки,

многото автобусни маршрути и мет-
ростанцията при стадион “Васил Лев-
ски” се струпват цели митинги в очак-
ване да светне зеленото човече, ко-
гато всички хукват според силите си,
блъскат се с насрещните бързащи,
за да се окажат на въжделения тро-
тоар отсреща. Сега времето на този
сигнал ще трябва да е съобразено с
новата ширина. Бързо докараните с
обновените платна коли ще си горят
горивото нахалост, нервите на шо-
фьорите ще се опъват. А в отегчени-
ето си някои пешеходци не издържат
и се засилват да пресичат още на
червено...

Тъй че очаквайте в най-скоро
време движението по новичкия път
пак да спре или да се ограничи за
преработване. Подлезите ще се под-
несат като неизбежна потребност, ще
се осигурят нови средства, пак ще
има “парични потоци”. Но най-важно-
то - ще се попилеят ресурси, които
можеше да вършат работа другаде,
не за тъпчене на място.

...Спомняте ли си как Валери Пе-
тров разшифроваше трите “Хаш” с
“Някой Некадърник Наш”? А аз пред-
лагам да актуализираме метафората
му: Някой НЕНАСИТНИК Наш.

Увеличете парите за наука!
Европарламентът:

П
42-ма нобелисти и 5-има Филдсови медалисти
се обърнаха към правителствата в ЕС

Â‰Ë ‰‚‡ ‰ÌË, Ì‡ 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë, ≈‚ÓÔ‡Î‡ÏÂÌÚ˙Ú ÔËÂ ·˛‰-
ÊÂÚ‡ Ì‡ ≈— ‰Ó 2020 „., Í‡ÚÓ ÔÂ‰ÒÚÓË ÂÁÓÎ˛ˆËˇÚ‡ Ë ·˛‰ÊÂÚ˙Ú
‰‡ ·˙‰‡Ú Ó‰Ó·ÂÌË ÓÚ ≈‚ÓÔÂÈÒÍËˇ Ò˙˛Á ÔÂÁ ÌÓÂÏ‚Ë. ¬
„Î‡ÒÛ‚‡Ì‡Ú‡ ÂÁÓÎ˛ˆËˇ Ì‡ ≈‚ÓÔ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ Â Á‡ÔËÒ‡ÌÓ:

 ì“ˇ·‚‡ ‰‡ ËÏ‡ Û‚ÂÎË˜ÂÌËÂ ‚ ·˙‰Â˘ËÚÂ Â‚ÓÔÂÈÒÍË ·˛‰ÊÂÚË Á‡
Ì‡Û˜ÌË ËÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇ Ë Á‡ ÍÓÌÍÛÂÌÚÓÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚ, Í‡ÍÚÓ Â‰ËÌÓ‰Û¯ÌÓ
Ó·Â˘‡ı‡ Â‚ÓÔÂÈÒÍËÚÂ ÎË‰ÂË Ì‡ ÒÂ˘‡Ú‡ Ì‡ ‚˙ı‡ ÔÂÁ ˛ÌË 2012
„. ≈‚Ó‰ÂÔÛÚ‡ÚËÚÂ ÔÂ‰ÛÔÂ‰Ëı‡ ÒÚ‡ÌËÚÂ ˜ÎÂÌÍË ‰‡ ÌÂ ÔÂ‰ÔËÂÏ‡Ú
Ò˙Í‡˘ÂÌËˇ ‚ ÒÚËÏÛÎË‡˘Ë ‡ÒÚÂÊ‡ ÓÚ‡ÒÎË ÔË ÔËÂÏ‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÔÓ-
ÁËˆËˇÚ‡ ÒË ÔË Í‡ÈÌËÚÂ ÔÂ„Ó‚ÓË Á‡ ÒÎÂ‰‚‡˘Ëˇ ‰˙Î„ÓÒÓ˜ÂÌ ·˛-
‰ÊÂÚ Ì‡ ≈—î.

œÂ‰Ë ÌˇÍÓÎÍÓ ‰ÌË Ò ÔËÒÏÓ ‰Ó ‰˙Ê‡‚ÌËÚÂ „Î‡‚Ë Ë Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ-
‚‡Ú‡ Ì‡ ÒÚ‡ÌËÚÂ ˜ÎÂÌÍË Ì‡ ≈— ÒÂ Ó·˙Ì‡ı‡ 42-Ï‡ ÌÓÒËÚÂÎË Ì‡ ÕÓ-
·ÂÎÓ‚‡ Ì‡„‡‰‡ Ë ÔÂÚËÏ‡ ÌÓÒËÚÂÎË Ì‡ ‘ËÎ‰ÒÓ‚‡ Ì‡„‡‰‡, ÍÓˇÚÓ ÒÂ
ÔËÒ˙Ê‰‡ ÓÚ ÃÂÊ‰ÛÌ‡Ó‰ÌËˇ Ò˙˛Á Ì‡ Ï‡ÚÂÏ‡ÚËˆËÚÂ. “ˇıÌÓÚÓ ÔËÒÏÓ Â
ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌÓ ‚˙‚ ‚ÒË˜ÍË „ÓÎÂÏË Â‚ÓÔÂÈÒÍË ‚ÂÒÚÌËˆË, Í˙Ï ÍÓËÚÓ
ƒ”Ã¿ ‰ÌÂÒ ÒÂ ÔËÒ˙Â‰ËÌˇ‚‡. œËÒÏÓÚÓ Â ÓÚ‚ÓÂÌÓ ‚ ËÌÚÂÌÂÚ Á‡
ÔÓ‰ÔËÒ‚‡ÌÂ ÓÚ Û˜ÂÌËÚÂ, ‚ÍÎ. ÏÎ‡‰ËÚÂ Û˜ÂÌË, ˜ÎÂÌÓ‚ÂÚÂ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚‡Ú‡
Ì‡ ÁÌ‡ÌËÂÚÓ Ë „‡Ê‰‡ÌËÚÂ Ì‡ ≈‚ÓÔ‡. “Ó Â ÔÓ‰ÍÂÔÂÌÓ ÓÚ ≈‚ÓÔÂÈ-
ÒÍËˇ Ì‡Û˜ÂÌ Ò˙‚ÂÚ - ÓÒÌÓ‚Ì‡ ÒÚÛÍÚÛ‡ Ì‡ ≈‚ÓÍÓÏËÒËˇÚ‡, ÍÓÓ‰ËÌË-
‡˘‡ Ë ÙËÌ‡ÌÒË‡˘‡ Ì‡Û˜ÌËÚÂ ËÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇ ‚ ≈—.

Писмото
на нобелистите

ƒÓ ‰˙Ê‡‚ÌËÚÂ Ë Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÂÌË ˙ÍÓ‚Ó‰ËÚÂÎË Ì‡ ÒÚ‡ÌËÚÂ
ÓÚ ≈— Ë ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎËÚÂ Ì‡ ≈‚ÓÔÂÈÒÍËÚÂ ËÌÒÚËÚÛˆËË

◊ÂÒÚÓ ÒÂ Í‡Á‚‡, ˜Â ‚ÒˇÍ‡ ÍËÁ‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡ Ë ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ,
‡ ÔË Ì‡ÒÚÓˇ˘‡Ú‡ ‰ÓË ˘Â ÒÂ Ì‡ÎÓÊË ‰‡ Ì‡Ô‡‚ËÏ ËÁ·Ó. ≈‰ËÌ
Ú‡Í˙‚ ËÁ·Ó Â Ò‚˙Á‡Ì Ò ÚÓ‚‡ Í‡Í ‰‡ ÔÓ‰ÍÂÔËÏ Ì‡ÛÍ‡Ú‡. Œ˘Â ÔÂÁ
2000 „Ó‰ËÌ‡ ‚ËÂ Ë ‚‡¯ËÚÂ ÔÂ‰¯ÂÒÚ‚ÂÌËˆË ÒË ÔÓÒÚ‡‚ËıÚÂ Á‡ ˆÂÎ
ì‰Ó 2010 „. ≈‚ÓÔÂÈÒÍËˇÚ Ò˙˛Á ‰‡ ÒÂ ÔÂ‚˙ÌÂ ‚ Ì‡È-ÍÓÌÍÛÂÌÚÓ-
ÒÔÓÒÓ·Ì‡Ú‡ Ë ‰ËÌ‡ÏË˜Ì‡ ËÍÓÌÓÏËÍ‡ Ì‡ ÁÌ‡ÌËÂÚÓ ‚ Ò‚ÂÚ‡î. ÷ÂÎÚ‡
·Â ‡Ï·ËˆËÓÁÌ‡ Ë ·Î‡„ÓÓ‰Ì‡, ÌÓ ‚ÒÂ Ó˘Â ÌÂ Â ÔÓÒÚË„Ì‡Ú‡.

Õ‡ÛÍ‡Ú‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ÌË ÔÓÏÓ„ÌÂ ‰‡ Ì‡ÏÂËÏ ÓÚ„Ó‚ÓË Ì‡ ÏÌÓ„Ó
ÓÚ Ì‡È-ÌÂÓÚÎÓÊÌËÚÂ ÔÓ·ÎÂÏË, ÔÂ‰ ÍÓËÚÓ ÒÏÂ ËÁÔ‡‚ÂÌË ‰ÌÂÒ,
Í‡ÚÓ ÌÓ‚Ë ÏÂÚÓ‰Ë Á‡ ÔÂ‡·ÓÚ‚‡ÌÂ Ì‡ ÂÌÂ„Ëˇ, ËÁˆˇÎÓ ÌÓ‚Ë
ÙÓÏË Ì‡ ÔÓËÁ‚Ó‰ÒÚ‚Ó, ÔÓ-‰Ó·Ë Ì‡˜ËÌË ‰‡ ‡Á·ÂÂÏ Í‡Í ÒË
‚Á‡ËÏÓ‰ÂÈÒÚ‚‡Ú Ó·˘ÌÓÒÚËÚÂ Ë Í‡Í ·ËıÏÂ ÏÓ„ÎË ‰‡ „Ë Ó„‡ÌËÁË-
‡ÏÂ ÔÓ-‰Ó·Â. ÕËÂ ÒÏÂ Â‰‚‡ ‚ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡ ÌÓ‚Ó Â‚ÓÎ˛ˆËÓÌÌÓ
‡Á·Ë‡ÌÂ Á‡ ÚÓ‚‡ Í‡Í ÙÛÌÍˆËÓÌË‡Ú Ì‡¯ËÚÂ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌË ÚÂÎ‡ Ò
ÌÂËÁÏÂËÏË ÔÓÒÎÂ‰ËˆË Á‡ ·˙‰Â˘ÂÚÓ ÌË Á‰‡‚Â Ë ‰˙Î„ÓÎÂÚËÂ.

¬ ÏÌÓ„Ó Ó·Î‡ÒÚË ≈‚ÓÔ‡ Â ‚ ˜ÂÎÌËÚÂ Â‰ËˆË Ì‡ Ì‡ÛÍ‡Ú‡.
œÂ‚˙˘‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÚÓ‚‡ ÁÌ‡ÌËÂ ‚ ËÌÓ‚‡ÚË‚ÌË ÔÓ‰ÛÍÚË, ÛÒÎÛ„Ë Ë

ËÌ‰ÛÒÚËË Â Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌËˇÚ Ì‡˜ËÌ ≈‚ÓÔ‡ ‰‡ ÔÓÎÛ˜Ë ÍÓÌÍÛÂÌÚÌÓ
ÔÂ‰ËÏÒÚ‚Ó ‚ ‰ÌÂ¯ÌËˇ ·˙ÁÓ ÔÓÏÂÌˇ˘ ÒÂ „ÎÓ·‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚ Ë ‰‡ ÒË
ÓÒË„ÛË ·˙‰Â˘ ÔÓÒÔÂËÚÂÚ ‚ ‰˙Î„ÓÒÓ˜ÂÌ ÔÎ‡Ì.

œÓÁÌ‡ÌËÂÚÓ ÌˇÏ‡ „‡ÌËˆË. √ÎÓ·‡ÎÌËˇÚ Ô‡Á‡ Á‡ ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌË
Ú‡Î‡ÌÚË Â ‚ËÒÓÍÓ ÍÓÌÍÛÂÌÚÂÌ. «‡ÚÓ‚‡ ≈‚ÓÔ‡ ÌÂ Ò‡ÏÓ ÌÂ ÏÓÊÂ
‰‡ ÒË ÔÓÁ‚ÓÎË ‰‡ Á‡„Û·Ë Ì‡È-‰Ó·ËÚÂ ÒË ËÁÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎË Ë ÔÂÔÓ-
‰‡‚‡ÚÂÎË, ÌÓ Ë Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ ÒÚÂÏË ‰‡ ÔË‚ÎÂ˜Â Ú‡Î‡ÌÚË ÓÚ
‰Û„Ë ÍÓÌÚËÌÂÌÚË. Õ‡Ï‡Îˇ‚‡ÌÂ Ì‡ Ì‡ÎË˜ÌÓÚÓ ÙËÌ‡ÌÒË‡ÌÂ Á‡ ËÁ-
ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌË Ì‡Û˜ÌË ËÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇ ÓÁÌ‡˜‡‚‡ ÔÓ-Ï‡Î˙Í ·ÓÈ Ó·Û˜ÂÌË
ËÁÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎË. ¬ ÒÎÛ˜‡È Ì‡ ÒÂËÓÁÌÓ Ì‡Ï‡Îˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ·˛‰ÊÂÚ‡ Ì‡ ≈—
Á‡ Ì‡Û˜ÌË ËÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇ Ë ËÌÓ‚‡ˆËË ÌËÂ ËÒÍÛ‚‡ÏÂ ‰‡ Á‡„Û·ËÏ Â‰ÌÓ
ÔÓÍÓÎÂÌËÂ Ì‡ Ú‡Î‡ÌÚÎË‚Ë Û˜ÂÌË ÚÓ˜ÌÓ ÍÓ„‡ÚÓ ≈‚ÓÔ‡ ÒÂ ÌÛÊ‰‡Â
Ì‡È-ÏÌÓ„Ó ÓÚ Úˇı.

¬ Ú‡ÁË ‚˙ÁÍ‡ ≈‚ÓÔÂÈÒÍËˇÚ Ì‡Û˜ÌÓËÁÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎÒÍË Ò˙‚ÂÚ Â
ÔÓÒÚË„Ì‡Î Ò‚ÂÚÓ‚ÌÓ ÔËÁÌ‡ÌËÂ Á‡ ÏÌÓ„Ó Í‡ÚÍÓ ‚ÂÏÂ. “ÓÈ ÙË-
Ì‡ÌÒË‡ Ì‡È-‰Ó·ËÚÂ ËÁÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎË Ì‡‚ÒˇÍ˙‰Â ‚ ≈‚ÓÔ‡, ÌÂÁ‡‚Ë-
ÒËÏÓ ÓÚ ÚˇıÌ‡Ú‡ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌÓÒÚ.

“Ó‚‡ Ò‡ ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌË ıÓ‡ Ò ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌË ÔÓÂÍÚË. ≈‚ÓÔÂÈ-
ÒÍËˇÚ Ì‡Û˜ÌÓËÁÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎÒÍË Ò˙‚ÂÚ Ò˙˘Ó Ú‡Í‡ ÛÒÔÂ¯ÌÓ ‰ÓÔ˙Î‚‡
Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌÓÚÓ ÙËÌ‡ÌÒË‡ÌÂ Ì‡ ÙÛÌ‰‡ÏÂÌÚ‡ÎÌË ËÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇ.

‘ËÌ‡ÌÒË‡ÌÂ Ì‡ Ì‡Û˜ÌËÚÂ ËÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇ Ì‡ Â‚ÓÔÂÈÒÍÓ ‡‚ÌË˘Â
Â Í‡Ú‡ÎËÁ‡ÚÓ Á‡ ÔÓ-‰Ó·Ó ËÁÔÓÎÁ‚‡ÌÂ Ì‡ Ì‡ÎË˜ÌËÚÂ ÂÒÛÒË Ë
Ô‡‚Ë Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌËÚÂ ·˛‰ÊÂÚË ÔÓ-ÂÙËÍ‡ÒÌË Ë ÂÙÂÍÚË‚ÌË. “ÂÁË
Â‚ÓÔÂÈÒÍË ÒÂ‰ÒÚ‚‡ Ò‡ ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ˆÂÌÌË. ƒÓÍ‡Á‡ÌÓ Â, ˜Â ÚÂ
‰ÓÔËÌ‡ÒˇÚ Á‡ ÔÓÒÚË„‡ÌÂ Ì‡ Ò˙˘ÂÒÚ‚ÂÌË ÔÓÎÁË Á‡ Â‚ÓÔÂÈÒÍ‡Ú‡
Ì‡ÛÍ‡, Í‡ÍÚÓ Ë Á‡ ÔÓ‚Ë¯‡‚‡ÌÂ Ì‡ ‚˙Á‚˙˘‡ÂÏÓÒÚÚ‡ Á‡ Ó·˘ÂÒÚ‚Ó-
ÚÓ Ë ÏÂÊ‰ÛÌ‡Ó‰Ì‡Ú‡ ÍÓÌÍÛÂÌÚÓÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚ.

¬‡ÊÌÓ Â, ˜Â ÌËÂ ÔÓ‰ÍÂÔˇÏÂ, Ë Ó˘Â ÔÓ-‚‡ÊÌÓ, ˜Â ‚‰˙ıÌÓ‚ˇ‚‡ÏÂ
ÔÓ Â‚ÓÔÂÈÒÍË Ì‡˜ËÌ ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓÚÓ ·Ó„‡ÚÒÚ‚Ó Ì‡ Ì‡Û˜ÌÓËÁÒÎÂ-
‰Ó‚‡ÚÂÎÒÍËˇ Ë ËÌÓ‚‡ˆËÓÌÂÌ ÔÓÚÂÌˆË‡Î, ÍÓÈÚÓ Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡ Ì‡-
‚ÒˇÍ˙‰Â ‚ ≈‚ÓÔ‡. ÕËÂ ÒÏÂ Û·Â‰ÂÌË, ˜Â ÔÓ-ÏÎ‡‰ÓÚÓ ÔÓÍÓÎÂÌËÂ ËÁ-
ÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎË Ò˙˘Ó ˘Â Ì‡Ô‡‚Ë ‚ÒË˜ÍÓ, Á‡ ‰‡ ·˙‰Â ˜ÛÚ ÌÂ„Ó‚ËˇÚ
„Î‡Ò. ¬ËÂ Úˇ·‚‡ ‰‡ ˜ÛÂÚÂ ÚÓ‚‡, ÍÓÂÚÓ ÚÂ ËÏ‡Ú ‰‡ ‚Ë Í‡Ê‡Ú.

¬˙ÔÓÒ˙Ú ÌË Í˙Ï ‚‡Ò, ‰˙Ê‡‚ÌËÚÂ Ë Ô‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÂÌË ˙ÍÓ‚Ó-
‰ËÚÂÎË Ë ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎËÚÂ Ì‡ ≈‚ÓÔÂÈÒÍËÚÂ ËÌÒÚËÚÛˆËË, Á‡ ÒÂ-
˘‡Ú‡ ‚Ë ‚ ¡˛ÍÒÂÎ Ì‡ 22-23 ÌÓÂÏ‚Ë, Ì‡ ÍÓˇÚÓ ˘Â Ó·Ò˙Ê‰‡ÚÂ
·˛‰ÊÂÚ‡ Ì‡ ≈— Á‡ ÔÂËÓ‰‡ 2014-2020 „., Â - Í‡Í‚‡ ˘Â ·˙‰Â ÓÎˇÚ‡
Ì‡ Ì‡ÛÍ‡Ú‡ ‚ ·˙‰Â˘‡ ≈‚ÓÔ‡, ÍÓ„‡ÚÓ ‚ÁÂÏ‡ÚÂ Â¯ÂÌËÂÚÓ Á‡ ÒÎÂ‰-
‚‡˘‡Ú‡ ·˛‰ÊÂÚÌ‡ ‡ÏÍ‡?

¡.–. ¬ ·˛‰ÊÂÚ‡ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ Á‡ 2013 „. ƒˇÌÍÓ‚ ÔÂ‰‚ËÊ‰‡ Ì‡Ï‡-
Îˇ‚‡ÌÂ Ì‡ Ô‡ËÚÂ Á‡ Ì‡ÛÍ‡ ÓÚ 0,3 Ì‡ 0,2% ÓÚ ¡¬œ, ‡ ·˛‰ÊÂÚ˙Ú Ì‡ ¡¿Õ
- Á‡Ï‡ÁÂÌ ÓÚ 3 „Ó‰ËÌË Ì‡Ò‡Ï, ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ ·Â Ì‡Ï‡ÎÂÌ Ò 40% ÒÔˇÏÓ
2009 „., ÌÂ ÔÓÍË‚‡ Á‡ÔÎ‡ÚËÚÂ (ÒÂ‰Ì‡ 628 Î‚.), ÌÂ ÔÂ‰‚ËÊ‰‡ ËÁÓ·˘Ó
Ô‡Ë Á‡ ÚÓÍ, Ô‡ÌÓ Ë Ô., ÌËÚÓ Á‡ Ì‡Û˜Ì‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ.
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Култура
очаквайте

ремиера на станала-
та класическа Йовко-
ва драма “Боряна” ще
видят почитателите на

100-тно
представление на
„Спящата красавица”

Театърът на НБУ гостува
в Лондон с „Метаморфози”
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Юбилейно 100-тно представ-
ление на спектакъла за деца “Спя-
щата красавица” ще се играе в
столичния театър “Възраждане”
на 27 октомври от 12,30 ч. Ав-
торка е Кева Апостолова по ед-
ноимената приказка на Братя
Грим и Шарл Перо. Режисьор е
Георги Георгиев, сценографка -
Весела Саръиванова. Представ-
лението е по музика на  Развигор
Попов и от години се радва на
огромен интерес от страна на
детската публика, припомня Емил
Добрев. Участват Донка Аврамо-
ва-Бочева, Ивет Радулова, Све-
жен Младенов, Мариана Жикич,
Мария Никоевска, Яна Кузова,
Мира Върбанова, Боян Младенов.

Излезе нов брой
на сп. „Християнче”

Новият брой на “Християнче” -
списание за деца и юноши, излиза
днес. Основната тема в него е
празникът Димитровден. На по-
следната корица е публикувана
снимка на храм “Свети Димитър” в
село Пещера, община Земен. А
вътре може да се види представи-
телната сграда на “Свети вели-
комъченик Димитър” във Видин -
катедралната църква на Видинска-
та епархия. Храмът е втори по
големина в България след храм-
паметника “Свети Александър
Невски”. Ктитори на този брой са
фондация “Приятели на България”
(“Friends of Bulgaria” - проф. Николай
Илиев, Елена и Румен Младжови,
научи ДУМА от издателя на сп.
“Християнче” Константин Еленков.

Показват филма на
Вайда за Януш Корчак

Филмът “Кор-
чак” на Анджей
Вайда (1990 г.) -
нова цифровизи-
рана версия, ще
бъде прожекти-
ран на 29 октом-
ври от 18 ч. в
салона на Пол-
ския институт в
София, ул. “Вес-
лец” 12. Проф.
Яцек Леочак ще
изнесе лекция на
тема “История
на Варшавското
гето”. Входът е свободен. На 30
октомври от 12 ч. проф. Леочак ще
говори в Новата конференционна
зала в Ректората на Софийския
университет “Св. Климент Охрид-
ски” на тема “Литературата за
холокоста: между свидетелството
и кича”. Входът за проявата също
е свободен. Организатори на две-
те събития по повод Годината на
Януш Корчак са Полският инсти-
тут в София, Организацията на
евреите “Шалом” и СУ “Св. Кли-
мент Охридски”.

Йовковата „Боряна”
излиза премиерно под липите

Стефан Делев
представя
на сцената на
ДТ „Гео Милев”
своето виждане
за популярната
класическа
драма

Сцена от постановката “Боряна” на старозагорския театър

Петър ГЕОРГИЕВ лиите”, “Хоровод на любовта”,
“Криминале” и други поста-
новки актриса Тихомира Те-
мелкова. Добре познати на
зрителите от Града на липи-
те са и останалите изпълни-
тели от трупата на тукашния
драматичен театър “Гео Ми-
лев”: Диана Найденова - Вида;
Мария Пенчева - Елица, Ива-
лин Димитров - Златил; Ди-
митър Митев - Рали; Стефан
Борисов - Андрея; Павлин
Танев - Павли; Нино Луканов
- Вълчан Нанов; Георги Рай-
чев - Васил Ваклин, и Георги

Ганчев - Едрю.
Йовковата героиня Боря-

на отдавна се е превърнала
в метафора. Тя е бялата ляс-
товица, която внася надежда-
та в една размирна къща, тя
е божията благословия за
Златиловия дом. Защото Бо-
ряна е магически образ -
въплъщение на космическо-
то добро. Тя спасява Златил
от греха и тъмнината и внася
топлина в един нещастен
дом. Тя носи радост и спася-
ва всички. Тя е различна, идва
от миналото и отива в бъде-

щето, а междувременно -
съвсем като на шега - проме-
ня света, коментират десети-
летия след първото представ-
ление критиците. Като кой
знае защо пропускат да спо-
менат, че точно това произ-
ведение на Йовков става при-
чина за скарването му с дру-
гия голям български белет-
рист - Елин Пелин. Който
след първото представление
обвинява Йовков, че е дра-
матизирал чуждо произведе-
ние. Според него дядо Зла-
тил е заимстван от образа на
елинпелиновия Стария Ге-
рак, който също като него
имал трима синове. Иначе
несловоохотливият Йовков
не издържа и обвинява опо-
нента си в... завист. Като го
назовава “гений на зависта”.
Спорът между двамата от-
давна е в миналото, но обра-
зите в “Боряна” продължават
да бъдат все така актуални и
вълнуващи.

ППППП
Мелпомена в Стара Загора
през тази седмица, режисьор
и автор на музикалното
оформление е Стефан Делев,
а сценографията е на худож-
ника Златан Дрянов.

В ролята на главната ге-
роиня Боряна е познатата на
зрителите от участията си в
спектаклите “Дамата с каме-

Изложба под наслов “Хармония в
съвремието”, посветена на ХХIII дни на
японската култура в България, бе пред-
ставена в София. Експозицията включва-
ше икебана, бонсай и хайга - екзотични

Български творци, изкушени от
екзотични източни изкуства

Йонко БОНОВ
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Йонко Бонов
В мига на сблъсъка
Вселената запалва

овчата си кожа

Детелина Тихолова
Метачът и листопадът

все заедно
подухва ги вятърът

Русалия Кирова, съпругата
на именития художник Дмитър
Киров, представи пред софий-
ската публика поредната (от
2008 г. - 10-а поред!) изложба
с творби на художника. Събра-
ха се приятели и почитатели
на големия талант. Ди Киро си
отиде от този свят точно пре-
ди 4 години - на 23 октомври.
Сред посетителите беше
дъщерята на  поета Емануил
Попдимитров - Светла Попди-
митрова. Изложбата откри
проф. Чавдар Попов.

Днес изложба с творби на
Димитър Киров ще бъде от-
крита и в Пловдив - в посто-
янната експозиция на Ди
Киро в Стария град.

източни изкуства, които за мнозина от
нас са все още непознати, изработени от
наши творци. Организатори на тяхното
представяне у нас бяха посолството на
Япония, школата по икебана “Сога”,
Българското бонсай общество и Българ-
ският хайку съюз. Икебаната, това древ-
но азиатско изкуство, е японска система
не просто за подреждане на цветя, а хар-
монично съчетание на човешкия дух с
природата, идея за вечния кръговрат на
живота. Бонсай е изкуство да се отглеж-
дат умалени копия на дървета и храсти,
чиято родина е древен Китай. Рисунки на
бонсай са открити в египетски пирамиди,
датирани отпреди четири хиляди години.

На тази изложба бяха представени
и творби от български автори на хайга
- синтез между хайку и изобразително
изкуство. Сред артистите бяха поетите-
художници Александра Ивойлова, Де-
телина Тихолова, Петър Чухов, Йонко
Бонов и др. Хайку на Гинка Билярска и

Пепа Кондова бяха част от композици-
ите на рисунки от художниците Петър
Терзиев, Александър Телалим и др. Ре-
дом с тези автори бе представена и
пъстра хайга от деца.

Картини на Димитър Киров са
подредени в галерия „Средец”

Русалия и Павел - племенници на
Владимир Димитров-Майстора

Автопортрет на Димитър Киров,
представен в изложбата
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Константин ЕЛЕНКОВ
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Култура

Петя и Мариана мечтаят за много
роли, публика и аплодисменти

Ямболската трупа е в трескава

подготовка за първата си премиера

за сезона - “Тартюф” по Молиер.

Постановката е на Дияна Радева,

сценографията - на Пламена Дичева,

костюмите са на Александрина

Игнатова. Петя Бойчева и Мариана

Бонева са най-младите изпълнител-

ки - завършили са НАТФИЗ тази

година в класа на проф. Снежина

Танковска. Гледахме техни дипломни

спектакли и много ни харесаха,

затова ги поканихме да играят в

тази пиеса. Идеята беше да им

предложим добри роли, с които да се

представят в първите си професио-

нални изяви. Безкрайно работливи

са, репетират отлично и всички им

се радваме, каза за ДУМА Дияна

Радева. Двете млади актриси гос-

туваха в ДУМА дни преди премиера-

та, която е на 30 октомври.

Петя Бойчева e родена в Шумен.

Мариана Бонева е родена в Германия

- майка й е от Литва, баща й е

българин, там се запознали и след

това се върнали в София.

След няколко дни младите актриси
ще преживеят първата си премиера
на професионална сцена в ямболския театър

Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

Снимки Красимир СТОЙЧЕВ

 Какво ви привлече към театъ-
ра и какъв е вашият опит от преди
следването?

Мариана: Още в трети клас се запи-
сах в школата на Тодор Янкулов, който
е завършил при Крикор Азарян. Там
започнахме да правим “Пепеляшка”,
“Спящата красавица”, много пътувахме
по фестивали. Освен това ходех на тан-
ци и на балет, така че постоянно съм
била на сцена. И това винаги ме е при-
вличало повече, отколкото изучаване-
то на математика, география и др. Ся-
каш ми се удаваше, затова и реших да
кандидатствам в НАТФИЗ. Макар че
много хора ме разубеждаваха - “няма
хляб в тази работа”, доволна съм.

Петя: Също от малка се занимавам
с театър, започнала съм в Шумен в ак-
тьорските школи МОНТФИЗ, които вече
са разпространени и в София. Там иг-
рах близо 5 години, по време на гимна-
зията. Представяхме различни пиеси с
помощта на актьори от ДКТ “Васил
Друмев” в Шумен, които бяха част от
преподавателския екип. Наред с това
три години изучавах народни танци,
пеене. После кандидатствах в НАТФИЗ
и имах голям късмет, че попаднах в
класа на проф. Танковска. По време на
студентството ходехме по фестивали,
миналата есен бяхме в Китай, играхме
“Последователите на Конфуций”, след
това го пренесохме и на сцената в Те-
атралната академия.

 НАТФИЗ какво ви даде - като
знания, умения, възпитание - профе-
сионално и личностно?

Петя: Първите думи, които ми идват
наум, са труд, много труд, дисциплина и
търпение - изключително важни за един
актьор, за да върви по своя път и да се
развива. Понякога хората искат всичко
да им се случва веднага, което е напълно
естествено, но за съжаление не винаги
става. С помощта на проф. Танковска
успяхме да изградим много важни каче-
ства като отношение към работата, да
не се предаваме, да се борим, каквото
и да ни се случи, да търсим непрекъсна-
то, да имаме мотивация, и оттам нататък
актьорски да работим върху себе си.

Мариана: Проф. Танковска ни на-
учи, че трябва да сме готови сами да се
справяме, понякога беше строга с нас
- за да знаем, че когато излезем от
академията, ще ни бъде още по-труд-
но. И понеже ние, момичетата, от вре-
ме на време сме имали емоционални
сривове, тя се стремеше да ни научи,
че трябва да бъдем по-силни в живота,
че ако искаме да бъдем актриси, тряб-
ва да умеем да търпим и да не се от- На стр. 26

казваме. Академията ни научи да пеем,
да танцуваме, както и на бойни техни-
ки, на движенческа култура.

 Започвате кариерата си с “Тар-
тюф” - “тежка артилерия” и като
автор, и като текст. Това според вас
добро начало ли е?

Мариана: Определено е добро на-
чало, тъй като имаме много работа със
словото. С Дияна Радева постоянно
анализираме текста, във всяко изрече-
ние коя дума е важната. Пиесата е
написана в рими, ще бъде трудно и за
зрителя, който не е свикнал да слуша
такава реч, както не е лесно и на нас.
Когато отидохме в Ямбол, костюмите ни
бяха готови, декорът бе почти готов и
започнахме репетиции в съвсем реал-
ни условия. Беше лесно да си предста-
вим как ще изглежда образът, който
пресъздаваме, обстановката на сцена-
та и т.н.

Петя: Дияна Радева се стреми да

извлече проблема от текста и да звучи
съвременно. Дава ни свобода да пред-
лагаме, да измисляме заедно неща.
Много съм впечатлена от актьорската
трупа. Те доста пътуват и винаги взимат
и нас, гледаме спектаклите им. Впечат-
лени сме от тях и като актьори, от които
можем да научим много, доволни сме и
от репертоара на театъра.

 Как бихте препоръчали пред-
ставлението на вашите връстници?

Петя: Това е била и една от причи-
ните Дияна Радева да избере тази
пиеса, тъй като е класика и се изучава
в училище. А днешното поколение е
нечетящо, за съжаление. Идвайки в
театъра, младата публика ще може да
се запознае с автора и с творбата. В
нейната постановка в основата е не
образът на Тартюф, а колективният
образ на всички останали персонажи,
които са манипулирани от него. Целта
не е да се покаже какъв злодей и без-
божник е Тартюф, а колко са заслепе-
ни хората около него. Защото това е
актуален проблем - ние и сега се оста-
вяме да ни лъжат и манипулират, сякаш
сме заслепени. Наистина “Тартюф” е
комедия, но във всяка комедия дълбоко
присъства основният проблем, който е
драматичен.

 Много е хубаво да те поканят
за работа още в началото на твор-
ческия ти път, добре е за самочувст-
вието на един актьор. В този смисъл
зарадва ли ви предложението на ям-
болския театър?

Петя: Много приятно усещане, ма-
кар че на нас двете малко ни липсва
самочувствие. Трябва да работим по
това, защото е важно да имаш едно
стабилно самочувствие, което да покри-
ва твоите качества. Разбира се, че е
изключително приятно за нас да игра-
ем в професионален колектив. И поне-
же се отнасят толкова мило с нас, това
още повече ни дава сигурност, че може
да разчитаме на колегите, партньори-
те, че можем да пробваме различни
неща на сцената и те ще ни кажат кое
се получава и кое не.

Мариана: Това, което все повече
помага на актьора да има самочувствие,
е да има работа. Много от нашите състу-
денти нищо не правят. И когато в нача-
лото ме питаха и казвах, че ще ходя в
Ямбол, ми се чудеха. А сега казват - о,
ти ще играеш в театъра! Когато вече
съм там и мога да работя това, което
искам, ставам все по-щастлива. Помага
ми и за самочувствието - когато дойдем
един ден в София, ще можем да кажем,
че сме играли на сцена.

 В момента вие сте свободни
артисти - за вашето поколение това
вероятно е естествено, докато за
по-възрастните ви колеги практика-
та беше да бъдат част от някоя
трупа на щат. Разсъждавате ли вече
по този въпрос?

Мариана: Още не сме в позиция да
отказваме роли. Истината е, че засега
не бихме подписали щат, защото и на
двете другият ни живот е тук - прияте-

лите, близките. Въпреки че зависи и
какво е предложението. Някои хора ни
казват - е, трябва вече да мислите за
пенсия. Но ние сме още на 22-23 годи-
ни и може да си позволим да опитаме
пробно една-две години тук или там.

Петя: Хубаво е да опитваме различ-
ни неща, да ходим на прослушвания за
роли и т.н. За да можеш да избираш
сам роли, трябва да натрупаш опит, да
изградиш име, после то ще работи за
теб. Всякакви роли, дори малки учас-
тия, биха ни били от полза. Но винаги
трябва да има някаква избирателност,
критерий, защото се правят и лоши
спектакли. По принцип не бива да се
отхвърлят предложения - не се знае
откъде може да изскочи късмет, да те
видят, да те поканят в друг град, да
обикаляш българските сцени и там да
те гледат много хора. Тази мобилност е
много добра засега. А и смело мога да
кажа, че някои представления, които се
играят на ямболска сцена, по нищо не
отстъпват на тези в софийските театри.

 За каква кариера мечтаете -
повече се виждате на сцената или на
екрана? Привлича ли ви телевизията
- с голямата популярност, която
носи? Бихте ли искали да правите
свои авторски спектакли?

Петя: Много бих искала да имам
шанс в киното. Досега съм снимала само
в студентски проекти на познати и мал-
ко извън НАТФИЗ. Процесът пред каме-
ра и работата с актьорите и режисьора
са ми много интересни. Изразните сред-
ства са различни. Докато в театъра има
една яркост - както казваше нашият
професор по сценична реч Божидар
Матанов (много си го обичаме, да е жив
и здрав!), трябва да те чуят и на послед-
ния ред, в киното има повече детайли,
по-деликатно се работи, интересно ми е
и си го пожелавам. Иначе имаме идея
нашият клас да продължим да бъдем
колектив и да пробваме разни неща.

Мариана: И аз нямам голям опит с
киното, участвала съм в студентски
работи, приятелски клипчета. Колкото
за популярността - искам да избягам от
нея, първо ти се лепва някаква щампа,
от която после не можеш да се отървеш.
Имахме кратък курс по кино в НАТФИЗ
под ръководството на Светослав Овча-
ров. Със сигурност всички ни запали,
но някак повече се свързвам с театъра.
Усещането е различно - репетициите,
целият процес обогатява. А и аплодис-
ментите... Няма друго такова чувство!

 Какви образи ви лежат най-до-
бре - драматични, комични... Имате
ли нагласа към определен тип роли?

Мариана: Проф. Танковска още от
първи курс ни е давала възможност
всеки да пробва от всичко, възлагала
ни е дори роли, които са коренно раз-
лични от нас като характер. Може би е
рано да кажа какво ме влече - обичам
по-драматични роли, а ме смятат за по-
комедийна... Хубаво е винаги да си
различен, тъй като много хора в раз-
личните си роли са някак еднакви.

Петя

Мариана

Петя Бойчева в ролята на Дорина

Мариана Бонева в ролята на Елмира
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От близките

Постоянно си в нашите мисли и сърца.
Обичаме те!

Поклон пред светлата ти памет!

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 26.10.2012 г. се навършват 12 години от
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ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Днес се навършват шест години от смъртта на

От близките

ВЕЧНО ЩЕ БЪДЕШ
В НАШИТЕ СЪРЦА!

Справочник

онцертът “Майсторът на чардаша”,
който е днес в Музикалния театър,
сe посвещава на големия опере-
тен композитор Имре Калман,

“Поглеждаш назад надолу
по долината и се чудиш: как
стигнах толкова далеч? Преди
няколко минути, а може би пре-
ди час, подминах заслона на ня-
кой търговец - опъната между
две скали овча кожа, - а сега
той вече се е стопил до пра-
шинка някъде долу. Може би в
крайна сметка крачиш несъзна-
телно по пътеката, упоен от
ритъма на тежките обувки, все
едно сънуваш, и единствено
срещата със смайващата красо-
та или голяма трудност успява
да те пробуди. Сред редкия
въздух дори може да си въоб-
разиш, че си близко до края на
пътя. Но, разбира се, безмълвна-
та бяла планина напред не е
Кайлаш. В бълнуванията ти Кай-
лаш е театрален декор, който
те чака някъде отвъд хоризонта.
По права линия са някакви си
80 км, само че страната е друга,
въздухът също.

За индуистите “тръгването

Петя: Имаме реално вре-
ме, пространство да опита-
ме от всичко. На мен също
са ми казвали, че съм по-
комедиен типаж - сигурно е
така, не мога да се видя от-
страни, но това не ми пречи
да опитам и да се справя и
с други роли. Мисля, че за
актьора е убийствено да му
лепнат щампа. А театърът е
жив процес, който с нищо не
може да се сравни. Дори
когато нещо е репетирано
хиляда пъти, като излезеш
на сцената, винаги е като за
първи път и сам се изненад-
ваш от себе си - това е най-
прекрасното усещане.

 Според проучване,
направено наскоро, около
35 процента от родители-
те биха посъветвали деца-
та си да напуснат Бълга-
рия за постоянно. Факт,
който не е радостен за нас.
Сигурно и вие имате при-
ятели, които са в чужбина
и не смятат да се връщат.

Петя: Доста от моите съу-
ченици от гимназията вече
не са в България, поели са
друг път, мисля, че по-скоро
по свое желание. Изглежда,
че младите хора виждат ня-
каква безизходица тук. Гово-
ря с мои връстници - те каз-
ват: нямам работа, парите не
ми стигат, по-добре да оти-
да другаде - ще работя, ще
изкарвам повече пари, пък
после все ще излезе нещо
ново и ще мога да работя
каквото искам. Нямам право
да виня никого, всеки гледа
животът му да е уреден.
Жалко е, че понякога умни
хора, които могат тук да
следват - има и добри уни-
верситети в България, отиват
в чужбина, там се
усъвършенстват и градят ка-
риера. Не е добре за разви-
тието на България, но е
въпрос на личен избор. Ко-
гато виждат, че имат по-до-
бра перспектива, някои под-
хождат прагматично и по-

Петя и Мариана
мечтаят...

егоистично. Пътят си е техен,
всеки сам трябва да избира,
но това ни дава повод да се
замислим защо хората зами-
нават. Тук понижено ли е
равнището на образование-
то, какво трябва да се на-
прави, за да се подобри, за
да може младежите да се
образоват в България и след
това да работят в своята
област. Най-страшното за
мен е да си завършил спе-
циалност, която си искал, и
да си принуден да работиш
нещо друго, само и само да
изкарваш пари, за да живе-
еш. Като нямаш желание да
се реализираш тук, по-доб-
ре отиди на място, където
желаеш. Но пък има и много
хора, които казват: оставам
тук на всяка цена, ще се
боря, ще си правя нещата.

Мариана: Моята сестра е
в Германия от 10 години. Ху-
дожничка е, завърши дизайн
на бижута. Опита първо в
България, но се отчая и
реши да замине. Истината е,
че си идва и предлага свои
работи, но тук никой не се
интересува, не се заглежда
дори, камо ли нещо да купи.
А в Германия тези творби се
ценят и се купуват. Тя се
издържа сама, много е до-
волна и щастлива там, защо-
то й потръгна. Искаше да се
върне, но няма никакъв
смисъл, когато не може да
се реализира. В някои неща,
ако няма кой да ти помогне
и нямаш връзката, нищо не
става. Понякога това е пла-
шещото и в нашата профе-
сия. А родителите ни никога
не са се опитвали да ни
въздействат, те са хора на
науката и винаги са ни оста-
вяли да решаваме какво ис-
каме да правим. Макар че
бяха учудени в началото,
когато се оказахме такива
артистични. Иначе много от
моите приятели си останаха
тук, и те се занимават с из-
куство - повечето са танць-
орки, но се борят и някак се
справят.

От стр. 25
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фонд на световните оперетни театри. А
техните шлагерно достъпни мелодии,
навлезли широко в бита, се възприемат
отдавна като фолклор. Маестро Калман -
прекият наследник на Щраус, Супе, Ми-
льокер и Целер, съвременникът и творче-
ският единомишленик на Франц Лехар,
Лео Фал, Оскар Щраус, Едмунд Айслер -
е име, “което стои редом с корифеи на
унгарската музика като Ференц Лист, Фе-
ренц Еркел, Бела Барток и Золтан Ко-
дай”. Това са думи на музиковедката доц.
Румяна Каракостова, написани през 1982
г. В допълнение можем да уточним само
едно - че годините вече не са 70, а над
100. Музиката на Калман продължава да
звучи съвременно, вълнуващо, очарова-

що, остава вечна и неповторима, отбе-
лязват от Музикалния театър.

Концертът се осъществява със съдей-
ствието на  Унгарския културен институт
в София. В програмата участват гост-
изпълнителите от Унгария Мелинда Ал-
гач, Шандор Домослаи, Андреа Жадон,
Тибор Солноки, и солистите на Музикал-
ния театър Еделина Кънева, Катерина
Тупарова, Марчо Апостолов, Александър
Мутафчийски, Стефан Петков. Диригент
е Огнян Митонов, режисурата е на Юлия
Маринова, сценограф - Георги Златанов.
Костюмите са на Евгения Раева, а хо-
реографията е дело на примата на те-
атъра Антоанета Алексиева и Светлин
Ивелинов.

Размисли на
път за Кайлаш
Колин Таброн ни води през снежни долини и
стръмнини към най-свещения планински връх на света
Кайлаш е най-свещеният планински връх на света - почитан от
една пета от човечеството, но рядко посещаван от хора от
западния свят. Изолиран отвъд Централните Хималаи, според
легендите той е изворът на Вселената, създаден от космически
води и разума на бог Брахма. Будисти и индуисти от векове
обикалят около върха, но никой никога не се е изкачвал на
него. Колин Таброн се присъединява към поклонниците в
преход от Непал през високите проходи на Тибет, до вълшебни-
те езера под непристъпните склонове на Кайлаш. Този прекра-
сен пътепис е съчетание между дарбата на Колин Таброн да
общува с хората и силата и красотата на прозата му. Той се
среща с жители на уединени селца и с монаси в далечни
манастири; разказва истории за изгнаници и чудати изследова-
тели от Запада - в книгата “Към една планина в Тибет”, която
издателство “Вакон” издава в превод на Маргарит Дамянов.
Колин Таброн осъществява тази експедиция скоро след смъртта
на майка си и тежкият преход около величествения връх събужда
у него палитра от чувства - самота, обич и скръб, и възстановява
късчета от собствените му корени. Това е изключителен пътепис
от автор с огромен опит, чувствителност и въздействащ стил на
писане. Таброн е майстор на класическия пътепис и е носител на
наградата за пътепис “Томас Кук”. Първите му книги са посветени
на Близкия изток - Дамаск, Ливан и Кипър. През 1982 г. обикаля
цяла Русия с раздрънкан “Морис Марина” и е преследван от КГБ на всяка крачка. От тези
ранни преживявания се раждат пътеписите му “Сред руснаците”, “Отвъд стената”, “Изгубеното
сърце на Азия”, “В Сибир” и “Сенки по пътя на коприната”. Дотолкова е отдаден на идеята да
пътува в Русия и Китай, че научава руски и мандарин, за да може да разговаря с местните
хора. През 2010 г. Колин Таброн стана президент на Кралското литературно дружество.

към Кайлаш” е метафора за
Смъртта.”

  
“Изкачваме се и хоризонтът

вече започва да ме хипнотизи-
ра. Снежните полета, които
блестят през процепа на доли-
ната, приличат на самотна пла-
нина (всъщност са част от ма-
сив) и предизвикват прилив на
възбуда. Когато опъваме палат-
ките си под прохода Нара, вече
сме обхванати от главозамай-
ващи очаквания. Това дефиле
на 4500 м е последното препят-
ствие преди Тибет. Започва да
вали студен дъждец. Лежа в
палатката и чакам да отмине,
като си представям гледката от
върха на Нара-ла утре. Близост-
та с промяната, която носи гра-
ницата, загатнатото откровение,
се засилва сред разредения
въздух от неземната аура, която
Тибет все още излъчва. Знам,
че всичко митично отдавна
трябва да е било изличено от

тази плячкосана страна. И все
пак под този последен не-
пристъпен проход продължавам
да усещам остатъчното сияние
на земя, която диша свой собст-
вен въздух; то е проникнало
през мистичен процеп в плани-
ните и през пробив във времето.
Отварям картата, за да видя
колко сме близо. Дъждът тропа
като градушка по свода на па-
латката. Дори и на картата с
голям мащаб границата е на
разстояние, колкото е ширина-
та на кутрето ми.

Това усещане, че проникваш
в светилище, не просто вълнува
пътешествениците, то преслед-
ва и самите тибетци. Векове на-
ред те са си представяли своя
собствена свещена земя, неви-
дима или недостъпно далечна.
Точното място на царството
Шамбала е несигурно, но се
твърди, че лежи оградено от не-
проходими снежни върхове
някъде северно от Кайлаш.”

К
само два дни след неговия рожден ден
24 октомври. Той е роден през 1882 г.
Умира на 30 октомври 1953 г.

“Маестро Калман е носител на музи-
калните премии “Роберт Фолкман” на
Будапеща и на ордена “Северна звезда”,
кавалер и рицар на Почетния легион,
доктор хонорис кауза на Нюйоркския
музикален колеж. Автор е на камерна,
симфонична, танцова и филмова музика.
И, разбира се - на 23 оперети, половина-
та от които вече над 70 години заемат
достойно място в “златния” репертоарен

Андреа Жадон
и Тибор Солноки

С
ни

м
ка

 У
К

И



27 ПЕТЪК 26 ОКТОМВРИ 2012

Губивреме www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg



28 ПЕТЪК
26 ОКТОМВРИ 2012

www.duma.bg

duma@duma.bg

Основател
Стефан Продев

И. д. главен
редактор
Юрий
Борисов
yborisov@duma.bg

Зам. главни
редактори
Георги
Георгиев
ggeorgiev@duma.bg
Т а н я
Джаджева
tgeneva@duma.bg

Отговорен
секретар
Ивайло
Гиздов
igizdov@duma.bg

ТЕЛЕФОН
НА ЧИТАТЕЛЯ:
97 05 200
Адрес на редакцията:
София - 1784, бул.
„Цариградско шосе”
113 А,
Факс: 975 26 04,
автоматичен
номератор 97 05 +
вътрешен номер

ЖУРНАЛИСТИЧЕСКИ ЕКИП

АДМИНИСТРАЦИЯ

В Е С Т Н И К  „ Д У М А ”  Е  Н А С Л Е Д Н И К
Н А  ТРАДИЦИИТЕ НА В Е С Т Н И Ц И Т Е

„ Р А Б О Т Н И К Ъ ” ,
„ Р А Б О Т Н И Ч Е С К И  В Е С Т Н И К ”
И  „ Р А Б О Т Н И Ч Е С К О  Д Е Л О ”

ИЗПОЛЗВАНИ СА И ЕМИСИИТЕ НА БТА, "ФОКУС",
БГНЕС, БНР, ФРАНС ПРЕС, ИНТЕРНЕТ И ДР.

РЪКОПИСИ НЕ СЕ РЕЦЕНЗИРАТ И НЕ СЕ ВРЪЩАТ

Издател „ДУМА 2008” ЕООД

Управител Павел Бебов

Николай Малинов

ÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀ

НАБЛЮДАТЕЛ:  Велислава Дърева

БЪЛГАРИЯ: Александър Симов - завеждащ
отдел - 230;  Аида Паникян - 218; Весел-
ка Венкова - 224; Десислава Велева;
Павлета Давидова -  215; Ралица Нико-
лова - 230; Юлия Кулинска - 251

ИКОНОМИКА: Наталия Гергова - завеж-
дащ отдел - 247; Мая Калпачка-Йова-
новска - 246; Светлана Велева - 246

СВЯТ: Галина Младенова - завеждащ от-
дел - 219; Алберт Аврамов - 220, Кри-
стиела Симеонова - 220

КУЛТУРА: Вилиана Семерджиева -
завеждащ отдел - 240; Надежда Ушева
- 240; Альона Нейкова - 239

ОБЩЕСТВО: Велиана Христова -
завеждащ отдел - 238; Ина Михайлова
- 214;   Боряна Костова - 231; Валентин
Георгиев - 232; Ева Костова -  229;
Милена Николова

ЧЕТИВО: Борис Данков - завеждащ от-
дел, редактор на “Пегас” - 244; Недел-
ник: Богдан Иванов - 225; Пардон: Чав-
дар Шинов; Художник: Анатолий Стан-
кулов

СПОРТ: Владимир Николов - завеждащ
отдел - 245, Марин Милашки - 245

ФОТО: Благовеста Цветкова - 206; Мари-
ета Томова - 206

ГРАФИЧЕН ДИЗАЙН: Валентин Аргиров;
Желязко Тенчев; Силвия Шопова;
Спаска Венева; Снежана Христова

ОФИС МЕНИДЖЪР:  Ели Мишева  -  200; 226,
факс - 975-26-04

СИСТЕМЕН АДМИНИСТРАТОР: Иван Стоянов - 250

ДИРЕКТОР МАРКЕТИНГ: Дея Йорданова - 207

ДИЗАЙН: Велислава Хубавий - 201

РЕКЛАМА: Петрана Сомлева - 205, Ива Костадинова
- 221; e-mail - reklama@duma.bg, Експонатор: 91975
в. 112; Печат: ИПК “Родина” АД - 1784 София, бул
“Цариградско шосе” 113а Номератор - 9752;  “Нацио-
нална агенция разпространение - АД” - 02/962-23-23;
“Национална дистрибуция” ООД - 02/975 20 35

РАЗПРОСТРАНЕНИЕ: Мирослав Александров, Ру-
мяна Кирилова - 208, 203; abonament@duma.bg

КАСА - 97-05-249

НАБОР: Хрисула Василева - 227, e-mail: korespondenti@duma.bg;
ПРОИЗВОДСТВО: Владимир Тополски

справочник

ÂèäèíÂèäèíÂèäèíÂèäèíÂèäèí
23 ÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåí

24

ÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâ
23

ÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñ
23

25
ÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêè

ÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿ
21

ÐóñåÐóñåÐóñåÐóñåÐóñå
21

ÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíà
23

ремето ще бъде тихо, в сутрешните часове
на места в низините ще има мъгла. В Дунав-
ската равнина временно ще се усили вятърът
от запад. Минималните температури ще са

между 3 и 8 градуса, по морското крайбрежие до 10-
12 градуса, в София - 4 градуса. Максималните тем-
ператури ще са между 20 и 25 градуса, в София -
около 21 градуса. В късните следобедни часове над
западните райони ще се появи разкъсана средна и
висока облачност. Над Черноморието ще бъде пре-
димно слънчево, в сутрешните часове на места с
ниска слоеста облачност или с мъгла. Ще духа слаб
до умерен югозападен вятър. Максималните темпе-
ратури ще са между 21-23 градуса. Температурата
на морската вода ще е 17-19 градуса. Вълнението на
морето ще бъде слабо. Над планините ще бъде
слънчево. Ще духа умерен западен вятър. Макси-
малната температура на височина 1200 метра ще е
около 15 градуса, на 2000 метра - около 9 градуса.
Привечер над масивите в Западна България ще се
появи разкъсана средна и висока облачност. Атмо-
сферното налягане ще продължи да се понижава.

В Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.52955

GBP
2.45153

CHF
1.61987

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В събота и неделя ще духа умерен и силенВ събота и неделя ще духа умерен и силенВ събота и неделя ще духа умерен и силенВ събота и неделя ще духа умерен и силенВ събота и неделя ще духа умерен и силен
южен вятър и температурите, и минималнитеюжен вятър и температурите, и минималнитеюжен вятър и температурите, и минималнитеюжен вятър и температурите, и минималнитеюжен вятър и температурите, и минималните
и максималните, ще бъдат по-високи.и максималните, ще бъдат по-високи.и максималните, ще бъдат по-високи.и максималните, ще бъдат по-високи.и максималните, ще бъдат по-високи.     Облач-Облач-Облач-Облач-Облач-
ността ще е променлива, по-често значител-ността ще е променлива, по-често значител-ността ще е променлива, по-често значител-ността ще е променлива, по-често значител-ността ще е променлива, по-често значител-
на, и на места ще превали. По-късно в неделяна, и на места ще превали. По-късно в неделяна, и на места ще превали. По-късно в неделяна, и на места ще превали. По-късно в неделяна, и на места ще превали. По-късно в неделя
в северозападните райони вятърът ще сев северозападните райони вятърът ще сев северозападните райони вятърът ще сев северозападните райони вятърът ще сев северозападните райони вятърът ще се
обръща от запад-северозапад и температури-обръща от запад-северозапад и температури-обръща от запад-северозапад и температури-обръща от запад-северозапад и температури-обръща от запад-северозапад и температури-
те там ще се понижават.те там ще се понижават.те там ще се понижават.те там ще се понижават.те там ще се понижават.
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“≈À≈÷
ÕÓ‚ÓÒÚËÚÂ ÏÓ„‡Ú
‰‡ ‚Ë ÔÓ‰ÚËÍÌ‡Ú
Í˙Ï ‰ÂÈÒÚ‚Ë ,̌ ‡Á-
ÎË˜ÌË ÓÚ Ó˜‡Í‚‡-

Œ¬≈Õ
–Ó‰ÌËÌÒÍË ÔÂ-
ÚÂÌˆËË ÏÓ„‡Ú ‰‡
‚Ë ÔÓËÁÌÂ‚ˇÚ,
ÌÓ ˘Â ÒÂ ÒÔ‡‚Ë-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
—ÎÂ‰‚‡ÈÍË ÓÏ‡Ì-
ÚË˜ÌËÚÂ ÒË ÔËÒÚ-
‡ÒÚËˇ Ò ÔÓ‚Â˜Â
Û‚ÂÂÌÓÒÚ ˘Â ÔÎ‡-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
Œ·˙ÌÂÚÂ ÔÓ‚Â˜Â
‚ÌËÏ‡ÌËÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó‡ ÒË,
‡Á‰‚ËÊ‚‡ÌÂÚÓ ‚

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
¿ÍÓ ‰ÓÒÂ„‡ ÒÚÂ
Â„ËÒÚË‡ÎË Á‡-
ÒÚÓÈ ‚ ‰ÂÎ‡Ú‡ ÒË,
ÚÓ ˘Â ËÏ‡ÚÂ ÔÓ-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
¬ÒË˜ÍÓ, Ò‚˙Á‡ÌÓ
Ò ‰ÂÎÓ‚ËÚÂ ‚Ë
ÒÂ˘Ë Ë ·ËÁÌÂÒ
Ì‡˜ËÌ‡ÌËˇ, ˘Â Ò‡

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
“˙„Ó‚ÒÍËÚÂ ‚Á‡Ë-
ÏÓÓÚÌÓ¯ÂÌËˇ ˘Â
‚Ë ÔÓÒÚ‡‚ˇÚ ‚ ÛÒ-
ÎÓ‚Ëˇ ‰‡ ÓÔÂ‰Â-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
»Á‡Áˇ‚‡ÈÍË ‰Ó·-
ÓÚÓ ÒË ÓÚÌÓ¯Â-
ÌËÂ Í˙Ï ıÓ‡Ú‡, Ò
ÍÓËÚÓ ‡·ÓÚËÚÂ,

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¡ÂÁÒÔÓÌÓ Ò ÔÓ‚Â-
‰ÂÌËÂÚÓ Ë Ì‡‚Â-
ÏÂÌÌËÚÂ ÒË Ë‰ÂË
Ò˙Á‰‡‚‡ÚÂ ‚ÔÂ˜‡Ú-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
—ÎÛÊÂ·ÌË Ô˙ÚÛ‚‡-
ÌË  ̌ ˘Â ‚Ë ‡Ì„‡-
ÊË‡Ú ‰ÓÔ˙ÎÌË-
ÚÂÎÌÓ, ÌÓ ˘Â ÛÒ-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÚÂ, Ô˙Í Ë ÌÂ ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ÈÚÂ
Á‡‰˙ÎÊÂÌË.

‰ÂÎ‡Ú‡ ÏÛ ˘Â ÔÓÏÂÌË ‚ ÔÓ-
ÎÓÊËÚÂÎÌ‡ ÔÓÒÓÍ‡ ÊË‚ÓÚ‡ ‚Ë.

‰ËÌ‡ÏË˜ÌË ‡Á‚ËÚË ,̌ Ò‚˙Á‡ÌË
Ò ·ËÁÌÂÒ‡ Ë Ú‚Ó˜ÂÒÍËÚÂ ËÁˇ‚Ë.

ÎˇÚÂ Ë ‰‡ ËÁ·Ë‡ÚÂ, ÌÓ Ë ‰‡
ÒÂ Ò˙Ó·‡Áˇ‚‡ÚÂ Ò ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡.

˘Â ‚Ë ·˙‰Â ÔÓ-ÎÂÒÌÓ ‰‡ Ì‡-
ÎÓÊËÚÂ Ë‰ÂËÚÂ ÒË.

ÌË‡ÚÂ ·˙‰Â˘ËÚÂ ÒË Ì‡ÏÂÂ-
ÌËˇ.

‚ ı‡ÏÓÌËˇ Ò ‰Ó·ËÚÂ ÂÌÂ-
„ËË Ì‡ ‰ÂÌˇ.

ÎÂÌËÂ Ì‡ Û‡‚ÌÓ‚ÂÒÂÌË, ÔÓ‰-
„ÓÚ‚ÂÌË Ë ÏÓÊÂ˘Ë ıÓ‡.

ÔÂÂÚÂ ‰‡ Â¯ËÚÂ Ì‡ ÏˇÒÚÓ
‚˙ÁÌËÍÌ‡ÎËÚÂ ÔÓ·ÎÂÏË.

¬ŒƒŒÀ≈…
— Ì‡ıÓ‰˜Ë‚ÓÒÚ Ë
Ï‡ÎÍÓ Í˙ÒÏÂÚ ˘Â
·˙‰ÂÚÂ Ì‡ ÚÓ˜ÌÓÚÓ
ÏˇÒÚÓ Ë ‚ÂÏÂ,

ÍÓÂÚÓ ˘Â ‚Ë ÓÒË„ÛË ÊÂÎ‡ÌËÚÂ
ÂÁÛÎÚ‡ÚË.
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 Œ«»–Œ√
ÃÌÓ„Ó ÌÂ˘‡ ‚Ë
Ò˙Á‰‡‚‡Ú ·ÂÁÔÓÍÓÈ-
ÒÚ‚Ó, Á‡ ÚÓ‚‡ ÒÂ
ÔÓ„ËÊÂÚÂ Á‡ Úˇı,

Í‡ÚÓ ÌÂ ‰ÓÔÛÒÍ‡ÚÂ ÌˇÍÓÈ ËÎË
ÌÂ˘Ó ‰‡ ÔÓ‚‡ÎË ÔÎ‡ÌÓ‚ÂÚÂ.

�����
����� �����

�����
�����
�����

ÌËˇÚ‡ Í˙Ï ‚‡Ò, ÌÓ ˘Â Ò˙ÛÏÂÂÚÂ
‰‡ Á‡˘ËÚËÚÂ Ò‚ÓËÚÂ ËÌÚÂÂÒË.

Сайлънт Хил:
Откровение

Филмите до 1 ноември

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

007 Координати:
Скайфол

≈‰ËÌ ÓÚ Â‰ÍËÚÂ ÔËÏÂË Á‡ ËÌÚÂÎË„ÂÌ-
ÚÂÌ Ë„‡ÎÂÌ Ù‡Ì˜‡ÈÁ, ÔÂÌÂÒÂÌ ‡‰ÂÍ‚‡ÚÌÓ
Ì‡ ÂÍ‡Ì, Â ËÏÂÌÌÓ —‡ÈÎ˙ÌÚ ’ËÎ. ‘‡ÌˆÛ-
ÁËÌ˙Ú  ËÒÚÓÙ √‡Ì ÛÒÔˇ ‰‡ ÔÂÒ˙Á‰‡‰Â ÔÓ
‚ÂÎËÍÓÎÂÔÂÌ Ì‡˜ËÌ ÔÓÚËÒÍ‡˘‡Ú‡ ‡ÚÏÓÒÙÂ‡
Ë ËÁËÒÍ‡ÌËˇ, ÔÒËıÓÎÓ„Ë˜ÂÒÍË ÛÊ‡Ò, Ì‡ ÍÓËÚÓ
Ë„‡Ú‡ ‰˙ÎÊË ÔÓÔÛÎˇÌÓÒÚÚ‡ ÒË. œÓ‰˙ÎÊÂ-
ÌËÂÚÓ  ì—‡ÈÎ˙ÌÚ ’ËÎ: ŒÚÍÓ‚ÂÌËÂî Á‡Ô‡Á‚‡
‰Ó·ËÚÂ Ú‡‰ËˆËË Ì‡ ÓË„ËÌ‡Î‡, ‚˙ÔÂÍË ˜Â
Â ÔÓ‚ÂÂÌÓ Ì‡ ÌÓ‚ ÂÍËÔ. »ÒÚÓËˇÚ‡ ÌË Á‡-
ÔÓÁÌ‡‚‡ Ò ÏÎ‡‰‡Ú‡ ’Â‰˙ (¿‰ÂÎ‡È‰  ÎÂÏ˙ÌÒ)
Ë ·‡˘‡ È ’‡Ë (ÿÓÌ ¡ËÈÌ).  Ó„‡ÚÓ ’Â‰˙
Ì‡‚˙¯‚‡ ÓÒÂÏÌ‡ÈÒÂÚ. ¡‡˘‡ È ËÁ˜ÂÁ‚‡ ·ÂÁ-
ÒÎÂ‰ÌÓ, Ì‡¯‡Ú‡ „ÂÓËÌˇ ÓÚÍË‚‡, ˜Â ÏÓÊÂ ·Ë
ËÁÓ·˘Ó ÌÂ Â Ú‡ÁË, Á‡ ÍÓˇÚÓ ÒÂ ÏËÒÎË, ‡
‚ÒË˜ÍË Ô˙ÚË˘‡ Ì‡ÔÂ‰ ÒˇÍ‡¯ ‚Ó‰ˇÚ Í˙Ï Ó·-
‚ËÚËÚÂ ‚ Ï˙„Î‡ ÛÎËˆË Ì‡ ÌÂÓ·ÓÁÌ‡˜ÂÌËˇ Ì‡
ÌËÚÓ Â‰Ì‡ Í‡Ú‡ „‡‰ —‡ÈÎ˙ÌÚ ’ËÎ.

ПРЕДПРЕМИЕРА

ƒ‡ÌË˙Î  ÂÈ„ ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ Â Ì‡È-‚ÂÎËÍË-
ˇÚ ¡ÓÌ‰ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ‚ÂÏÂÌ‡, ÌÓ ÓÔÂ‰ÂÎÂÌÓ
Â Ì‡È-ÊË‚ËˇÚ ¡ÓÌ‰. » ÌÂ Á‡˘ÓÚÓ, Í‡ÍÚÓ ˘Â
˜ÛÂÚÂ ‚˙‚ ÙËÎÏ‡, ıÓ·ËÚÓ ÏÛ Â ‚˙ÁÍ˙Ò‚‡ÌÂ-
ÚÓ, ‡ Á‡˘ÓÚÓ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ÚË ‡ÁÍ‡Á‡ Á‡ 007
ÔÓÍ‡Á‚‡Ú ÓÒ‚ÂÌ ÂÍ¯˙Ì, ÂÏÓˆËÓÌ‡ÎÌÓÚÓ Ë
ÏÓ‡ÎÌÓÚÓ ÎËˆÂ Á‡‰ ÍÓ·‡ÎÚÓ‚ËÚÂ Ó˜Ë. ì007
 ÓÓ‰ËÌ‡ÚË: —Í‡ÈÙÓÎî Â Í‡ÒË‚Ó Á‡ÒÌÂÚ‡
ÂÍ¯˙Ì ‰‡Ï‡, ÔÂÎË‚‡˘‡ ÓÚ ÎÛÍÒÓÁÂÌ ·‡Ì-
‰ËÌ„ Ë ‚ÒÂ Ô‡Í ÓÒÚ‡‚ËÎ‡ ÏˇÒÚÓ Á‡ ÏÓÏÂÌÚË
Ì‡ ÔÒËıÓÎÓ„Ë˜ÂÒÍË „ÏÛÍ‡ÌËˇ ‚ ÒÔÓÏÂÌËÚÂ
Ì‡ „ÂÓËÚÂ.

Looper: Убиец
във времето

Cinema City 15:00, 17:20, 19:50, 22:15
Арена The Mall 15:30, 17:50, 20:15,
22:40
Арена Запад 12:00, 14:30, 17:00,
19:30, 22:00
Арена Младост 12:00, 14:30, 17:00,
19:30, 22:00

ƒÂÈÒÚ‚ËÂÚÓ ÒÂ ‚ËıË ÔÂÁ 2042, ÍÓ„‡ÚÓ,
ˆÂÎËˇÚ Â‰ Ë ˆË‚ËÎËÁÓ‚‡ÌÓÒÚ Ò‡ ÓÚË¯ÎË ÔÓ
‰ˇ‚ÓÎËÚÂ. ’Ó‡Ú‡ ÒÂ ËÁÏËÒÎËÎË Ô˙ÚÛ‚‡ÌÂÚÓ
‚˙‚ ‚ÂÏÂÚÓ, ÌÓ ÒÂ Ò‚ÂÌˇÚ ‰‡ „Ó ËÁÔÓÎÁ‚‡Ú,
‰ÓË Ò‡ Á‡·‡ÌËÎË ÛÔÓÚÂ·‡Ú‡ ÏÛ Ò˙Ò Á‡ÍÓÌ.
Ã‡ÙËˇÚ‡ Ó·‡˜Â Â Ì‡‰ ÚÂÁË ÌÂ˘‡, Á‡ÚÓ‚‡ Ì‡ÂÏ‡
ÒÔÂˆË‡ÎÌÓ ÚÂÌË‡ÌË Û·ËÈˆË (loopers), ÍÓË-
ÚÓ ËÁÔ˙ÎÌˇ‚‡Ú Á‡‰‡˜Ë Ì‡ÔÂ‰-Ì‡Á‡‰ ‚˙‚ ‚Â-
ÏÂÚÓ. ƒÊÓÛÁÂÙ Â Â‰ËÌ ÓÚ Úˇı  ÔÓÌÂ ‰ÓÍ‡ÚÓ
ÔË Â‰ÌÓ ÓÚ Á‡‰‡ÌËˇÚ‡ ÌÂ ÒÂ˘‡ ÏË¯ÂÌ‡,
ÍÓˇÚÓ ÒÂ ÓÍ‡Á‚‡ Ò‡ÏËˇÚ ÚÓÈ Ì‡ ÒÚ‡ËÌË...

Cinema City 31 октомври (сряда),
21:30, 23:10

Cinema City  13:45, 15:30, 16:30,
18:15, 19:15, 21:00, 22:00;  IMAX  14:45,
17:30, 20:15, 23:00; Арена The Mall
11:30, 13:00, 14:20, 15:50, 17:10, 18:40,
19:15, 21:30, 22:10, 22:50; Арена За-
пад 11:30, 12:20, 13:20, 14:20, 15:10,
16:10, 17:10, 18:00, 19:00, 20:50, 21:50,
22:50; Арена Младост 11:30, 12:20,
13:20, 14:20, 15:10, 16:10, 17:10, 18:00,
19:00, 20:50, 21:50, 22:50

ПРЕМИЕРИ
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Обективът не се шегува

В РУСИЯ:

Одобриха проект за
нова балистична ракета
Със създаването й се занимават Ракетният център
„Макеев” и „НПО машиностроения", а производител
ще бъде Красноярският машиностроителен завод

Р
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Ракетен комплекс „Тополь-М"
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Министерството на отбраната на Ирак е подписало до-
говор за доставката на втората партида от 18 амери-
кански изтребители F-16 Fighting Falcon. Това, както
съобщава Aviation Week, е заявил министърът на от-

браната на Ирак Саадун Дулейми. Очаква се доставката на
самолетите по това съглашение да завърши през 2018 г. По
думите на Дулейми, по технически и финансови параметри
новият контракт не се отличава от съглашението за доставката
на 18 изтребители F-16, сключено със САЩ през септември
2011 г. Стойността на първия контракт за доставка на F-16 за

Ирак бе три милиар-
да долара. По оцен-
ка на САЩ, общата
стойност на 36 F-16
е 5,3 милиарда дола-
ра. Освен самолети-
те, Ирак трябва да
получи допълнител-
но оборудване и
въоръжения за F-16,
включително ракети-
те AIM-9L/M-8/9 Side-
winder, AIM-7M-F1/H
Sparrow и AGM-65D/
G/H/K Maverick. Из-

требителите ще бъдат доставени във версия IQ с по-слаби в
сравнение с Block 50/52 радари APG-68(v)9. В края на август т.г.
бе съобщено, че САЩ ще доставят на Ирак първата партида
изтребители през септември 2014 г. По думите на Дулейми,
който цитира Aviation Week, доставката на първите 18 самоле-
та ще завърши през септември 2014 г. По-рано Багдад склю-
чи с Русия и Чехия договори за пет милиарда долара. По
условията на съглашението с Русия Ирак ще получи 30 бойни
вертолета Ми-28Н и 42 зенитни ракетно-оръдейни комплекса
"Панцирь-С1". От Чехия Багдад закупи 24 учебно-бойни само-
лета L-159 ALCA. По думите на Дулейми, даже отчитайки
последните покупки, ВВС на страната ще може да обезпечи
защитата на въздушното пространство чак през 2020 г.

Снимка LOCKHEED MARTIN F-16

ндия е одобрила отделянето на 80 милиарда рупии (1,5
милиарда долара) за закупуване на руски противотанко-
ви ракети "Инвар" и свръхзвукови крилати ракети с въздуш-
но базиране "БраМос", съобщава Deccan Herald. Общо

Министерството на отбраната на Индия има намерение да
придобие десет хиляди ракети "Инвар" за танковете Т-90 и 200
"БраМос" за изтребителите Су-30МКИ. За покупката на ракети-
те "БраМос" Индия планира да похарчи 60 милиарда рупии.
Намерението да придобие въздушната версия на ракетите бе
огласено скоро след като Русия и Индия се договориха за
съвместното производсто на "БраМос" за сухопътните войски и
ВМС. Очаква се първите изпитания на
версията на "БраМос" с въздушно базиране
да се състоят до края на декември т.г. на
два изтребителя Су-30МКИ. В начало-
то на октомври бе съобщено, че
"БраМос" с въздушно базира-
не е получила системи за
насочване, използвани
в руските стратегически
ракети Х-101 и Х-555.
Изпитанията на обновените
ракети бяха признати за
успешни. Новата ракета за
Индия се планира да бъде
приета на въоръжение догоди-
на В перспектива тя ще влезе
в номенклатурата на въоръ-
жението на всички изтребите-
ли Су-30МКИ. За закупуването на противотанковите ракети "Ин-
вар" са планирани 20 милиарда рупии. Всички десет хиляди
купени ракети ще бъдат доставени от Русия, след което стра-
ните ще подпишат съглашение за лицензионно производство в
Индия за още 15 хиляди "Инвар". С тяхното изработване в
рамките на договора за предаване на технологиите ще се
занимава индийското предприятие Bharat Dynamics Limited. В
Русия бяха разработени две версии на ракетите "Инвар" -
9М119М и 9М119М1 "Инвар-М". Те влизат в състава на комплек-
са за управляемо танково ракетно въоръжение "Рефлекс-М" и
поразяват обекти на противника до пет хиляди метра.
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Боеприпас
3УБК20

с управляема
ракета 9М119М

пециалисти от бронетан-
ковата служба на Русия
провеждат изпитания на
два многоцелеви броне-

транспортьора Boxer GTK, нем-
ско-холандска разработка, съоб-
щава "Интерфакс", цитирайки
източник от военно-дипломатиче-
ските кръгове. Машините преми-
нават изпитания за приспособяе-
мост към руските условия за ек-
сплоатация. След завършването
на проверките Boxer GTK може
да бъде препоръчан за приемане
на въоръжение в сухопътните
войски на Русия. В случай, че
бъде взето решение за приемане-
то на Boxer GTK на въоръжение,
в страната ще бъде развърнато
лицензионно производство на
машините. В хода на изпитанията
се провежда също оценка на бой-
ните и експлоатационните каче-
ства на колесния бронетранс-
портьор. Завършването на изпи-
тателната програма е заложено

Снимка MILITARY.COM

Boxer GTK

за най-близко време. Сглобява-
нето на Boxer може да бъде
развърнато в съвместни пред-
приятия в Русия. Степента на
планираната локализация засе-
га е неизвестна.

Бронетранспортьорът Boxer с
колесна формула 8x8 може да
превозва 11 човека, включител-
но и екипажа, състоящ се от три-
ма. Масата на машината е 32 тона
при дължина 7,9 м., ширина 2,99
м. и височина - 2,4 м. Броне-
транспортьорът развива скорост
до 103 километра в час и може
да измине 1100 километра. Това-
роподемността на машината е
осем тона, а дълбочината на
преодолеваемата водна прегра-
да е 0,8 метра.

През юли т.г. бе съобщено, че
Министерството на отбраната на
Русия има намерение да оборуд-
ва всички средни бригади във
въоръжените сили с военна тех-
ника, създадана на базата на
единна тежка колесна платфор-
ма. По-късно главнокомандва-
щият Сухопътните войски Влади-
мир Чиркин заяви, че въпросът
с преминаването на колесна тех-
ника в момента се изучава от
специалисти от руското военно
ведомство.

омандването на ВМС на Финлан-
дия е поръчало на националната
компания Marine Alutech 12 висо-
коскоростни десантни катери

Снимка MARINEALUTECH.COM

Watercat M18 AMC, съобщава Jane's. По
условията на съглашението корабите ще
бъдат спуснати на вода през 2014-2016 г.
Сумата по сделката е 34 милиона евро. В
състава на ВМС на Финландия M18 ще
получат обозначението серия U700 и ще
допълнят корабите от типовете U200,
U300 и U400. Подписаното съглашение
съдържа опция за закупуване на допълни-
телно количество катери, доколкото тя
може да бъде реализирана както за ин-
тересите на ВМС на Финландия, така и
за някоя друга страна. По думите на
изпълнителния директор на Marine
Alutech Нико Аран, M18 AMC могат да
бъдат предложени на външния пазар
заради високата скорост, модулност и
"високото ниво на балистична защита".

Катерът тип M18 AMC може да при-

еме на борда до 25 десантчици. Екипажът
на кораба е от седем човека. При дължи-
на 19,3 м. и ширина 4,4 м., M18 развива
скорост до 35 възела и може да измине
до 200 мили. На катера са установени
системи за радиационна, химическа и
биологическа защита и дистанционно
управляеми модули въоръжения.

Катер Watercat M18 AMC

Нощният скок е едно от
най-сложните изпитания

за десантчиците...

на ракета с течно гориво, ко-
ято се разработва за Ракетни-
те войски със стратегическо
назначениe (РВСН). Както
съобщава "Интерфакс", цити-
райки източник от отбранител-
но-промишления комплекс,
военното ведомство е напра-
вило редица забележки по
проекта, които ще бъдат отче-
тени в хода на разработката
на ракетата. Но какви именно
забележки и пожелания е на-
правило руското военно ве-
домство, не се уточнява.

В началото на септември
командващият РВСН генерал-
полковник Сергей Каракаев
обяви, че новата ракета ще
бъде създадена до 2018 г.
Новият носител на ядрено оръ-
жие се създава във връзка с

развръщането от САЩ на еле-
менти от противоракетната от-
брана в Европа. По данни на
руските военни, новата ракета
ще може да пробие всяка
съществуваща и перспективна
ПРО. По думите на съветника
на командващия РВСН гене-
рал-полковник в отставка Вик-
тор Есин, който цитира РИА
„Новости”, производството на
новата 100-тонна ракета ще
започне до края на годината.

Опитно-конст-
рукторските ра-
боти по проекта
вече са започ-
нали. Новата ра-
кета ще може
да носи до пет
тона полезен
товар; по този
показател, е от-
белязал Есин,
тя превъзхожда
четири пъти
възможностите

на стоящите на въоръжение
ракети "Тополь" и "Ярс". Със
създаването на ракетата се за-
нимава Държавният ракетен
център „Макеев”, съвместно с
„НПО машиностроения". За
производител е назначен
Красноярският машиностроите-
лен завод. По думите на Есин,
в перспектива новата ракета
ще замени остарелите Р-36М2
(по класификацията на НАТО -
SS-18 Satan). Бойната глава на

създаваната МБР ще има до
десет блока. Основните харак-
теристики на перспективната
ракета засега са неизвестни.

Между другото, разходите
на Русия за ядрено въоръже-
ние за 2013-2015 г. ще стиг-
нат 101,5 милиарда рубли, е
заявил шефът на комитета по
отбрана към Държавната дума
Владимир Комоедов. По думи-
те му, през 2013 г. разходите
по това перо са планирани на
ниво 29,28 милиарда рубли,
през 2014-а - 33,3 милиарда
рубли, а през 2015-а - 38,57
милиарда. За тази година раз-
ходите за ядрено въоръжение
са стигнали 27,4 милиарда
рубли. Освен за балистичната
ракета с течно гориво, в Русия
се създават също различни
варианти за модернизация на
вече наличните носители. На
27 септември 2011 г. и на 23
май т.г. в Плесецк бяха произ-
ведени изпитателни пускове
на ракети с твърдо гориво с
нова бойна глава. Предпола-
га се, че военните са провели
изпитания на нова бойна гла-
ва за ракетите "Ярс".



30 о четете скоро
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На пазара:
- Защо всичките ви ябълки са

нахапани?
- Американски са, сорт Apple.

АСЕН АВРАМОВ, композитор
АТАНАС ТАСЕВ, енергиен експерт
Акад. ИВАН ТОДОРОВ, физик-теоретик
ЕМИЛ КОШЛУКОВ, политик
КРАСЕН СТАНЧЕВ,
социолог, политолог
ЛЮБОМИР КИРОВ-ЛЮБО, певец
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26
† Св. великомъче-

ник Димитрий Мироточи-
ви Солунски († 306) (Ди-
митровден) (Разрешава се риба). Св. преп.
Атанасий Мидикийски († ок. 814). Възпо-
минание на голям и страшен земетръс.

Св. великомъченик Димитрий Солун-
ски Мироточиви бил родом от Солун, баща
му бил  управител на града. След смъртта
на родителите си Димитрий заел висок
пост, получил заповед да преследва хри-
стияните. Но той ги покровителствал.
Император Максимилиан поискал Димит-
рий да се откаже от вярата в Христа.
Увещанията били напразни, хвърлили го
в тъмница. Лий, прочут борец, приканил
осъдените християни на борба и ги
хвърлял там в падина върху копия, заби-
ти с острието нагоре. Оръженосецът на
Димитрий Нестор изпросил разрешение
от господаря си да иде на борба - отишъл
и захвърлил Лий в пропастта. Затуй по
нареждане на императора Нестор бил
обезглавен, а Димитрий - прободен с
копие през 306 г. Християните запазили
мощите му. След като гоненията били
прекратени, над лобното място и гроба на
Димитър в Солун бил построен малък
храм. В него ставали чудеса. По-късно
храмът бил разширен и намерили нетлен-
ните останки на мъченика. От тях потекло
благовонно миро и затова Църквата го
нарекла свети Димитър Мироточиви. За-
ради чудотворната сила на мощите му
свети Димитър бил почитан като покрови-
тел на Солун. Днес мощите на светеца се
съхраняват във великолепната базилика,
издигната на мястото на малкия храм. В
деня на неговата памет там се стичат
поклонници от цял свят.

Духът на Хелоуин, или как
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офия-лукс квартет, който
ще се изяви на сцената
на “Студио 5” на 28 ок-
томври от 22 ч., е форма-
ция, която обединява та-
ланти от различни краи-

Ñîôèÿ-ëóêñ êâàðòåò íà
ñöåíàòà íà “Ñòóäèî 5”
Формацията, която обединява таланти от
музикалната вселена, ще има концерт на 28 октомври

виртуозен изпълнител на кавал, който
може да изсвири стилно всяка народна
мелодия. Още по-известен е със свои-
те оригинални идеи, за осъществява-
нето на които събира музиканти от
различни жанрове. Той беше първият,
който започна да свири джаз на кавал,
а смесването на народна музика с
елементи от джаз и класика са в осно-
вата на почти всички авторски пиеси
на Теодосий.

След като завършва класическия
отдел на Консерваторията в Люксембург

със специалност кларнет, Ром Хек
продължава образованието си в кон-
серваториите в Лиеж и Брюксел. Там
той сменя не само инструмента, но и
жанра - завършва джазовия отдел с
бас китара. От 1983 г. е преподава-
тел по бас в Консерваторията в Люк-
сембург. Участва в множество про-
екти в Европа и е един от най-търсе-
ните басисти за концерти и студийни
записи.

Борис Динев завършва Музикал-
ната академия в София със специал-

ност ударни инструменти. Дълги години
работи с ансамбъл “Полиритмия”. Кон-
цертира с Любомир Денев, Теодосий
Спасов, Симеон Щерев, Людмил Геор-
гиев, свири със симфонични оркестри и
джазови формации. В момента е препо-
давател по класически ударни инстру-
менти и джаз барабани в Консерватоар
дю Норд - Люксембург. Билетите за кон-
церта струват 15 лв. - онлайн чрез
www.ticketplus.bg, и в “Студио 5” преди
началото на събитието, научи ДУМА от
Александра Димитрова.

Четиридневен рок фестивал
“Китариада” в Перник събира на
едно място групите “Подуене блус
бенд” от София, “Диаблес” от Пер-
ник, “Файърбол” от Дупница,
“Стрикс” и “Дийп стейт” от Перник
- от вчера до 28 октомври. Пореди-
ца събития още от началото на ме-
сеца подгряват настроението в
пернишките училища, културни
институти и дори
в детските
градини, в
които тече
детски фе-
с т и в а л е н
маратон -
т в о р ч е с к а
надпревара
“Слънце в
Перник”. Кул-
минацията през
тези четири дни, когато градът се
превръща в безспирна сцена, на
която господства твърдият звук.
Официалното откриване бе сно-
щи на площад “Кракра” в центъ-
ра на Перник. Фотоизложба на

ад залива Златния рог в Истан-
бул ще бъде построен мост по
проект на Леонардо да Винчи.
Проектът на италианския гений
датира още от 1502 г., когато
султан Баязид II пожелава да
построи мост над залива.
Идеята така и не е реализирана
- подобно на много от инженер-
ните проекти на Да Винчи,
надраснали времето си. Сега,
над 500 г. по-късно, мостът все
пак ще бъде построен, като
всички пропорции, заложени от
Леонардо, ще бъдат спазени,
съобщава БГНЕС. Мостът ще
бъде дълъг 22 м (в най-високата
си точка), висок 25 м и широк
10 м. Проектът се разработва
вече трета година от междуна-
роден екип, като строежът ще
бъде финансиран от частни
спонсори. Над Златния рог има
4 моста, но в момента нито един
от тях не се използва.

Бихте ли платили 650 евро за порция ягоди
със сметана? Собственикът на бар в Манчестър
силно се надява. Специалитетът се сервира в бар
“Circle 360” в Олд Трафорд в чест на Уимбълдън
2012. Как обаче успяха да
превърнат една
чиния ягоди в
десерт с цена
650 евро. Ето
как - кристална-
та чиния, чийто ав-
тор е Джаспър
Конран и в ко-
ято се сервират
ягодите на кли-
ента, той може да
вземе със себе си.
Само чинията
струва 200 евро. Десертът е от мус с шампанско
“Pommery Cuvee Louise” от 1999 г., бутилката е за
невероятните 930 евро. Към десерта трябва да се
прибави и топка сладолед от мандарина с тънки
листенца карамел и естествено към всичко това
- напълно узрели ягоди, откъснати от околности-
те. “Ягодите със сметана са любимият десерт на
феновете на Уимбълдън. Затова и помислихме в
менюто да предложим нещо ексклузивно, обяс-
нява собственикът на заведението Норис Пентън.
Възможно е да са най-скъпите ягоди в света, но
си струват... освен това и са много вкусни”, обяс-
нява още Норис, цитиран от БГНЕС.

Има няколко типа
мъже, с които връзки-
те трудно се получа-
ват. Психолозите под-
редиха списък с мъже-
те, без които всяка
жена може, съобщи
БГНЕС.

На първо място са
вечно недоволните
представители на пола.
Той мрази работата,
съседите, колегите си,
кучета, котки, деца,
дъжд, сняг... всичко.
Такива хора не спират
да се оплакват и вечно
намират недостатъци в
половинката си.

Стиснат мъж, кой-
то не харчи за нищо,
или точно обратното -
прахосник е равно на

В МАНЧЕСТЪР
СЕРВИРАТ
НАЙ-СКЪПИТЕ
ЯГОДИ В СВЕТА

„Китариада” събира в
Перник родни рок банди
Николая ИВАНОВА открито “Рок, рок, рок” със сним-

ки на Снежана Борисова пред-
ставя спомени от музикални съби-
тия в града. В следващите два дни
любителите на рока в Перник и
гостите, които се очаква да се
съберат от цялата страна, ще
бъдат щастливи да чуят кавъри на

в е ч н и т е
рок хи-
т о в е ,
както и

а в т о р с к и
парчета на гру-

пите “Перун” от Пер-
ник, “Крипълд Год” от Бла-

гоевград, “Стокхолм”, “Горещ
пясък” и “MLCM” от Бургас, “Хел
но!” и “Даунър кил” от Пловдив,

“Волтидж” от Дупница, “Сейд дъ
дей” и “Туист” от Перник.
Пърформънси, художествени пле-
нери на открито, спортни състе-
зания, забавни игри и изложби
допълват фестивалната атмосфе-
ра в града. Фестивалът ще при-
ключи в неделя с музикален ма-
ратон с участието на групите
“Тролите”, “Бед сити”, “Колд ин ди-
сембър” и “Рок он” от Перник.

МОСТ ПО ПРОЕКТ
НА ЛЕОНАРДО ЩЕ
СТРОЯТ В ТУРЦИЯ

Н
Мъжете, без които
може всяка жена

катастрофа в лич-
ния живот. Връзки-
те с такива хора се
развалят, когато
предприемете по-
сериозна крачка и
започнете да де-
лите общ семеен
бюджет.

Мамино детен-
це - силно при-
вързаните към
майките си мъже
не могат да вземат
никакви важни ре-
шения. Не очаквайте
независимост и уваже-
ние от човек, който
признава само една
жена - майка си.

Вечно безработни-
те също са лоша ком-
пания. Това са онези

С
ща на музикалната вселена. Това са
Теодосий Спасов - кавал, вокал, Ма-
рио Станчев - пиано, Ром Хек - бас
китара, Борис Динев - барабани.

Марио Станчев е роден в семей-
ството на известния пианист Тинко
Станчев и майка французойка. Пре-
ди повече от 30 г. Марио създава Джаз
департамента на Консерваторията в
Лион, където прави кариера като инст-
рументалист и композитор. Свири както
соло пиано, така и в групи от дуо до биг
бенд в Европа, Америка, Китай и др.

Наричат Теодосий Спасов кавалд-
жията на планетата. Той е музикант с
огромен кръг почитатели по цял свят.
Завършил е музикалното училище “Фи-
лип Кутев” в Котел и Академията за
музикално, танцово и изобразително
изкуство в Пловдив. Познаваме го като

к т р и с а т а
П а м е л а
Андерсън
ще милва
пуйки за
Деня на

мъже, които постоянно
търсят работа или
вдъхновение, но все
не ги намират. Той ще
живее на ваша сметка
и дори ще ви упреква,
че не разбирате “теж-
ката му съдба”.

Памела ще милва
пуйки за Деня на
благодарността

стно време с живот-
ните. Освен че иска
да спаси пуйките, Па-
мела, която е родена
в Канада, където Де-
нят на благодарност-
та се чества през ок-
томври,  привлече
вниманието и към
мъките на конете в
Ню Йорк,  теглещи
файтони с туристи.
Тя смята,  че това
вече е отживяла
практика. Актрисата
осинови неотдавна
улично куче от бе-
ден квартал на Ин-
дия и призова и дру-
ги хора да после-
дват примера й.

А
благодарността. Бив-
шата звезда от “Спа-
сители на плажа”,
която е известна за-
щитничка на правата
на животните, иска да
окуражи хората да
спрат да ядат перна-
тото на празника,
който се отбелязва
всяка година в САЩ
в четвъртия четвър-
тък на ноември, съоб-
щи БГНЕС. За целта
тя ще прекара изве-
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Г

гледайте

резултати

!
ПОРАДИ НАТРУПАНИЯ ДЖАКПОТ
ЧИСЛАТА ОТ ТИРАЖ №85 БЯХА
 ИЗТЕГЛЕНИ СЛЕД РЕДАКЦИОННОТО
ПРИКЛЮЧВАНЕ НА БРОЯ

ПО ЕВРОСПОРТ
ФИГУРНО

ПЪРЗАЛЯНЕ
12.00 Скейт Америка

(жени, волна
програма)

ТЕНИС
17.00 Шампионат на WTA

в Истанбул
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ХОКЕЙ НА ТРЕВА

ШАМПИОНСКА ЛИГА
10.30 Келбърн - Рот-Вайс

13.00 Драгънс - Сен Жермен
ПО ФИЛМ +
ФОРМУЛА 1

11.25, 23.00 Тренировки
за Гран при на Индия

Стефка Костадинова:

Медали ще чакаме
след 10 години
П

БОК ще изработва програми за подготовка на спортистите
редседателят на
БОК Стефка Коста-
динова заяви, че
българският спорт
е изправен пред

началото на период, в кой-
то трябва да се промени. По
думите й е необходимо вре-
ме за развитие, за да могат
след това да се очакват ме-
дали. Тя каза, че в следва-
щите десет години не бива
да се очакват много отли-
чия. Целта е в това време
да се работи за вдигането
на нивото и успехите да
дойдат след това. БОК из-
слуша мнението на предста-
вители на спортните феде-
рации. Те предложиха коми-
тетът да поеме по-голяма

О

имитър Рангелов преби съотбор-
ника си в Люцерн Жером Тисон.
Националът на България ударил
с глава защитника и му разбил

лимпийският комитет създаде петчленна работ-
на група, в която е и генералният секретар на
БОК Белчо Горанов. Целта е да се обобщят
предложенията на федерациите и да се напра-
вят първите стъпки към желаната промяна.

роля в изготвянето на олим-
пийската програма и подго-
товка. “Сега това се прави
от министерството на спор-
та, но там работят държав-
ни служители, а специалис-
тите са в БОК”, каза бивши-
ят председател на ДАМС
(сега Министерство на фи-
зическото възпитание и
спорта) Весела Лечева.

Присъстващите се обеди-
ниха около мнението й. Ко-
стадинова също одобри иде-

ята й. “Сега ролята на БОК
се състои от 2 задачи - да
спазва олимпийските прин-
ципи и да не уронва пре-
стижа на България. Общо
взето, сме с вързани ръце.
Ще се срещнем с министъ-
ра, с парламента, с Комиси-
ята за спорта. Но са необ-
ходими много законови про-
мени. А това е трудно”, каза
Костадинова. Според нея
представянето на Олимпий-
ските игри в Лондон е било

слабо, но е следствие от
променените интереси на
държавата към спорта след
1990 г. “Героите са Станка
Златева и Тервел Пулев,
Данчо Йовчев, който е го-
лям човек, волейболистите,
момичетата от ансамбъла
по художествена гимнасти-
ка и останалите момичета и
момчета, които влязоха във
финали”, заяви Костадинова
и добави, че българският
спорт остава без много изя-
вени състезатели като Йов-
чев и златната медалистка
от Пекин Румяна Нейкова.
“В гребането се наляха тол-
кова много пари, а нямахме
дори олимпийска квота”,
заяви Костадинова.

Футболистки от националния ни отбор за девойки до 19 г. се радват
на гол срещу Естония в мач от предквалификационния трунир в Каварна,

завършил 3:1 за нашите с голове на Попадийнова (5), Бойчева (25) и автогол
на Горошко (48). Почетно за гостенките се разписа Тоом (62). И двата

отбора обаче не продължават за квалификационната фаза,
за която се класираха съставите на Полша и Финландия

Д

оландецът Яшар Такак под-
писа с Етър. 30-годишният
полузащитник идва със сво-
боден трансфер и подписа

Рангелов преби
съотборник
в Люцерн

зъбите по време на тренировка. При-
чина за избухва-
нето на юношата
на Славия било
спречкване между
двамата. Рангелов
изгубил една топ-
ка в двустранната
игра и ритнал
съотборника си,
който му поискал
сметка. “Хей, как-
во е това?”, попи-
тал швейцарецът.
Тогава Митко
влязъл в ролята на
Зинедин Зидан от финала на светов-
ното първенство в Германия и с глава
матирал “съперника”. Впоследствие се
оказало, че част от предните зъби на
Тисон били пукнати от удара на бълга-
рина. Засега реакцията на ръководст-
вото на Люцерн е да спре от трениров-
ки родния нападател. Клубната управа
ще заседава за допълнителни санкции.
Вестник “Блик” определя случката от
заниманието на швейцарския отбор
като епизод от Дивия запад.

ЦСКА и Левски ще вземат по 100 000 лв. от
тв излъчването на “вечното дерби” по БНТ. Това
е една от причините камерите на държавната
телевизия да бъдат пуснати на Националния
стадион, без да има подписан контракт за
излъчването на мачовете от шампионата. Дру-
гата е, че държавата иначе нямаше да даде на
клубовете от “А” група 990-те хиляди лева, кои-
то БНТ им дължи. От въпросната сума “червени”
и “сини” ще получат по около 100 000 лв., твърди
Спортал.

Също така БНТ е заплашила БФС и Вален-
тин Михов, който бе посредник на правата за
миналото първенство, със съд, а искът е щял да
бъде на стойност около 200 000 лв. Става въпрос
за неизлъчването на срещата от последния кръг
Лудогорец - ЦСКА (1:0), в която се реши шампи-
онската титла. Тя бе предвидена за пряко пре-
даване по националната телевизия, но в послед-
ния момент Михов не пусна камерите й и дерби-
то бе излъчено по ТВ7. Заради скандалното пре-
кратяване на договора БНТ поиска огромната
компенсация, но в крайна сметка се е стигнало
до компромисно решение - телевизията да от-
тегли иска си, а в замяна да получи безплатно
ЦСКА - Левски. През пролетта излъчването на
мача от последния кръг бе отнето от БНТ зара-
ди неизплатени суми по договора. Тези пари
още не са преведени на клубовете, но се очаква
това да стане скоро, след като правителството
обеща да отпусне нови субсидии.

ПО 100 000 ЛВ. ЗА
„ЧЕРВЕНИ” И „СИНИ”
ОТ „ВЕЧНОТО ДЕРБИ” Х

ХОЛАНДЕЦЪТ ЯШАР ПОДСИЛИ ЕТЪР

до края на сезона. Той бе взет от
новия треньор Даят Сердар, за да
спасява “виолетовите” от изпада-
не. Такак, който е от турско-ар-
менски произход, има 107 мача в
холандската Ередивизи. Той е
юноша на ПСВ Айндховен, но
никога не е играл в първия отбор.
От “филипсите” е преостъпен на
Цволе (2003-04), а после на Вал-
вийк (2004-05) и НЕК (2005-06),

преди да премине във Витес и ВВВ
Венло. Миналия сезон е играл във
втородивизионния Камбуур.

“Познавам Сердар от Холан-
дия, докато играех във Витес.
Чувствам се комфортно на всеки
пост в средата на терена. Дойдох
да помогна на Етър. В кондици-
онно отношение нямам пробле-
ми, тренирал съм на 100% и се
чувствам добре. За България
знам от Сержиньо Грийн, с кого-
то бяхме заедно във Валвийк.
Играли сме заедно и с Иван Цвет-
ков в Цволе”, каза Такак.

Григор Димитров е само на победа от мач със световния №1 Роджер
Федерер (Швейц), след като се класира за 1/4-финалите на турнира в
Базел (1 404 300 евро). Първата ни ракета прeодоля във II кръг Жулиен
Бенето (Фр, №37 в света) със 7:6 (5), 6:7 (1), 7:6 (3) за почти 3 часа. Гришо
излиза довечера срещу по-добрия от Николай Давиденко (Рус, №44) или
Пол-Анри Матийо (Фр, №87), които играха снощи. Трети успех на хасков-
лията в Базел ще го изправи за първи път в кариерата му срещу неговия
идол - носителя на рекорден брой титли от Големия шлем Роджер Фе-
дерер. Мачът е дълго мечтан от Димитров, който постоянно е сравняван
с именития си колега. Грищо вече има по 1 среща на корта с останалите
3-ма от Топ 4 - Новак Джокович (Сър), Анди Мъри (Вбр) и Рафаел Надал
(Исп). С втората си победа на шампионата на Швейцария в зала 21-
годишният хасковлия заслужи 35 000 евро от наградния фонд и 90 т. за
ранглистата, които ще му гарантират завръщане в Топ 60.

ГРИШО НА ПОБЕДА
ОТ МАЧ С ФЕДЕРЕР

ЦСКА благодари
на БФС за Платини

На официалната си интернет
страница ръководството на ЦСКА
изказва своята благодарност на
БФС за професионалната работа и
безпристрастното решение относ-
но картотекирането на Мишел
Платини. “Считаме, че и занапред
двете страни ще демонстрират
отлично взаимодействие в името
и развитието на футбола у нас”, се
казва в съобщението, подписано
от Георги Илиев-Майкъла, изпълни-
телен директор на ПФК ЦСКА ЕАД.
Както е известно, едва в сряда на
основание новопредставен доку-
мент от ПФК ЦСКА Сф - Допълни-
телно споразумение, сключено на
31.08.2012 г. с вх. в БФС номер 1293
от 18.10.2012 г. между  ПФК ЦСКА
и Мишел Платини, Спортно-техни-
ческата комисия на БФС разреши
картотекиране на бразилеца, чак
след IХ кръг в “А” група.

Левски сменя името
на стадиона

Новият стадион на Левски
може да е и с друго име. Това
съобщи финансовият директор
на “сините” Константин Баж-
деков. Той обаче не спомена
какви са вариантите. Идеята е
ремонтът на “Георги Аспару-
хов” да бъде готов за 100-го-
дишнината на “сините”. Нови-
ят стадион ще побира 28 000
зрители.  Според първоначални-
те планове през май 2014 годи-
на трябва да бъдат официално
представени секторите “А” и
“Б”, които ще бъдат напълно
покрити. Работата по тяхното
събаряне пък трябва да започ-
не още през февруари догоди-
на. Според финансиста до края
на тази година скиците и пла-
новете за стадиона ще бъдат
готови и представени. “Наша-
та цел и идея е за 100-го-диш-
нината на клуба Левски да има
покрит стадион и напълно об-
новени сектори “А” и “Б”. Пос-ле
ще се продължи и със Сектор
“В”, заяви Баждеков пред ТV7.

Шотландец стана
треньор на Мартин

Английският Болтън, където
играе Мартин Петров, представи
Дъги Фридман за нов мениджър на
втородивизионния клуб. Шотлан-
децът пое тима, след като напус-
на Кристъл Палас. Той замени увол-
нения заради слабите резултати
Оуен Койл. “Клубът се цели в завръ-
щане във Висшата лига на Англия.
За мен това е крачка напред, за-
щото ще работя в отбор с много
добра структура и с първокачест-
вени играчи”, заяви Фридман.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА
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гледайте

резултати

Рангелов
разби зъбите
на съотборник
в Люцерн

ФУТБОЛ
ПО ЕВРОСПОРТ 2
21.30 Аугсбург -

Хамбургер
ПО РИНГ

10.30 Леванте -
Твенте (п)

12.15 Интер -
Партизан (п)

ГРУПА А
Динамо Загреб - ПСЖ 0:2 0:1 Ибрахи-
мович (32), 0:2 Менес (43); Порто -
Динамо К 3:2 1:0  Варела (15), 1:1
Гусев (21), 2:1 Мартинес (36), 2:2 Бра-
ун (72), 3:2 Мартинес (78)
1. ПОРТО 3 3 0 0 6:2 9
2. ПСЖ 3 2 0 1 6:2 6
3. Динамо К 3 1 0 2 5:7 3
4. Динамо З б 3 0 0 3
0:6 0
IV кръг, 06.11 (вторник) 21,45: ПСЖ -
Динамо Загреб; Динамо Киев - Порто

ГРУПА В
Арсенал - Шалке 0:2 0:1 Хунтелаар
(76), 0:2 Афелай (86); Монпелие - Олим-
пиакос 1:2 1:0 Шарбоние (49), 1:1 То-
росидис (73), 1:2 Митроглу (90+1)
1. ШАЛКЕ 3 2 1 0 6:3 7
2. Арсенал 3 2 0 1 5:4 6
3. Олимпиакос 3 1 0 2 4:6 3
4. Монпелие 3 0 1 2 4:6 1
IV кръг, 06.11 (вторник) 21.45: Шалке
- Арсенал; Олимпиакос - Монпелие

ГРУПА С
Зенит - Андерлехт 1:0 Кержаков (72-
д); Малага - Милан 1:0 Родригес (64)
1. МАЛАГА 3 3 0 0 7:0 9
2. Милан 3 1 1 1 3:3 4
3. Зенит 3 1 0 2 3:6 3
4. Андерлехт 3 0 1 2 0:4 1
IV кръг, 06.11 (вторник) 21,45: Андер-
лехт - Зенит; Милан - Малага

ГРУПА D
Аякс - Манчестър Сити 3:1 0:1 Насри
(22), 1:1 Де Йонг (45), 2:1 Мойсандер
(57), 3:1 Ериксен (68); Борусия Д - Реал
М 2:1 1:0 Левандовски (36), 1:1 Роналдо
(38), 2:1 Шмелцер (64)
1. БОРУСИЯ 3 2 1 0 4:2 7
2. Реал 3 2 0 1 8:5 6
3. Аякс 3 1 0 2 4:6 3
4. Ман Сити 3 0 1 2 4:7 1
IV кръг, 06.11 (вторник) 21.45: Ман-
честър Сити - Аякс; Реал Мадрид -
Борусия Дортмунд

Шампионска лига,
III кръг

ЮРГЕН КЛОП,
треньор на Борусия Д:

“Чувството е невероятно. Това
беше изключителна вечер за нас и на-
истина мечтата ни се сбъдна. Мачът
не беше перфектен, но по отношение
на страстта и борбата се доближихме.
Няма обаче причина да сме прекалено
критични, тъй като цялостно играхме
добре. Това беше изключителна вечер в
Шампионската лига.”
ЖОЗЕ МОУРИНЬО,
треньор на Реал М:

“Ясно е, че има леки групи и други
като тази, в които някой гранд ще
отиде в Лига Европа. Нашата е трудна
и сега Борусия е на върха, а след това
сме ние. Но защо Манчестър Сити да не
събере 10 т.? Двубоят беше равностоен
и никой не можа да бъде по-добър от
другия. Този, който отбележеше втория
гол, щеше да спечели. Мисля, че, ако
бяхме ние, щеше да се случи същото.”
КРИСТИАНО РОНАЛДО,
голмайстор на Реал:

“Няма място за драма, защото оста-
ват много срещи и сме в добра позиция.
Знаехме, че ще е труден мач срещу
силен домакин. Във футбола е така -
шансовете са 50%. Отборът игра добре,
вторият гол в нашата врата беше мал-
шанс. Трябва да продължим да се борим.
Предстоят ни нови важни срещи.”
РОБЕРТО МАНЧИНИ,
мениджър на Сити:

“Трябва да се случи някакво чудо, за
да продължим напред. Аз съм виновен,
защото не подготвих добре играчите
за двубоя. Понякога се случва така, че
играта не върви по начина, по който си
си представял. Имахме няколко голови
възможности, но в крайна сметка не
играхме добре.”
МАСИМИЛИАНО АЛЕГРИ,
треньор на Милан:

“Дали ще бъде на пейката в следва-
щия мач? Не знам, трябва да каже
ръководството. Знаем, че сме в труден
момент. Осъзнавам най-добре това, но
съм убеден, че този отбор ще се вдиг-
не, защото хвърля много усилия. Не е в
стила ми да напусна кораба по време на
буря. Не позволихме да ни надиграят, но
все пак допуснахме гол.”

След мачовете

ерманският първенец Борусия

Манчестър Сити
пред отпадане от
Шампионската лига

Борусия
покоси
Реал М

Борусия
покоси
Реал М

Борусия
покоси
Реал М

Борусия
покоси
Реал М

Борусия
покоси
Реал М

Халфът Франсиско Портийо е затиснал падналия капитан
на Милан Масимо Амброзини в борба за топката в мача

от Шампионската лига, спечелен от Малага с 1:0

само 1 - срещу Байер Л през 2000 г.
Головете на “Сигнал Идуна Парк” на-
низаха Роберт Левандовски (36) и
Марсел Шмелцер (64), а за Реал се
разписа Кристиано Роналдо (38). За
португалеца това бе 5-о попадение в
турнира и той оглави класирането при
реализаторите.

Английският шампион Манчестър
Сити пък е пред отпадане от турнира
за 2-ра поредна година още в групи-

те, след като загуби от Аякс в Амстер-
дам с 1:3. Холандският първенец стиг-
на до успеха след голове на Сим Де
Йонг (45), Николас Мойсандер (57) и
Кристиан Ериксен (68). Преди това
Самир Насри (23) откри за “граждани-
те”. Английските “милиардери” са на
дъното в класирането само с 1 т. от
първите 3 кръга.

В Група В Арсенал записа първа
домакинска загуба в турнира от 39
мача, след като бе бит от Шалке с 0:2.
Лондончани бяха безидейни, а голо-
вете вкараха Клаас Ян-Хунтелаар (76)
и Ибрахим Афелай (86). В другата сре-
ща Олимпиакос Пирея изненада де-
бютанта Монпелие след победа с 2:1
като гост.

В група А ПСЖ победи отстрани-
лия родния шампион Лудогорец - Ди-
намо с 2:0 в Загреб. Точни бяха Зла-
тан Ибрахимович (32) и Жереми Ме-
нес (43). Порто пък почти се класира
за 1/8-финалите, след като се наложи
над Динамо Киев с 3:2. “Драконите”
са начело с пълен актив от 9 точки.

Кризата в Милан се задълбочава
след загуба от Малага с 0:1 като гост
в мач от Група С. 3-те точки за испан-
ците донесе Хоакин Родригес (64), с
което те направиха решителна крачка
към следващата фаза и зарадваха ка-
тарския си собственик - милиардера
Шейх Абдула бин Насер ал Тхани, кой-
то изгледа мача от официалната ложа.
В другия мач от групата руският шам-
пион Зенит записа първа победа, след
като излъга Андерлехт с 1:0 след гол
от дузпа на Александър Кержаков (72).

Г
Дортмунд би испанския носител на
титлата Реал Мадрид с 2:1 в двубой
от Група D на Шампионската лига и
направи огромна крачка към 1/8-фи-
налите. Така Борусия оглави класи-
рането със 7 т., а испанците останаха
2-ри с 6. Загубата продължи черната
традиция на мадридчани да играят
неуспешно на германска земя. От 24
двубоя “Белият балет” е спечелил

Федерация гони 1/4 от клубовете си
Българската федерация

по фехтовка (БФФ) е на път
да  се прослави с антире-
корд, достоен  за Книгата
на Гинес. С неправомерно
решение на Управителния
съвет са нарочени за гоне-
не 10 от общо 39-те клуба,
членуващи във федерация-
та. Причината е несъгласие
с политиката, налагана от
президента на централата
Величка Христева. Клубове-
те са порицани и заплаше-
ни с изключване след вне-
сена подписка от 7 други
формирования с искане за
наказание. При направена-
та проверка обаче се оказ-
ва, че 3 от 7-те клуба изоб-
що не са съгласни за по-
добна санкция. По телефо-
на била потърсена оценка
за действията на президен-
тите на въпросните елитни
клубове, но без предложе-
ние за санкциониране и те
дори не са подписали т.нар.
докладна записка. Тя пък е
гласувана само от 4-ма от
7-те членове на Управител-
ния съвет, като 2-ма не са
присъствали, а 1 е гласувал
против.

Христева и колегите й от
управата още не са насро-
чили Отчетно-изборно
събрание, което по устава
на БФФ трябва да се про-
веде до края на 2012 г., но

Представители на 5 от 10-те клуба, нарочени за гонене от Българската
федерация по фехтовка, обясниха перипетиите си и натиска, на който са

подложени преди Общото събрание на централата

Владимир НИКОЛОВ

панически са приели 4 нови
клуба, които нямали никак-
ва дейност. Целта е про-
зрачна -  да си осигурят по-
стабилна подкрепа при гла-
суване на форума.

Скандалът с “инакомис-
лещите” клубове се зафор-
мил на Извънредното общо
събрание през април, кога-
то всички делегати
отхвърлили предложението
за категоризиране на клу-
бовете заради неясни кри-

терии, които придавали по-
голяма тежест в оценяване-
то на тренировъчните часо-
ве, отколкото на спортните
достижения. “Категоризира-
нето освен за финансиране
на клубове чрез бюджета
на федерацията, цели някои
от тях да имат повече гла-
сове от другите в наруше-
ние на основния принцип на
демокрацията. Ние си оси-
гуряваме парите от спонсо-
ри и не очакваме средства

от федерацията, но не мо-
жем да се съгласим по-ви-
сока категория да получат
клубове без спортни резул-
тати за сметка на такива с
титли и медали от нацио-
нални и международни
първенства и турнири”, за-
явиха засегнатите, между
които са Фехтовалната ака-
демия “Васил Етрополски” и
клуб Свечников, в който се
състезават повечето от най-
добрите сабльори.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Снимка БГНЕС


